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Golovec 
ponuja ideje 
Sslem računalniških 
programoy In opreme. 
Idol patentov ter 
poslovnih daril bodo 
odprli ¥ torek, 22. marcai 

Zavod ŠRC Golovec si prizadeva, da 
bi se Celje še bolj uveljavilo kot sejem
sko mesto. Celje pravzaprav že je sejem
sko mesto, poznano predvsem po med
narodnem obrtnem sejmu, tem sejem
skim manifestacijam pa naj bi dodali še 
nekatere druge - Idejo, pomladanski se
jem in sejem Vse za otroka. Najprej je 
na vrsti »Ideja 88«. 

ŠRC Golovec je skupcO z Medobčinsko 
gospodarsko zbornico (ki je soorganiza-
tor tudi letošnjega sejma) leta 1982 že 
organiziral poslovni sejem pod naslovom 
»Iščemo nadomestilo za uvoz«. Po uspeš
nem začetku, ko so sejmu dodali še ko
operacijo in programe obrti za industrijo 
in trgovino oziroma trgovine za osebno 
delo - obrt, pa je prišlo do delitve sejem
ske dejavnosti med Celjem in Kranjem. 
ŠRC Golovec je s to delitvijo samo veliko 
izgubil, saj se je sejem v prvotni zasnovi 
preselil v Kranj, Celjani pa so se morali, 
da ne bi prišlo do podv^anja sejemske 
dejavnosti v republiki, lotiti novih idej. 
Tako je tudi nastala zasnova sejma Ideja, 
ki je letos že drugi po vrsti. 

V dneh od 22. do 25. marca bodo na 
razstavnih prostortf^^Rff »»»jfivacHMCcd-
stavili računalniške programe in opremo, 
ideje, patente in inovacije ter poslovna in 
novoletna propagandna darila. ŠRC Go
lovec je tako spet prišel do specializira
nega poslovnega sejma, edinega takšne
ga v naši republiki, ki n ^ bi predstavil 
številna področja človekovega ustvarjal
nega dela. Sejem bo hkrati priložnost za 
navezavo poslovnih stikov, hkrati pa je 
letos tudi priložnost za ŠRC Golovec, da 
še bolj uveljavi ta sejem in ga v prihod-
ryih letih tudi rjizširi. Celje namreč poleg 
uspešnega obrtnega sejma potrebuje vs£ î 
še en zelo odmeven sejem; Ideja bi glede 
na vsebinsko zasnovo to lahko postala. 

V tokratni številki vam na strani 9 že 
predstavljamo inovacijo Yu-spit oziroma 
enega od pomembnejših razstavljalcev 
na letošnjem sejmu »Ideja 88«. 

S. ŠROT 

Medtem ko v dolini že lep čas cveto prve pomladanske cvetlice, ko postajajo 
popki na drevju vse debelejši in ko splob že vse diši po pribajajoči pravi 
pomladi, je visoko v bribib še vedno mraz. Zato topla domača peč še vedno 
vabi, ljudje pa se ob njej in na njej pomenkujejo, vmes kakšno zapoje jo. In ker 
brez dela ne morejo biti, počno marsikaj tistega, kar so v zimskem času počeli 
njihovi očetje, dedje, pradedi. Pri Emi Založnik na Loški gori na zreškem 
Pohorju so sosedje vedno dobrodošli. Ko smo jo obiskali, je gonila star 
klovrat, soseda Terezija Hren je vzela v roke krtačo za volno, sosed Jože 
Gačnikar pa je tri orehe za potico. Do takrat, ko bo Ema spletla jopice in 
nogavice, bo tudi Poborcem pocingljala pomlad. MASNEC 

Udarci za zaveso 
zasebnosti 
Kaj se pravzaprav skriva za hudo
mušnostjo Nočnih cvetk. Stran 7. 

Od orodja Iz kamene dobe do če lesnika 
o zbirki starin Zvoneta Čebula iz $oštaaja. Stran 1$. 

Potujem k Hudem, ne v muzeje 
Svetovni popotnik Zvone Šeruga na Celjskem. Stran 24. 

Merilo naj bo delo 
Mladi o aeprofeslonallzacljl dela 
nekaterih funkcionarjev 

Ob pobudi laških mladin
cev in kasneje tudi medob
činskega sveta Zveze soci
al ist ične mladine celjskega 
območja, da bi v družbeno
pol i t ičnih organizacijah 
zmanjševali š tevi lo profesi
onalnih delavcev, so mne
nja zaenkrat kaj različna. 

Nekater i - m e d drug im tu
di medobč insk i svet Zveze 
komunis tov - menijo, da 
v zdajšnjem d ružbenem in 
gospoda r skem položaju šte
vila profesionalnih delavcev 
n ikakor ne gre zmanjševati 
in t ako krni t i obsega dela. 
Drugi - tukaj velja omeni t i 
mlad ince - se zavzemajo, da 
na vseh ravneh proučijo de
jansko delo in s t rokovnos t 
funkcionarjev ter se na pod
lagi teh ocen odločijo za raci
onalizacijo. Tretji spet - teh 
pa j e žal največ - pa o depro-
fesionalizaciji dela in s t em 
racionalizaciji v družbeno
polit ičnih organizacijah, kot 
kaže, zaenkrat še ne razmi
šljajo. 

V laški občini, od koder je 
na našem območju tud i pri

šla p o b u d a za deprofesiona-
lizacijo dela neka te r ih funk
cionarjev, so že naredil i p rve 
korake . P r e d s e d n i k občin
ske konference Social ist ične 
zveze že opravlja svoje delo 
kot neprofesionalec, o tem, 
da bi t akšno določilo veljalo 
tud i za p redsedn ika občin
skega s indikalnega sveta in 
obč inske skupšč ine pa še 
razmišljajo. 

Mladincem je bilo izhodi
šče za takšno p o b u d o prav 
v deklara t ivnem stališču, da 
so vse družbeno-pol i t ične or
ganizacije v osnovi enako
pravne m e d seboj . Pa so se 
ob t em vprašali , zakaj im^jo 
v svoji organizaciji na ravni 
republ ike zaposlenih približ
no 20 ljudi, republ i šk i sindi
kat i pa kar dese tkra t več. 
Predlagajo, da se delo vseh 
zaposlenih, torej tud i stro
kovnih sodelavcev in admi
nis t ra t ivnih delavcev, zdaj 
na tanko prouči in glede na 
ocene zmanjšuje število za
poslenih. 

Da predlog o deprofesi-
onalizaciji in racionalizaciji 
dela v družbeno-pol i t ičnih 
organizacijah ni zrasel zgolj 
iz užaljenosti in nevoščljivo-
sti (ob t em j e t reba povedat i , 
da j e medobč insk i svet mla
dih že zdaj neprofesionalni 
organ ter da imajo na našem 
območju le štiri obč inske 
konference mladih tudi svo
jo tajnico), kaže zahteva mla
dincev, da se oceni tudi delo 
in s t rokovnos t mlad insk ih 
funki^ionarjev. 

Torej, v pr ihodnje naj bi 
družbeno-pol i t ične delavce, 
ki slabo in nes t rokovno 
opravljajo svoje delo, menja
li že pred iz tekom manda ta , 
za tiste, ki lahko svojo funk
cijo opravljajo tudi ko nepro-
fesionalci, pa mladi vztrajajo 
na deprofesionalizaciji in 
s t em racionalizaciji dela. 

IVANA F I D L E R 

Zdravilišče 
Dolima 

Vas vabi v soboto, 
19. 3. ob 20. uri, 
v Hotel Dobrna 
na ples z ansamblom 
DON ŽUAN. 
Za prijetno vzdušje bosta 
poskrbela Dudek in Vinko 
Šimek. 
Rezervacije po tel. 
778-000. 

Brigadirji Ic ljudem, 
ki Jih potrebujejo 

š e vedno ni dokončno 
znano, ali bodo tudi letos 
brigadirji delali na Kozjan
skem. Odločitev Zvezne 
konference ZSMJ je namreč 
vprašljiva, odločit i pa je 
treba ali bo na Kozjanskem 
Zvezna ali republiška akcija 
in ali bo sedež akcije v šent
jurski ali sevniški občini. 

Februarja so n a m r e č 
v Zvezni konferenci Z S M J 
sklenili, da iz p rograma zvez-
iiih akcij črtajo vse tiste, ki 
^imaip ustreiuiih.bival^ 

življenjskih pogojev za bri
gadirje. Mednje so uvrstili 
t ud i Kozjansko, vendar ima 
zvezna akcija Gorjanci še ve
liko slabše pogoje kot briga
di rsko naselje v Šen tv idu pri 
Planini . Zato so se v republ i 
ški konferenci mlad ih odlo-
čiU, da v šent jursko občmo 
povabijo zvezno komisi jo za 
mlad insko prostovoljno de
lo, ki bo odločila o usodi ak
cije. 

Sicer pa imajo v šentjurski 
občini t r enu tno tri inačice za 
izvedbo akcije Kozjansko. 
Najbolje bi seveda bilo, če bi 
sedež akcije ostal v Šentv idu 
pri Planini , kot nadomes tn i 
inačici pa ponujajo še sedež 
v di jaškem d o m u v Sevnici 
(potem bi brigadirji delali le 
v tej občini) in pr ihodnje leto 
names t i t ev brigadirjev v di
jaški d o m Kmet i j ske šole 
(brigadirji pa bi delali v šent
ju r sk i in laški občini). Do
k o n č n o odločitev pa bodo ob 
obisku zvezne komisi je spre
jeli člani P redseds tva akcije 
Kozjansko. 

IVANA F I D L E R 

Sto potnic za izlet je izžrebanih 
v u redniš tvo Novega tedn ika - Radia Celje smo dobili za 16. izlet 100 k m e č k i h žensk na 

morje kar 1785 pravi lno izpolnjenih dopisnic s kupon i in š tevi lkami od 1 do 4 ali za katero 
m a n j k ^ o č o z vnesen im rezervnim žolijem. Žrebanje j e bilo, t ako ko t vsa zadnja leta, j avno 
ob pr isotnost i štirih (vabili smo j ih pet) kmečk ih žensk Marte Čemoša iz Grobelnega , 
Anice Oprešnik iz Zreč, Hedvike Jazbec iz Jagoč pri L a š k e m in Marije Podgoršek iz 
Pepe lnega v Š m a r t n e m v Rožni dolini. Prvič objavljamo tudi komple t en spisek vseh potnic 
za letošnji izlet in sicer na 10. s trani Novega tednika. Žrebanje j e ob navzočnost i k m e č k i h 
žena in članov uredniš tva opravil Miha Matjaž. 

TV - Foto: EDO E I N S P I L E R 



Tokrat drugačne priprave na konferenco 
Občinski komite ZKS Celle iutll o aelu lzyršnega sveia In upravnih organov 

Priprave na konferenco občinske 
organizacije zveze komunistov Celje 
(bila je včeraj in bomo o njej poročali 
prihodnji teden) so bile letos drugač
ne kot v preteklih letih. Poročila 
o delu, ki so jih običajno obravnaval i 
na konferenci, so tokrat pretresli že 
pred njo v osnovnih organizacijah in 
v šest ih skupinah delegatov za konfe
renco. Tako bi naj bilo na sami konfe
renci več časa za osrednjo temo, za 
iskanje poti, ki bi pripeljala iz prime
ža razvojno tehnološke stagnacije 
Celja. 

Takšen način dela so v osnovnih or
ganizacijah in delegati dobro ocenili, 
v gradivih pa so pogrešali več o stečaju 
Lika Savinje, o družbenih dejavnost ih 
in delovanju velikih sistemov. Ob do
bri oceni gradiv pa so se spraševali , 
kako bo z uresničevanjem sprejetega 
po konferenci . Izrekli so tudi ostre kri
t ike najvišjim jugos lovansk im orga
nom - tako zveze komunis tov kot 
drugim. 

O pr ipravah na konferenco so spre
govorili prejšnji teden na seji občin
skega komiteja z v ^ e komunis tov , na 
kateri so oblikovali t ud i odpr te kandi
da tne liste za n a d o m e s t n e volitve čla

nov komiteja, p redsednika in izvršne
ga sekretarja. Obširno pa so tudi spre
govorili o delu izvršnega sveta in 
upravnih organov v zadnjih dveh letih. 

S poročili o delu, pripravljenimi za 
delegate obč inske skupščine , niso bili 
zadovoljni, saj bi ti morali vključevati 
konkre tne poda tke o delu. Zaos t rene 
gospodarske in d ružbene razmere pa 
tudi razprave o »celjski vladni krizi« 
zahtevajo kakovostnejša poročila, kot 
smo j ih bili vajeni v pretekl ih letih. 

O delu izvršnega sveta je spregovori l 
p redsednik Miloš Pešec . Poudar i l je, 
da v občini dosegajo osnovne cilje, ki 
so si j ih zastavili v t em s rednje iočnem 
obdobju, to pa j e p redvsem hitrejši 
razvoj od povprečja v republiki . Aku
mulat ivna in reprodukt ivna sposob
nost gospodars tva sta se izboljašli, 
prav tako pokritje uvoza z izvozom, 
izgube so narasle manj kot v republiki . 
Letos se sicer močno zaostruje položaj 
v d ružbenih dejavnostih, ukrep i kre
di tno mone ta rne politike, ki so pov
zročili pomanjkanje denarja tako 
v združenem delu kot v bankah , pa 
grozijo z novimi težavami (zlasti pri 
izplačilu osebnih dohodkov) . Vendar 
pa so člani izvršnega sveta svoje delo 

dobro ocenili in dejali, da nanj medse
bojna nasprotja niso vplivala. 

S tem pa se večina razpravljalcev na 
seji komiteja ni strinjala. Darko Kon
čan je v imenu komisije za d ružbeno 
e k o n o m s k e odnose in predseds tva 
opozoril na vrsto nerešenih vprašanj 
v občini . »Na področju družbenih de
javnost i j e bilo izvajanje nalog kritič
no, kar je tudi posledica neurejenih 
medsebojn ih odnosov,« j e dejal. Da 
obstajajo motnje v medsebojn ih odno
sih, ki j ih j e po t rebno razrešiti, j e potr
dil tudi družbeni pravobrani lec samo
upravljanja Albin Cocej, sekretar Sta
ne Mele pa je ponovno poudari l , da 
morajo posledice »familiarnosti« v iz
v r šnem svetu razrešiti komunis t i v iz
v r šnem svetu oziroma upravnih orga
nih sami. Ob tem je ugotavljal, da od
govorni delavci v upravnih organih še 
niso pripravili celovitega programa ra
cionalizacije v upravi, za kar s e j e zav
zel tudi komi te na svoji prejšnji seji. 
Franci Puse r pa je o razpravah o »celj
ski vladni krizi« rekel, da se s t em 
komi te odmika od pomembne j š ih za
dev. Kljub t emu pa razprave o t em 
očitno še ne bodo končane . 

MILENA B. P O K L I C 

Prvi direktor 
med 
krvodajalci 

Občinska organizacija 
Rdečega križa v Laškem že 
drugo leto organizira krvo
dajalske akcije v nekaterih 
večjih delovnih organizaci
jah v občini. Takšne akcije 
so se izkazale kot zelo 
uspešne, z njimi priteg
nejo mnogo več krvodajal
cev iz posameznih kolekti
vov, kot so jih prej. 

Pred kratkim so podob
no akcijo izpeljali tudi v Pi
vovarni Laško. Kri je daro
valo več kot 50 delavcev, 
med njimi tudi direktor de
lovne organizacije. To, da 
je med krvodajalci tudi 
eden od vodilnih delavcev, 
se je v Laški občini zgodilo 
prvič, odkar organizir^o 
krvodajalske akcije. 

NK 

Bitka za standard delavca 
Socialna varnost ie naiboll poreč problem, ki se ga morajo 
lotiti v sinaikatu 

v Laškem so na redni let
ni seji s indikata izvoli l i no
vega predsednika občinske
ga sindikalnega sveta. Od
slej bo to funkcijo opravljal 
S lavko Špilar, dosedanji 
predsednik Miha Prosen pa 
odhaja v pokoj. 

Izvolitev novega predsed
nika je sprožila precej bu rno 
razpravo. Nekaj osnovnih or
ganizacij je namreč zagovar
jalo predlog, da naj bi tud i 
občinska s indikalna organi
zacija sledila zgledu sociali
s t ične zveze in deprofesiona-
lizirala funkcijo svojega 
predsednika . Na koncu so 

vendar le ostali pri tem, da bo 
p redsednik občinskega sin
dikalnega sveta profesiona
lec z utemeljitvijo, da gre 
pravzaprav za n a d o m e s t n e 
volitve, in da naj bi se o de-
profesionalizaciji te funkcije 
odločali čez dve leti, ko bodo 
lahko tudi bolje ocenili iz
kušnje socialist ične zveze. 

Na sejah so izvolili tud i tri 
č lane občinskega sveta: Jo 
žeta Aleša, S a m a Laha in 
Draga Ožeka. Jože Aleš in 
Drago Ožek sta bila izvoljena 
tud i v predseds tvo občinske
ga s indikalnega sveta. 

Sicer pa se je večji del raz
prave vrtel okrog nalog sin
dikata pri zagotavljanju soci
alnega varstva delavcev in ' 
njihovih osebnih dohodkov . 
Za s indikat je nesprejemlji
vo, da delavec, ki r edno 
opravlja svoje delo, ne dobi
va takšnega dohodka , da bi 
lahko normalno preživljal 
sebe in družino, so poudari l i . 
V občini je bilo lani pet takš
nih delovnih organizacij, 
v kater ih so delavci prejema
li v povprečju manj kot 200 
t isočakov osebnega dohod
ka. Toda, kje presekat i zača
rani krog? Kako delavca 
z boljšim nagrajevanjem mo
tivirati za boljše delo, ko pa 
denarja ob slabi produkt iv
nosti ni kje vzeti. In na drugi 
strani - kako ustvari t i več, 
ko pa slabo plačani delavec 
ni motiviran, da bi delal več 
in bolje. Sindikat vidi svojo 
vlogo pri zagotavljanju pri
mernega s tandarda v večji 
angažiranosti pri spreminja
nju proizvodnih p rogramov 
in nekater ih organizacijskih 
oblik v posameznih kolekti
vih ter pospešenem spremi
njanju in dopolni tvah pravil
n ikov o nagrajevanju. Ti na
mreč še vse premalo stimuli
rajo ustvarjalnost, zavzetost 
in delavnost posameznikov. 
Posebno skrb pa morajo po
svetiti h i t re jšemu uveljavlja
nju inovacij in nagrajevanju 
inovativnega dela ter obveš
čanju delavcev, p redvsem 
o dogajanjih na področju go
spodarjenja. 

Na seji so se dotakni l i tudi 
nalog pri poravnavanju ob
veznosti za modernizacijo 
celjske bolnišnice in menili , 
da zapleti okrog porabe sred
stev in njihovo j avno razčiš
čevanje niso škodili nadalj
njemu zagotavljanju denarja 

pač pa naspro tno: pr ipomo
gli, da so stvari postale bolj 
urejene. 

Ostale naloge, ki čakajo 
s indikat v t em letu, so še ak
t ivnosti pri sprejemanju 
us tavnih dopolnil , uveljavi
tev samostojnost i s indikalne 
organizacije in povečevanje 
njenega ugleda, sprejemanje 
s tavkovnih pravil v osnov
nih organizacijah, pr iprave 
na majsko zasedanje konfe
rence Zveze s indikatov Slo
venije in ne nazadnje uspo
sabljanje kadrov, ki oprav
ljajo funkcije v s indikalnih 
organizacijah. 

NADA K U M E R 

Položaj mladih 
ni preveč rožnat 

Na programsko-voli lni 
konferenci medobčinskega 
sveta Zveze social ist ične 
mladine celjskega območja 
so prejšnji teden mladinci 
izvoli l i novo predsednico 
Janjo Romih iz Celja ter se
kretarja Milana Kopušarja 
iz velenjske občine. Ob tem 
pa so se dogovorili , da bodo 
v prihodnjih dveh let ih na
menil i največ skrbi prav 
družbeno-ekonomskemu 
položaju mlade generacije. 

Pri tem gre p redvsem za 
skupne , enotne akcije glede 
štipendiranja, izvajanja pri
pravniš tva v delovnih orga
nizacijah našega območja, 
zaposlovanja in, ne na kon
cu, s tanovanjske polit ike. 
Poda tek , da je letos na na
šem območju razpisanih 
manj kadrovsk ih š t ipendij , 
obču tno pa se je tud i v repu
bliki znižalo število kadrov
skih št ipendij za visokošol
ski študij , je gotovo zaskrb
ljujoč in ne zagotavlja boljše 
kadrovske sestave zaposle
nih v združenem delu. V pre
teklih dveh letih so mladinci 
organizirali kar nekaj okro
glih miz o izvajanju priprav
ništva in ob tem ugotavljali, 
da v delovnih organizacijah 
še vedno nimajo urejenega 
mentors tva in kasnejšega za
poslovanja pr ipravnikov za 
nedoločen čas. 

Ob t em so mladi spregovo
rili tud i o ustanavljanju mla
dih produkci jsk ih enot, ki na 

eni strani lahko hitreje sledi
jo spreminjajočim ekonom
skim pogojem gospodarje
nja, na drugi strani pa mla
d im s t rokovnjakom zagotav
ljajo ustvarjalno delo. Doslej 
so male produkci j ske enote 
že zaživele v celjski in laški 
občini, v pos topku ustanav
ljanja pa j e šentjurska. P rav 
ob ustanavljanju malih pro
dukci jskih enot pa mladin
ski organizaciji vse pogoste
j e očitajo t ud i krajo kadrov 
iz gospodars tva. 

Takšni očitki - so ugotav
ljali mladinci iz vseh osmih 
občin - nimajo pravih osnov, 
saj se za delo v malih pro
dukci jskih enotah odločajo 
le tisti s trokovnjaki, ki zdaj 
na svojih delovnih mest ih ni
majo možnost i za s t rokovno, 
ustvarjalno delo. Sicer pa si 
bodo mladi tudi v prihodnje, 
v povezavi z gospodars tvom 
ali pa sami, prizadevali za še 
več takšnih produkci jskih 
enot . 

IVANA F I D L E R 

Konferenca celjskiti 
ribičev 

v petek, 18. marca ob 17. uri 
bo v prostorih Medobčinske 
zdravstvene skupnosti volilna 
konferenca celjskih ribičev, na 
kateri bodo ocenili delo v pre
teklem štiriletnem mandatu in 
izvolili nove delegate ter vod
stvo. Pred konferenco se bo se
stal aktiv ZK ribiške družine. 

Osemmarčevsko 
razmišljanje 
Kle si resnična enakopravnost 

Osemmarčevsko praznovanje je za nami. Letos je 
bilo nekako zelo sramežljivo, podobno mužcvni ste-
bliki, ki bo zdaj zd&j ovenela. 

Ženske so odhajale domov z eno rožico v roki (važna 
je pozornost, smo skromno dejale, živeti moramo 
v stilu današnjega časa), možje niso hodili opletaje po 
cesti, kot so to delali pred leti. Ne rečem, da se ga niso 
nalokali, a to so naredili naskrivaj, v duhu konspirativ-
nosti. 

Vse to pa ne pomeni, da praznika ženske enakoprav
nosti ni. Je, a vse drugačen kot je bil pred petnajstimi 
leti. 

Takrat je bil manifestativen, ženske smo dobivale 
darila, prirejale so se razkošne zakuske, nekateri so 
odhajali na vikende, kjer so s praznovanjem nadalje-
vali... Nosile smo ošabne frizure, moški grebeni so bih 
še višji. Gorje, če bi kdo samo pomislil, da enakoprav
nosti ni! 

V tistem času sem delala osemmarčevsko reportažo 
med neposrednimi proizvajalkami, ki so garale ponoči, 
za tekočim trakom, enakopravno z moškimi zvijale 
žico in jih v normi celo presegale. Večina anketiranih 
žensk je kokodakala v zboru ali posamič, ksij vse nam 
je prinesla toliko opevana enakopravnost, ena med 
njimi sije drznila po svoje razmišljati, da vse le ni tako 
(to izjavo sem brž zbrisala iz traku), zadnja od žensk pa 
mi je dejala, da bi bila najsrečnejša, če bi ji za praznik 
pokloniU en prosti dan, da bi se lahko od vse te enako
pravnosti spočila. 

Misel se mi je zdela pametna in sem jo spustila preko 
radijskih valov. Kaj hujšega? 

Bogovi so bili užaljeni, ker to ni bilo v duhu takrat
nega političnega trenutka. Pregrešna misel, ki je 
v temeljih zamajala ideje Klare Zetkin! 

Za takšno samovoljno »predrznost« sta m^ poklicala 
na odgovornost glavni in odgovorni urednik, ki sta jih 
najbrž »od zgoraj« poslušala na moj račun. Če bi bila 
partijka, bi najbrž dobila partijski opomin, tako pa sem 
poslušala pridigo o disciplini in - kar je bilo še huje 
- referat o ženski enakopravnosti. 

Letos nam je ob našem prazniku moški del našega 
kolektiva dal na izbiro: ah nam izkažejo pozornost 
z zakusko ali pa - da imamo dela pr^t dan. Ženske 
smo se odločile za zadnjo varianto, nekatere z nasme
škom, druge z grenkobo. Dobile smo dan. ko bomo 
lahko doma pomivale okna, prale zavese, čistile omare, 
brskale po oblekah, da ne bomo norele takrat, ko jih bo 
pobiral Rdeči križ. 

Dodatno delo - enakopravnost pa taka! Bolje bi bilo, 
če bi ta dan razdelili na 365 dnevov in tako vsak dan 
pomislili na to, kakšno delo opravi njihova delavka 
v službi in doma. 

Utopična misel? Ne, a bila bi zelo blizu resnične 
enakopravnosti. 

ZDENKA STOPAR 

Kolektivna pogodba zastarela 
Letos v Celiu uspešno rešuleio stanovanjska vprašanja 
delavcev pri obrtnikih 

v petek so se v Celju na 
letni seji zbrali člani osnov
ne organizacije s indikata 
delavcev na področju samo
stojnega osebnega dela. 
Spregovoril i so predvsem 
o uresničevanju kolektivne 
pogodbe ter izvoli l i novo 
predsednico osnovne orga
nizacije - Faniko Pavič, de
lavko v Krznarstvu. Dose
danjemu predsedniku Boja
nu Lešerju, ki je to dolžnost 
opravljal od leta 1982, je 
predsednica celjskega ob
činskega s indikalnega sve
ta Majda Meštrov izročila 
priznanje za opravljeno 
delo. 

V celjski občini je pri obrt
nikih zaposlenih 934 delav
cev, v s indikat pa j ih j e 
vkl jučenih 67,4 odstotka, kar 
je v primerjavi z drugimi ob
činami veliko. S indikat si 
vsa leta prizadeva p redvsem 
za uresničevanje kolekt ivne 
pogodbe, občni zbor pa j e 
potrdil , da pri t em še vedno 
ni v celoti uspel. Še bolj glas
no so udeleženci terjah novo 
kolekt ivno pogodbo, saj j e 
sedanja zastarela, obiranje 
pri oblikovanju nove pa gre 
samo v škodo delavcev. 

Glavni problem, ki muči 
celjske delavce, so še vedno 
osebni dohodki , zato so se 
odločiU, da bodo spro tno 
spremljali višino izplačanih 
osebnih dohodkov in t rome-

sečno obveščali inšpekci jske 
službe o vseh kršilcih kolek
tivne pogodbe . V sodelova
nju z inšpekci jskimi služba
mi bodo okrepili tud i obiske 
v tistih, obratovalnicah, kjer 
so slabi medsebojni odnosi . 
Težje pa bo zmanjšati razra
slo zaposlovanje za določen 
čas, ki je že kar prevzelo 
funkcijo poskusnega dela. 

Bolj so lahko delavci zado
voljni z reševanjem stano
vanjskih problemov. Letos 
bodo za kredi te n a m e n i h 80 
milijonov dinarjev, poleg te
ga pa bodo kupil i še pet sta-
novaj. Odločili so se, da raz
pisa za stanovanja letos ne 

bo, ker bodo najprej razrešili 
l isto prosilcev od lani. 

Spregovoril i so tudi o sa
m e m vključevanju delavcev 
v delo s indikata . Ugotavljali 
so, da večina še v e d n o raje 
čaka, da drug i opravijo delo, 
names to da bi pri njem sode
lovala. Izvršni odbor osnov
ne organizacije opravlja na
loge, k i j ih sicer v združenem 
delu vrsta organov. Delavci 
pri obr tn ik ih so v bis tvu še 
v e d n o mezdni delavci, nji
hov s indikat pa ima vse mož
nosti , da deluje celo boljše 
kot ostali sindikati . 

MILENA B. P O K L I C 

Tkalke v Preboldu prekinile delo 
Delavke in delavci tkalnice v Teksti lni tovarni P rebo ld so 

v torek dopoldne za kakšn ih šest ur prekinile delo, ker niso 
zadovoljne z osebnimi dohodki . Zahtevali so vsaj sedemnaj-
s tods to tno povišanje plač, za kar pa ni n ikakršnih možnost i , 
saj so se plače februarja povečale za približno 29 odstotkov, 
ob tem pa je res, da Tekst i lno tovarno tarejo mnoge gospo
darske težave, ki so v veliki mer i posledica prevelikega 
investiranja v preteklost i , pa tudi zveznega in terventnega 
zakona. 

Ob vsem tem pa bodo morali za nerazvite realno nameni t i 
sto ods to tkov več denarja kot doslej. Sreča je, da imajo 
zagotovljenega dovolj dela in, da prodaja dobro poteka, 
letos pa bodo za približno t r ideset ods totkov povečali tudi 
izvoz, ki bo znašal 10 milionov dolajev. Na tujem iztržijo za 
svoje izdelke celo več kot doma, kar je posledica zamrznje
nih cen na domačem trgu in tečajnih razUk. 

J A N E Z V E D E N I K 



Kdo so tisti, ki irnajo pra
vico do izrednih pokojnin? 
Ali je svet federacije, kot 
posvetovalni organ, ki se 
sestane enkrat na leto, 
upravičen trositi toliko 
sredstev kot jih dejansko 
potroši? Kdaj bomo dobili 
nedvoumne podatke o pri
hodkih in odhodkih za
grebške Univerziade? Za
kaj zvezno ustavno sodišče 
ge ni odgovorilo na zahtevo 
slovenskih upokojencev, 

se razveljavi zakon 
o prehodu izplačevanja 
vseh pokojnin za nazaj, ki 
je bil sprejet po hitrem po
stopku na predlog ZIS? 
Kako je mogoče, da je po
trebno za uvoz otroške hra
ne, ki jo je po novembrskih 
ukrepih ZIS začelo zmanj
kovati, plačati carino, za 
uvoz opreme za Olimpijado 
in Univerzijado ter nekate
re druge športne prireditve 
pa ne? Kakšno gospodar
sko politiko, še posebej 
kmetijsko, vodi ZIS? Gle
de na rezultate smo prepri
čani, da popolnoma zgreše
no. Zakaj so potrebna ob 
vseh številnih predstavni
štvih v tujini še tako pogo
sta potovanja čez mejo in 
kakšni so v resnici rezultati 
vseh teh potovanj? Samo 
Gospodarska zbornica Ju
goslavije je predvidela 23 
milijard sredstev za takšna 
potovanja! Kaj delajo pred
sedstva družbenopolitičnih 
organizacij, da bi odpravili 
nepravilnosti, ki se dogaja
jo v naši družbi? 

Takšen skupek vprašanj, 
ki smo jih zapisali v strnje
ni obliki, je delegacija Kra
jevne skupnosti Laško po
sredovala občinski skup
ščini z zahtevo, da jih ta 
predloži republiški skup
ščini in zahteva odgovore. 
Vprašanja so nedvoumna 
m odražajo tiste teme, ki 
v ljudeh vzbujajo največ 
nezadovoljstva. Bodo tako 
jasni in nedvoumni tudi 
odgovori? 

NADA KUMER 

Zaposlovanje o t rok, ki 
končujejo šolanje s prilago
jenim programom je v ko
njiški občini vse težje. To 
problematiko je nakazala 
osnovna šola Pohorski 
odred Slovenske Konjice, 
pa tudi Občinska skupnost 
za zaposlovanje. Na minuli 
seji Izvršnega sveta pa so 
o njej še enkrat obširneje 
spregovorili . Stal išča je Iz
vršnemu svetu predlagal 
Komite za družbene dejav
nosti. 

S k u p n o so se zavzeli, da 
naj bi organizacije združene
ga dela v občini bolj sk rbno 
zagotavljale delovna mes ta 
za usposabljanje teh ljudi. 
Da pa bi omogočil i usposab
ljanje in zaposlovanje inva
l idnih oseb tudi v zasebnem 
sektorju, naj bi vse obč inske 

in teresne 
r . j p i .,.>L Kužbenih dejav

nosti in mater ia lne proizvod
nje sprejele sklepe o oprosti
tvi plačevanja pr i spevkov iz 
osebnega d o h o d k a in dohod
ka za zaposlene inval idne 
osebe pri zasebnikih . 

V Slovenskih Konjicah so 
se tudi dogovorili , da teže za-
posljive in inval idne osebe 
v n o b e n e m pr imeru ne sme
jo potisnit i na s t ranski .tir, 
t emveč da je po t rebno nare
diti vse, da bi našli obl ike in 
me tode dela s kater imi bodo 
bolj s t rokovno sodelovali pri 
vključevanju teh ljudi v živ
ljenje. Ena izme pobud je tu
di, da bi inval idne in teže za-
posljive mlade ljudi vključe
vali v dela na kmeti jah, za 
kar so zadolžiU kmeti jsko 

p o s ; . s lužbo pri 
kmtw;^.>. zadrugi. 

V zadnjiii dveh letih je šo
lanje s pri lagojenim progra
m o m končalo 19 učencev. 
V zadnjih deset ih letih pa so 
v občini še brez večjih težav 
zaposlili 71 učencev, 25 j ih je 
zaključilo skrajšani program 
srednjega usmerjenega izo
braževanja in so se tudi za
poslili. 

Od leta 1985, z rastjo krize, 
pa so se začele težave z zapo
slovanjem in zadnji dve leti 
v občini niso zaposlili nobe
nega učenca iz osnovne šole 
Pohorsk i odred, od koder so 
na Izvršni svet občine naslo
vili tudi prošnjo za pomoč 
pri zaposlovanju njihovih 
učencev. 

MATEJA P O D J E D 

Nekateri icandidati so se 
že predstaviii s prograini 
Na občinski kandidacijski 
konferenci v Celju so se de
legati pred dnevi opredelje
vali o posameznih evidenti
ranih možnih kandidatih za 
najodgovornejše funkcije 
v občini in republiki. Kon
ferenco pa so nekateri od 
evidentiranih izkoristili tu
di za predstavitev svojih 
pogledov na urejanje pro
blemov v občini in svoje 
vloge pri tem. 

V uvodu so ugotovili , da se 
je za razliko od občinske , te
meljnih kandidaci jskih kon
ferenc udeležilo sorazmerno 
malo ljudi. Tisti pa, ki so na 
njih sodelovali, so imeli vr
sto p r ipomb: tako na račun 
samega volilnega s is tema. 

kot na račun evident i ranih, 
m e d ka te r imi je po mnenju 
nekater ih p remalo vodilnih 
gospodars tven ikov . 

Med t ist imi, ki so nastopil i 
s svojimi preds tav i tvenimi 
govori, pa so bili Marjan 
Drev, Tone Z imšek in Dani
ca H o m a n . Marjan Drev j e 
povedal , da se bo zavzemal 
za večjo veljavo razvojno 
inovat ivnega dela, za razvoj 
d robnega gospodars tva in 
ustanavljanje novih mal ih 
p rodukc i j sk ih enot. Danica 
H o m a n se bo zavzemala 
p r e d v s e m za ustreznejše me
sto d ružben ih dejavnost i pri 
nas, m e d t e m ko je Tone 
Z imšek ocenil dosedanje de
lo ek ipe skupšč inskega vod
stva in ugotovil , da daje nji

hova akcija za spodbujanje 
uspešnos t i gospodarjenja že 
prve rezultate. 

Delegati so na to z glasova
njem podpr l i ev ident i rane 
kand ida t e za najodgovornej
še funkcije v družbenopol i 
t ični skupnos t i in in teresnih 
skupnos t ih občine. Med dve
ma evident i ran ima za pod
p redsedn ika obč inske 
skupšč ine pa so podpr l i Mar
jana Dreva. Podpr l i so evi
den t i r ane za republ i ške inte
r e sne skupnos t i in dali svojo 
p o d p o r o Mojci Drčar-Murko 
in J anezu S tanovniku m e d 
kandida t i za p redsedn ika re
publ i škega predseds tva . 

TC 

Razprava o ceijsici 
viadni icrizi 

Delo celjskega izvršnega 
sveta, upravnih organov in 
v javnost i motečo »celjsko 
v ladno krizo« je ocenjevalo 
minuli ponedeljek tudi 
predsedstvo OK SZDL Ce
lje. V razpravi smo sl išal i 
vrsto oči tkov s strani ZK, 
ZSMS, s indikatov in bor
čevske organizacije, zlasti 
na račun premalo konkret
nega in preobsežnega poro
čila, ki so ga pripravil i v iz
vršnem svetu in upravnih 
organih skupščine občine 
Celje. 

Vsekakor lahko zapišemo, 
da je celjski izvršni svet za
enkra t obrani l svoje dobro 
ime in j e p r edseds tvu celjske 
S Z D L tud i n e k a k o uspelo 
poenot i t i vsa glavna stališča 
o delu IS in upravn ih orga
nov, kako pa bo na zaseda
nju vseh t reh zborov občin
ske skupšč ine 22. marca, pa 
zaenkrat l ahko le ug ibamo. 
Tudi s indikat i in borčevska 
organizacija se bodo šele da
nes uskladih na svojih pred
sedstvih, saj j im je do front
ne razprave zmanjkalo časa. 

J e d r n a t a s t rni tev zaključ
kov pa je naslednja: prevla
dovala so stališča, ki so izra
zila negodovanje nad rutin
sko obliko in vseb ino poročil 
o delu IS in upravn ih orga
nov, zato bi moral i v prihod
nje poročat i bolj konkre tno , 
primerjalno, opremljeno 
z dosežki in rezultati ; v od
nosih med skupšč ino , IS in 
upravn imi organi bi morali 
okrepi t i p r edvsem vlogo 
skupšč ine v de lega tskem si
s t emu in se zavzemat i . za 
k o n k r e t n o in posamično od
govornos t funkcionarjev ob

č inske uprave in skupšč ine ; 
racionalzacijo je t reba ures
ničevati zaradi splošnih 
d ružben ih vidikov, vendar 
ne zgolj na osnovi v naprej 
določenega ods to tka zmanj
ševanja kadrov, t emveč na 
osnovi temelji te analize, ki jo 
kaže pred realizacijo širše 
d ružbeno verificirati; pri ra
cionalizaciji je t reba dosled
no upoštevat i človeški mo
ment , s amoupravne postop
ke, v p r imeru sporov pa se 
posluževati legalnih, zakoni
tih poti - končno zgolj raz
čiščevanja v sredstvih javne
ga obveščanja ne koristijo 
n ikomur ; kl jub racionaliza
ciji obč inske uprave oziroma 
d ružbene uprave v š i ršem 
p o m e n u besede, pa m o r a m o 
zadržati kakovos t stori tev in 
poslovanja na zadovoljivi 
ravni, ali jo celo povečati . 

Izvršni svet, ka terega 
p redsedn ik Miloš Pešec j e 
v razpravi bis tveno izboljšal 
predložena poročila za dele
gate skupšč ine s konkre tne j 
šimi poda tk i in ugotovitva
mi, na seji p redseds tva celj
ske S Z D L torej ni dobil ne
zaupnice. Razprava pa j e 
vendar le intonirala, da bo 
po t rebno obveščanje delega
tov in širše javnost i predru-
gačiti, kajti to zahtevajo 
p redvsem današnji in pri
hodnji čas ter d ružbene kriz
ne razmere. Obveščanje jav
nosti , de legatske baze mora 
biti bolj konk re tno in dore
čeno, kajti javnos t ne bo več 
zadovoljna z nač inom in 
s s logom obveščanja izpred 
deset ah več let. 

MITJA UMNIK 

Jlugoslavllalii SI: 
zreiejši odnosi 

Obisk sovjetskega voditelja Mihaila Gorbačova v Jugo
slaviji gotovo pomeni tako Sovjetski zvezi kot naši državi 
precej več kot zgolj rutinski državniški obisk. Pravzaprav 
odnosi med državama nikoli niso bili brez velikega, če 
lahko tako rečemo, političnega naboja, ncjsi se je njegov 
predznak tudi spreminjal. Mihail Gorbačov prihaja 
v Jugoslavijo v času, ko so ti odnosi po dolgi in vijugasti 
poti dosegli stopnjo določene zrelosti, treznega in prijatelj
skega sodelovanja. To pa seveda ne pomeni, da v njih ni 
nobenih problemov, ali da ne bi bilo mogoče doseči še 
kakovostnejše ravni. 

Če naj na kratko orišemo neks^j mejnikov v jugoslovan-
sko-sovjetskih odnosih, gotovo velja, da jih je kmalu po 
vojni usodno zaostrila znana informbirojevska obsodba 
Jugoslavije, po neuspešnem poskusu SZ, da bi Jugosla
vijo potegnila za svojo »železno zaveso«. Kljub odt^janju 
odnosov po Stalinovi sm.rti lahko rečemo, da je v njih še 
dolgo ostalo izrazito prisotno razmerje med velesilo, ki 
hoče veljati za voditeljico svetovnega socializma in delav
skega gibanja, in neuvrščeno državo z lastno vizijo in 
prakso socializma. Najbrž velja, da so se ostanki tega 
razmerja ohranili še do danes. 

Kar pa je v jugoslovansko-sovjetskih odnosih spod
budno, je to, da se v splošnem vendarle razvijajo v duhu 
načel o spoštovanju neodvisnosti in samostojne razvojne 
poti, zapisanih v Beogr^iski (1955) in nato Moskovski 
deklaraciji (1956), ki sta ju podpisala voditelja obeh držav 
Tito in Hruščov. Vendar kasnejši razvoj dogodkov ni bil 
tudi brez napetosti, kakor na primer ob sovjetskih voja
ških posredovanjih na Madžarskem, Češkoslovaškem in 
v Afganistanu. 

Prihod Mihaila Gorbačova na vrh sovjetskega partij
skega vodstva pred tremi leti je za SZ pomenil tudi zače
tek obdobja tistih notranje in zunanjepolitičnih spre
memb, kijih označuje beseda perestrojka. Gre za težaven 
proces demokratizacije in prenove okostenelega politič
nega in gospodarskega sistema, ki je vedno bojj dušil 
samega sebe. V zunanjepolitičnih odnosih pa je Gorbačov 
logiko konfrontacije zamenjal z načeli popuščanja napeto
sti, razoroževanja ipd., ki gredo seveda izrazito v prid tudi 
domačim reformam. 

Sovjetska perestrojka ima tudi za nas velik pomen, saj 
bistveno posega v kakovost mednarodnih odnosov. 
Seveda pa nam sovjetske domače reforme same po sebi ne 
morejo nuditi prevelikega navdiha, s^ smo podobno stop
njo socialističnih reform že zdavnaj presegli in imamo zdaj 
svoje težave na tako rekoč »višji stopnji« in v drugačnih 
razmerah. 

Tako je prišel Gorbačov v Jugoslavijo v dvojni vlogi: da 
bi z jugoslovanskimi voditelji potrdil novo raven v medse
bojnih odnosih, obenem pa, da bi se kot pragmatičen 
politik pobliže seznanil z jugoslovansko socialistično 
izkušnjo, tako glede' njenih dosežkov kot težav. Kar 
zadeva prvi namen, naj hi odnose med državama oprede
lila politična deklaracija in dokument o dolgoročnem 
gospodarskem sodelovanju. Politična deklaracija prev
zema načela o nevmešavanju in suverenosti, izražena 
v dokumentih iz petdesetih let, vendar so v njej tudi 
pomembne novosti, kakor pomen sam.o,upravljanja, giba
nja neuvrščenih, človekove pravice in celo ekologija. 

Gospodarsko sodelovanje n^ bi v prihodnje z novimi 
pobudami preseglo sedanja nesorazmerja, od katerih ima 
več škode Jugoslavija. SZ je namreč naš največji trgovin
ski partner (lani je bila skupna vrednost menjave 7 mili
jard dolarjev), vendar ima z Jugoslavijo za 1,5 milijarde 
dolarjev trgovinskega primanjkljaja. Ker gre za klirinško 
menjavo blaga, večinoma sovjetskih surovin (zlasti nafte) 
za naše industrijske izdelke, to za Jugoslavijo praktično 
pomeni izgubo, ki bistveno povečuje našo inflacijo. 

Te vrstice zapisujemo ob drugem dnevu obiska Gorba
čov v Beogradu, torej pred njegovim enodnevnim obi
skom v Sloveniji, kjer si bo med drugim ogledal tudi 
kranjsko Iskro. Dosedanji pogovori Gorbačova z jugoslo
vanskimi osebnostmi potrjujejo, da je pot za nadalnje 
uveljavljanje odnosov ob medsebojnem spoštovanju, trez
nosti in odkritosti odprta. 

Še brez sporazuma o Afganistanu: 15. marca se je iztekel 
rok, ki ga je Sovjetska zveza postavila za podpis spora
zuma na ženevskih pog^anjih med Afganistanom in Paki
stanom, če n ^ začne umikati svoje čete iz Afganistana 15. 
maja. Čeprav se obe strani v pogajanjih s posredovanjem 
OZN strinjata s pripravljenimi določili s sporazuma (sov
jetski umik, jamstva o zunanjem nevmešavanju, vrnitev 
beguncev) se je zataknilo pri vprašanju z u n ^ sporazuma 
- sestavi prihodnje afganistanske vlade. Moskva vztraja, 
n ^ to vprašanje uredijo Afganistanci po njihovem umiku 
sami, Pakistan (ki nudi zatočišče trem milijonom begun
cev in vodstvu upornikov) in uporniški mudžahidi pa 
zahtevajo sestavo nove vlade - brez sedanjega kabulskega 
režima. Med seboj sicer močno neenotni uporniki so napo
vedali prihod delegacije v Ženevo na nadaljevanje poga
janj, Moskva pa spremembo datuma za začetek umika. 

Vroče med Panamo in ZDA: Vlada ZDA je objavila, da bo 
zamrznila vsa sredstva in imetje Paname v svojih bankah, 
dokler se general Noriega ne umakne in prepusti oblast 
demokratičnim politikom. To je za Panamo, ki je največje 
latinskoameriško finančno središče, hud udarec, saj kapi
tal že beži iz bank. ZDA so na Panamski prekop, kjer že 
imajo 10.000 vojakov, poslale tudi vojaške okrepitve. Avto
ritarni general Noriega, ki se zavzema za uresničitev spora
zuma o vrnitvi prekopa Panami (V ZDA pa je sodno 
obtožen sodelovanja s kokainsko mafijo), se je znašel pod 
močnim pritiskom. Toda Američani so z njim povzročili 
tudi krepitev nacionahstičnega in protiameriškega razpo
loženja v Panami in njenih sosedah. 



V šoštaniski termoelektrarni 
se ne bojijo tržnib zakonitosti 

Ni dolgo tega, k a r j e Mi lan K u č a n izjavil , d a se mora jo 
p r i č e t i t r žne zakon i to s t i u v a j a t i t ud i v E l e k t r o g o s p o d a r 
s t v u Sloveni je . V T e r m o e l e k t r a r n i Šoš tan j se t ega ne 
boji jo, v e n d a r p a meni jo , d a b i m o r a l i p r i p r i m e r j a n j u 
p o s a m e z n i h e l e k t r a r n n a osnovi i n t e r n i h cen u p o š t e v a t i 
t u d i n o r m a t i v e in s t a n d a r d e . Delovanju t r žn ih zakon i to s t i 
v T E Š to re j p r ip i r a jo v r a t a , h k r a t i pa , sodeč po r azgovoru 
2 d i r e k t o r j e m šoš tan j ske T e r m o e l e k t r a r n e J a r o m Vr tačn i -
k o m , obl jubl ja jo , d a b o d o izpolni l i svoje do lžnos t i p r i 
eko lošk i sanac i j i t e r m o e l e k t r a r n e . 

Tudi p red Kučanovo izja
vo j e m e n d a trg v elektrogo
spodars tvu že obstajal, 
a v g lavnem takrat , ko je 
E G S na osnovi različnih nor
mat ivov iskal denar za pokri
vanje izgub. Zakaj naj bi bilo 
e lekt rogospodars tvo drugač
no od drugega gospodar
stva? Kako bi prišli do cenej
šega toka z racionalnejšim 
poslovanjem? Na ta in še ne
katera druga vprašanja so 
skušali odgovorit i v ljubljan
skem Inš t i tu tu za trženje, 
ekonomiko in organizacijo 
(ITEO), kjer so pripravili štu
dijo o racionalnejši organizi
ranost i E G S in internih ce
nah oziroma o realnih stro
ških v posameznih elektrar
nah. Nekaj vprašanj v zvezi 
s t em smo postavili tudi J a r u 
Vrtačniku, direktorju TE Šo
štanj. Najprej j e odgovoril na 
to, kako študijo sprejemajo 
v T E Š . 

Vr t ačn ik : »Prncip inter
nih cen sicer res vnaša 
v e lekt rogospodarski s is tem 
določeno konkurenčnos t , 
vendar j e še odpr to vpraša-

Majhna l a n s k a proizvod
nja v T e r m o e l e k t r a r n i Šo
š t an j j e p r i s p e v a l a k t emu , 
d a je t u d i i zkor i ščenos t 
zmogl j ivos t i e l e k t r a r n e 
m a n j š a od n a č r t o v a n e . Za
r a d i t ega imajo n a zalogi 
k a r 950 t i soč t on p remoga , 
k a r j e za t a l e tn i čas neobi 
čajno. 

nje, kako p r idemo do teh in
ternih cen, saj bi mora le te 
biti odvisne tud i od normat i 
vov in s tandardov. Kakorko
li, mi se takšnega ocenjeva
nja in primerjanje ne bojimo 
saj so naši s troški na kilovat-
no uro vsaj enkra t manjši 
kot den imo v Trbovljah. 
Z nižjo proizvodnjo, kakršna 
j e bila lani in letos, s troški 
sicer naraščajo, a na to mi 
n i m a m o vpliva. Po ostalih 
podatkih , ki so bistveni, 
n.pr. po številu zaposlenih 
na instalirani megavat , po 
tehničnih normat iv ih itn. se 
lahko uspešno pr imer jamo 
z drugimi.« 

V š tudi j i ITEO je pred
v s e m ve l iko p red logov o ra
c ionalnejš i o rgan iz i r anos t i 
v E G S . Kaj m e n i t e o t e m ? 

Vr tačn ik : »Mislim, da no
tranja organiziranost TE Šo
štanj ni neracionalna. Notra
nja organizacija j e sicer dina
mična, spreminjajoča se 
tvorba, zato ne morem trditi , 
da imamo idealno organiza
cijo, vendar pa zagotovo 
vem, da n i m a m o velikih no
tranjih rezerv. Podvajanja 
nalog v tozdih n imamo.« 

Kaj p a o rgan izac i ja 
v E G S in Sozdu REK F r a n c 
Lesko šek L u k a ? 

Vr tačn ik : S a m o organiza
cijska oblika j e lahko le os
nova za racionalnejše poslo
vanje, katerega uspešnos t pa 
j e pravzaprav odvisna od 
us t rezne delitve dela n e gle
de na organiziranost . In če so 
kje po t rebne s p r e m e m b e , so 
pri delitvi dela, saj pri t em 
prihaja do podvajanja zno
traj E G S . Pravzaprav j e tre
ba zagotoviti, da se vse po
t r ebne osnove za planiranje 
proizvodnje pripravijo na 
e n e m mes tu . Sedanja orga
nizacija zahteva, da se oprav
ljajo v vseh t reh sozdih, re
publ i škem, velenjskem in tr
boveljskem. 

V našem sozdu pa misl im 
da se dela, ki so skupnega 
p o m e n a opravljajo na nivoju 
sozda in tud i ni podvajanja. 
Razčiščeno je torej , kaj je 
smiselno in kaj ne.« 

Kako da leč p a s te p r i 
u r e sn i čevan ju eko loške sa
naci je? 

Vr tačn ik : »Sanacija pote
ka pos topno, vsekakor pa bo 
morala biti vsklajena z zahte
vami skupšč ine občine Vele
nje in tudi z zahtevami sani
tarnega republ i škega in-

ITEO Ljub l j ana v š tud i j i 
o r ac iona lne j š i o rgan iz i ra 
nos t i sozda p r e d l a g a združi
tev t r e h sozdov v enega , 
ka j t i s edan ja o rganiz i ra 
nos t po m n e n j u l jubl jan
sk ih s t r o k o v n j a k o v spomi
n ja n a n a t u r a l n o p l an i r a 
nje. S a m o Sozd E G S i m a 19 
de lovn ih organ izac i j , od ka
t e r i h ima v s a k a goro nor
m a t i v o v in s a m o u p r a v n i h 
ak tov , v r h u n e c b i r o k r a t 
skega izde lka p a p r e d s t a v 
lja s p o r a z u m o s k u p n e m 
p r i h o d k u n a dva indva j se 
t ih s t r a n e h . 

Če k t e m u p r i š t e j emo še 
ša lešk i in zasavsk i sozd, do
b i m o 113 tozdov, k a r s eveda 
p o m e n i p r a v to l iko dohod
k o v n i h povezav in t e m u 
p r i m e r n o š tev i lo uprav l j a l -
skega a p a r a t a , oz i roma vsaj 
113 d i r ek to r j ev in t a j n i c . . . 

špektorata . V sanaci jskem 
p rog ramu smo zapisali posa
mezne podprograme , med 
kater imi naj bi najhitreje 
vzpostavili ekološki infor
mat ivni s is tem za celotno 
Šaleško dolino. V povezavi 
s Hidrometeoro loškim zavo
d o m v Ljubljani je del tega 
s is tema že v uporabi , po
vsem dokončan pa naj bi bil 
pr ihodnje leto. Do konca leta 
1990 naj bi zaključili tudi re
konstrukci jo odpepeljeva-
nja; prakt ično naj bi to nalo
go izpeljali tud i v odvisnost i 
od e lekt roenergetske bilan
ce oziroma od načr tovane za
ustavi tve posameznih enot 
v okviru bilance. Rekon
strukcije n a m r e č ne m o r e m o 
opravljati na blokih, ki obra
tujejo. 

P o d o b n o velja za rekon
strukcijo odžveplovanja, 
kjer j e prav tako rok leta 
1990 in kjer so v projektu 
opredel jene tri faze. S prvo 
b o m o začeli že letos jeseni , 
ko b o m o names t ih manjšo 
poizkusno čistilno napravo, 
ki bo sposobna očistiti do 15 
tisoč kub ičn ih met rov dim
nih plinov. S to napravo, ki 
naj bi, t ako kot kasneje kom
pleksna, delovala na osnovi 
mokrega čiščenja, želimo 
pridobit i izkušnje, ki bi vpli
vale na izbor op reme za 
k o m p l e k s n o čistilno napra

vo. V svetu namreč ni, nika
kršnih izkušenj pri m o k r e m 
odžveplevanju d imnih pli
nov, kakr šne sprošča velenj
ski lignit.« 

D e n a r j e zagotovl jen? 
Vr tačn ik : »V načrt ih E G S 

so sredstva za sanacijo pred
videna, niso pa še zagotovlje
na. Na osnovi sedanjih cen 
pa bi samo za odžveplovanje 
po m o k r e m pos topku potre
bovali 180 milijonov do
larjev.« 

RADO P A N T E L I Č 

Mozirski gospodarski voz I 
vlečejo Elkroj, Glin in MGA 

v mozirski občini se zares lahko pohvalijo z gospodar
skimi rezultati. V prvih dveh mesecih se je fizični obseg 
proizvodnje povečal za deset odstotkov, med tem ko je bil 
lani večji za devet odstotkov. Izvoz je bil večji za 140 
odstotkov, nepokritih izgub pa v mozirski občini ni. Ob 
vsem tem pa je res, da gre glavno zaslugo za uspešno 
gospodarjenje pripisati predvsem Elkroju, Gorenju Glin 
in Gorenju Mali gospodinjski aparati. 

Velike težave so zlasti v mozirskem družbenem gostin
stvu, ki v bistvu nima nikakršnih pravih programov, 
s katerimi bi v to slikovito občino pripeljali več gostov. 
V kolikor ne bi bilo zasebnega sektorja, vključno z znanim' 
kampom Menina, bi v občini zabeležili celo manj nočitev 
kot pred vojno. Precej težav je tudi v gozdarstvu. Les 
o d h ^ a iz občine po tako imenovanih črnih poteh, prezreti 
pa ne gre tudi ekološkega vidika oziroma odmiranja 
gozdov. 

JANEZ VEDENIK 

Comet se bolj obrača k trgu 
CIU le boliša nosimm tržm orgaitmramst 

v zreški de lovn i organiza
ciji Comet so n a r a v n a l i svo
jo n a d a l j n o u s m e r i t e v n a 
pos lovno t r žno organiz i ra 
nost , pos led ica česa r p a je 
t u d i s p r e m e m b a samou
p r a v n e o rgan iz i r anos t i te 
de lovne organizac i je . O t e m 
se de lavc i odločajo p r a v da
nes , 17. m a r c a . Na referen
d u m u bodo n a m r e č glaso
va l i o združ i tv i tozdov Co-
flex, Comag , Conek, Co t im 
in SIV v eno t eme l jno orga
nizaci jo . T a na j b i d a l a 
v p r i hodn j e boljše de lovne 
r ezu l t a t e , p a t u d i večjo so
c ia lno v a r n o s t zapos len im. 

Hiter razvoj proizvodnje 
v zadnjih letih j e v z reškem 
Cometu rezultat lastnega 
znanja, vendar pa se v tej de-

Inventivno dejavnost bodo 
v Cometu spodbujali še na
prej . Lani so delavci prijavil i 
74 inovacijskih predlogov, 
kar je v primerjavi z letom 
poprej 38 več. Petdeset delav
cev se je lani pojavilo kot av
tor ali soavtor inovacijskega 
predloga, kar pomeni 5,7 od
stotkov zaposlenih. Skupno 
imajo doslej v Cometu evi
dent i ranih 122 inovatorjev ali 
14 odstotkov vseh zaposlenih. 
V tozdu IBA Ada v Vojvodini 
pa se je z inovacijami prei-
skusil samo en delavec. 

lovni organizaciji zavedajo, 
da so v preteklost i na neka
terih d rug ih področjih nare
dili premalo . To ugotavljajo 
p redvsem za področje trže

nja in informatike. In prav 
zato, ker so ugotovili , da in
vent ivnost v proizvodnji, ki 
ji sicer namenjajo veliko po
zornosti , ni dovolj, so se od
ločili za novo organiziranost . 
V preteklost i , pravijo v Co
metu , so bili p reveč obreme
njeni s proizvodno misel
nostjo in kaj hitro so se zado
voljili z dejstvom, da znajo 
proizvajati, m e d t e m ko so 
premalo prisluhnil i željam 
tržišča. Kaj lahko bi se zato
rej zgodilo, da bi proizvajali 
kakšen izdelek, ki ga na t rgu 
n e bi n ihče potreboval . 

Dosedanje gledanje po
stavljajo v Cometu na glavo 
oziroma na bolj s tabi lne no
ge. Svoj nap redek vidijo 
v poslovno tržni organizira
nosti . 

O tem so v cometu razrn 
sijali že dlje časa, se velili 
tudi pogovarjali in dogova 
jali n a zborih delavcev. D 
lovno uvajajo novo organi? 
ranost že od januarja leto 
a Cometovce čaka še vrs 
s p r e m e m b , ki s e bodo poj 
vile kot posledica prve pot 
z e in odločitve. Zato tudi r 
fe rendum za združitev štir 
tozdov v enega. Po samoi 
pravni organiziranost i 1 
imel Comet v bodoče sair 
dve temeljni organizaciji : 
delovno skupnos t skupn 
služb. Znotraj tozdov pa I 
organizacija pri lagojena no 
tržni naravnanos t i večii 
p rogramsko proizvodni 
enotam. 

MATEJA PODJE 

Večinoma prodajajo na tuje 
Nekaj več ko t 200-čIanski, 

v e č i n o m a ženski ko l ek t iv 
t eme l jne organizac i je El
k ro j v Šoš tan ju je lan i do
ka j u spešno gospodar i l . 
Z la s t i so zadovol jn i z izvoz
n i m i r ezu l t a t i , saj so n a tu je 
p r o d a l i skora j t r i č e t r t i n e 
svoj ih izdelkov. T a k š n a 
u s m e r i t e v ni nova , v s a k o le
to p a j i dajejo večji pouda 
rek z a r a d i r a z m e r n a doma
čem t rgu , p a t u d i za to , ke r 
j e n j ihova o p r e m a uvožena 
in so j i m devize še k a k o po
t r e b n e . 

V nove pros tore s sodobno 
opremo so se de lavke vselile 
p red dvema letoma, s t em pa 
so dobile b is tveno boljše po
goje ?a delo. To j e bila tudi 
ena od obljub, ko so se leta 
1981 odločale za izločitev iz 
Topra in za priključitev El
kroju. Njihov program proiz
vodnje že ves čas obsega iz
delovanje ženskih hlač in 
kril. V začetku j e bilo v te
meljni organizaciji zaposle
nih 100 delavk, lani pa so j ih 

zaposlili še 100 in s t em zak-
Ijučih t r enu tno zaposlova
nje. Večinoma gre za kvalifi
cirane konfekcionarke, ki so 

V okviru šoštanjskega El-
kroja imajo tudi industrijsko 
prodajalno, kjer prodajajo 
vse izdelke Elkroja. Ugotav
ljajo, da je prodajalna zanimi
va za številne prebivalce Ša
leške doline, saj so lani ustva
rili 30 odstotkov večji promet 
kot so načrtovali in to pomeni 
več kot 420 milijonov dinar
jev prihodka. 

j ih št ipendirali v času njiho
vega šolanja, nekaj pa je tud i 
pr iučenih delavk. Ker so za
poslene večinoma ženske, 
imajo nekaj težav zaradi po
gostejših bolniških izostan
kov, zato so jih zaposlili ne
kaj več kot j ih potrebujejo, 
da zapolnjujejo izostanke. 

Ker j e oprema sodobna, le
tos kakšn ih večjih naložb ne 
načrtujejo, morajo le še do

končno opremit i l ikalnico in 
s t em zaključiti proizvodni 
proces . Večji poudarek bodo 
lahko dali kakovost i izdel
kov. Dokaj ustaljen j e njihov 
izvoz na nemško tržišče, kjer 
gre za tako imenovane lohn 
posle, zadnje čase pa se j im 
odpira amer iško tržišče 
v obliki klasičnega izvoza, 
zanimiv pa j im je tudi posel 
s Sovjetsko zvezo. 

Da bi pravočasno izpolnili 
vsa ta naročila, so morali 
v začetku leta delati pet do
da tn ih delovnih dni in kljub 
težavam so delavke v celoti 
prišle na delo. To se j im je 
poznalo tudi pri osebnih do
hodkih , ki so januarja v pov
prečju dosegh 300 t isočakov. 
Delavke ocenjujejo, da so 
v novih pogojih bolj zado
voljne kot pred leti, želijo si 
le, da bi v Elkroju ostalo pri 
sedanji organiziranosti , saj 
j im zamisli o ukinitvi temelj
ne organizacije niso prav nič 
všeč. 

T. CVIRN 

Delavce 
Gorenja čakajo 
zahtevne 
naloge 

Dosežene spremembe 
v gospodarjenju, delu in 
odnosih med delavci v Go
renju so rezultat opiranja 
na lastne sile, so na konsti
tutivni seji ugotovili dele
gati konference sindikatov 
sozd Gorenje. Govorili so 
zlasti o svojih nalogah 
v prihodnje in izvolili nove
ga predsednika konferen
ce. Odslej bo to nalogo 
opravljal Vlado Rančigaj iz 
Gorenja GA. 

Delegati so v nadaljeva
nju ocenili, da so pred de
lavci Gorenja zahtevne na
loge, če želijo doseči razvoj
ne cilje. V ta namen so 
v vseh delovnih okoljih po
slovodni organi pripravili 
podrobne programe aktiv
nosti za preseganje zaplete
nega gospodarskega polo
žaja. Njihovo uresničeva
nje pa bo pokazalo razlike 
med dobrimi in slabimi de
lavci. Sindikati si bodo zla
sti prizadevali za uveljav
ljanje različnih oblik moti
vacije delavcev s sistemom 
nagrajevanja, z napredova
nji, izobraževanjem, javni
mi priznanji in podobno. 

ML 

Tekoča gospodarska politika 
v jugoslovanskem tisku 
Kako Iz političnih okov? 
Vjesnik 8. marca ' 

Zaradi spleta okoliščin sovpada imenovanje komisije zvezi 
vlade za reformo gospodarskega sistema s predlogom, da tu 
skupščina Jugoslavije ustanovi lastno komisijo, opozarja Rat 
mir Petkovič v Vjesniku in s tem v bistvu nadaljuje razpravo, 
jo je naš tisk že načel (glej prejšnji novi tednik), N a v ^ a namn 
mnenje delegata Boža Kovača, da bi morala tudi skupščii 
poklicati na razgovor znanstvenike, ki i m ^ o predlog za izhod 
krize, posebno še, ker znanost ni zadovoljna s sestavo komisi 
zvezne vlade, ker ni prepričana, da bo v njej prišla do izra 
znanstvena mise l . . . 

Kilo ima prav - gospodarstvo ali zvezna 
vlada? 
Vjesnik, 9. marca 

Zvezna vlada se je odločila, da bo od delegatov zahtevala, n 
se angažirajo pr i omogočanju pogojev za uresničevanje ek 
nomske polit ike, kar pomeni, da je ZIS še vedno prepričan, i 
so razlogi za-realizacijo ekonomske politike v subjektivnih ok 
liščinah, poudarja Ratomir Petkovič v daljšem prispevl 
z naslovom »Najbolj nevarno je, če se ustavijo stroji«. 

Bližnja razprava, na zahtevo zvezne vlade, bo obnovila diali 
o vseh spornih zadevah, ki so bile prisotne tudi ob koncipiran 
letošnje ekonomske politike. Lahko se zgodi, ocenjuje pisec, i 
bo,zvezna vlada namesto pomoči izpostavljena ostri kritiki. 

Žal je napočil čas, ko zvezna vlada ne verjame gospodarstv 
združeno delo pa nima zaupanja v ZIS, zato se skuša znajti i 
vse načine, ker ocenjuje, da je pri vsem tem najbolj nevarno, 
se ustavijo stroji. Ta odnos pa ne more trajati v nedogled, ker 
kriza zaostruje. Zelo kmalu bo zato treba odgovoriti na vpraž 
nje ali ima res prav država, ki meni, da so ljudje pri svojem de 
premalo zavzeti, ali pa je treba veijeti gospodarstvu, ki opozai: 
da so sedanji pogoji gospodarjenja zanka okoh njegovei 
v ra tu . . . 

Sotlansko jezero - jezero neodgovornosti 
Večernji list, 6. marca 

Ali bo Sotlansko (Vonarsko) jezero, zgr^eno v sedemdeset 
letih pri Vonarjih, res postalo skupna zgrešena investicija S 
Hrvatske in SR Slovenije, kot mnogi napovedujejo, ali pa bo 
velik projekt dveh republik nekega dne le dokončan, se sprašu 
avtor prispevka. Morda ne bi iskali odgovora na to vprašanje,' 
ne bi pred nedavnim prišlo do največjega pomora rib v Hrvats 
in Sloveniji. Poginilo je okoli 8 ton rib, izginilo pa jih je 
nadaljnjih 20 ton. Ob tem dogodku so se zopet pojavila še ved' 
odprta vprašanja: Zakaj se ni dokončalo celotnega projek* 
v katerega je bilo vloženo mnogo mih'jard? Zakaj so pripra' 
na gradnjo čist i lnih naprav tako počasne? Zakaj je jezei 
napolnjeno z vodo? Zakaj so ribiči brez predhodno rešen 
gospodarskih odnosov v jezero spusti l i r ibe? Je res najbol 
izprazniti jezero, ko ima tudi Sotla najmanj vode in ko • 
izgledi za preživetje r ib najmanjši, sprašuje Drago Gradeč« 



papirnatih zmajev se res ne bolimo 
Joio Zupančič o klasično-humanističnem programu 

zdrava pamet ponekod 
vendarle zmaguje. Nasprotni
ki ukinitve gimnazije so ob 
neuspeli reformi srednjega 
šolstva videli vse več možno
sti, da se s prenovo dvigne ra
ven izobraževanja v družbo-
slovno-jezikovni in naravo-
slovno-matematični usmeri
tvi- S prenovo smo družbo-
slovno-jezikovno usmeritev 
približali bivši splošni gim
naziji- Zeleno luč, da se po
novno oživi klasično-humani-
stično izobraževanje, pa so 
dobili snovalci prenove teh 
programov na lanski januar
ski seji CK ZKS. V sklepih je 
bila izrečena tudi misel, da je 
potrebno v srednješolske pro
grame vtkati tudi klasično 
humanistično izobraževanje. 

Leto dni po tem dogodku 
imamo klasično-humanistični 
program. Vanj se bodo lahko 
vključili učenci že to jesen. En 
oddelek tega programa bo tudi 
v srednji družboslovni šoli 
v Celju. O tem smo se pogovar
jali z Jožetom Zupančičem, 
ravnateljem te šole in predsed
nikom strokovnega sveta Po
sebne izobraževalne skupnosti 
za družboslovno-jezikovno 
usmeritev. 

Kakšna je razlika med kla
sično gimnazijo, splošno gim
nazijo in jezikovno-družbo-
slovno usmeritvijo? 

ZupaBČič: »V klasični gim
naziji, ki je t rgala osem let, je 
bil poudarek na latinščini in 
grščini in temeljnih humani
stičnih znanjih, ki so bih osno
va za vse ostalo in trdna podla
ga za višje in visokošolski štu
dij. V splošni gimnaziji smo 
imeli predmete zelo enako
merno razporejene. Za jezikov
no področje do 35 odstotkov 
ur, drugo tretjino za naravo
slovje in za družboslovje okoli 
25 odstotkov ur. Podobna raz
poreditev predmetov je bila tu
di v klasični gimnaziji. Z refor
mo smo predvsem skrčili nara-
vosJovje na približno 12 od
stotkov ur in dobili več pred
metov, za katere nismo vedeli, 
kam na,1 bi jih dali in so obse
gali kar 26 odstotkov vseh ur. 
S prenov« pred dvemi leti je 
nekoliko pridobil jezikovni 
del, naravoslovje smo posvoji
li, večje tudi družboslo\'ja, ne-
kčy predmetov pa smo izločih. 
Razmerje je sedaj skoraj takš
no kot v splošni gimnaziji.« 

Se ponovno vračamo h gim
naziji? 

Zupančič: »Strah pred gim
nazijo je neupravičen. Gimna
zije se bojijo tisti, ki je nikoli 

niso obiskovali in tisti, ki sojo 
pomagali ukinjati. Zaradi tega 
je ta strah le papirnati z m ^ . 
Letos bomo v Celju praznovali 
180-letnico gimnazije.« 

Katere so glavne značilno
sti klasično-humanističnega 
programa? 

Zupančič: »Razmerje med 
predmetnimi skupinami bo 
podobno kot v družboslovno-
jezikovni usmeritvi. Poleg pr
vega in drugega tujega jezika 
- pi-vi je nem^ščina ah anglešči
na, drugi pa francoščina - bo
do imeli učenci še latinščino 
s književnostjo. Latinščino pa 
ne označujemo kot tuj jezik, 
temveč kot splošno izobraže
valni predmet. Nekaj več po
udarka bo na klasiki in antični 
zgodovini, učenci pa bodo 
v štirih letih imeli okoli 140 ur 
več kot ostali.« 

Verjetno bodo težave z la
tinščino. Otroci v osnovnih 
šolah se je ne učijo, tudi nobe

nega tečaja ni. Spoprijeti se 
z dvema jezikoma na novo bo 
precej težak izziv in bo marsi
koga odvrnil od tega pro
grama. 

Zupančič: »V Ljubljani so se 
odločih, da v vsaki občini na 
eni izmed popolnih osnovnih 
šol uvedejo latinščino kot fa
kultativni predmet od petega 
razeda naprej. Tudi na našem 
območju bi morali za to prido
biti občinske izobraževalne 
skupnosti, šole in starše, seve
da. Predvsem bo potrebno pre
seči miselnost, da želimo imeti 
elitno šolo za elitne učence. 
Gre preprosto za to, da tistim, 
ki želijo in so sposobni, damo 
možnost, da se naučijo več. Ta 
program ni samo za posebno 
nadarjene učence. Pomembno 
je, da imajo nekaj več smisla za 
jezike.« 

Na naših šolah je bolj težko 
s fakultativnimi predmeti, 
saj ̂ ih praktično ni, ker ni de
narja zanje. 

Zupančič: »Mogoče bo pre
senetljivo in nepopularno to, 
kar bom rekel; dejstvo je, da 
najdemo denar za obrambno-
zaščitne in telesnovzgojne 
oblike, medtem ko za klasično 
izobraževalne programe nikoli 
ni denarja. Podlegli smo pre
pričanju, da za nekiy denar 
vedno je, za drugo pa ne. Zara
di nepoučenosti in nerazume
vanja moramo ustvariti naj prej 
vzdušje v šolah, da je to po
trebno. Saj je to temelj vsake
ga kakovostnejšega izobraže
vanja na visokih šolah. Na naši 
šoli smo se na fakultativni na
čin trudili, da dobijo učenci os
nove iz latinščine. Ni pretežko. 

pomembne pa so delovne na
vade in da učenec osvoji zna
nje, ki je vtkano v tem pro
gramu« 

V klasični gimnaziji je bila 
tudi grščina. Kako razmišlja
te o tem sedaj? 

Zupančič: -Šele v tretjem 
letniku pride paket specialnih 
predmetov in predlog je, da bi 
bila grščina fakultativni pred
met. Večji problem bo dobiti 
ustreznega profesorja. Tega 
bomo morali verjetno poiskati 
v Ljubljani. 

Kako ste v šoli pripravljeni 
na vpis v klasično-humani
stični program? 

Zupančič: »Imamo pred
nost, da delam -v Ljubljani 
v najrazličnejših organih in za
to lahko z najbolj svežimi in
formacijami sproti seznanjam 
kolektiv in učence. Pri nas 
z odobravanjem sprejemamo 
te spremembe. Tudi s kadri ne 
pričakujemo večjih proble
mov. Zaposhh bomo učitelja 
latinskega jezika in upamo, da 
bo lahko prevzel fakultativno 
še kak drug svetovni jezik; ita
lijanščino morda ali španščino^. 
Tudi prostorsko se bomo pri* 
pravili, saj načrtujemo uredi
tev še dveh učilnic. Za učence 
me tudi ni strah. Na našo šolo 
se že vseskozi vpisujejo dobri 
učenci in nimam pripomb na 
njihovo predznanje, morda so 
nekoliko šibkejši na jezikov
nem podoročju. To pa je tudi 
razumljivo, saj je jezikovno po
dročje v osnovnih šolah zelo 
okrnjeno. »Tudi če učencev pr
vo leto ne bo za ves oddelek, 
bomo začeli samo s skupino, ki 
naj bi štela vsaj 15 učencev.« 

VIOLETA V. EINSPJELER 

radi tesneje povezani 
Večina društev inovator

jev (DIATI) pogreša, večjo 
povezanost med društvi , da 
bi lažje reševala svoje teža
ve oziroma, da bi lahko bila 
v večjo pomoč svoj im čla
nom, je bi la ena od ugotovi
tev na zadnjem občnem zbo
ru celjskega društva DIATI, 
v katerega je včlanjeno 128 
inovatorjev iz t ist ih delov

nih organizacij v celjski ob
čini, v katerih nimajo svoje
ga društva, nekaj č lanov pa 
je tudi iz drugih občin. 

Na občnem zboru so ugo
tavljali, da j e d ruš tvo lani, 
čeprav je bilo deležno 
s k r o m n e d ružbene podpore 
(predvsem kar se denarja ti
če), zelo dobro delalo. Kljub 
v s e m u pa so kr i t ično ocenili 
odnos v celjski občini do 
inovatorjev. V veliko delov
nih organizacijah j ih g l e d ^ o 
celo postrani , m e d t e m pa 
inovacijsko delo stagnira, 
inovacijski dohodek pa j e 
v primerjavi z d rug imi obči
nami v Sloveniji vse manjši, 
ka r se n e nazadnje odraža tu
di v celjskem gospodars tvu , 
ki v republ iki iz leta v leto 
nižje kotira. 

Da je pomoč inovatoi jem 
še vedno le verbalna, potrju
je tudi dejstvo, da celjsko ob
č insko druš tvo DIATI razpo
laga z zelo sk romnimi sred
stvi, manjšimi, kot večina ti
stih društev, ki delujejo v ok
viru delovnih organizacij . 
P reds tavn ik obč inske razi

skovalne skupnos t i j e sicer 
obljubil, da bodo letos bolj 
razvezah mošnjo za nekatere 
konk re tne akcije društva, še 
vedno pa to ni tako visok 
znesek (obljubil j e podporo 
do enega milijona dinarjev), 
ki bi pokazal , da znamo ino
vacije in inovatorje prav ce
niti. 

Na o b č n e m zboru so zato 
tud i podpr l i pobudo , da bi se 
druš tva DIATI bolj povezala 
- tako na nivoju občine kot 
regije. Nekaj možnost i j e 
v okviru centra, ki ga usta
navljajo v celjskem Razvoj
nem centru, so pa tud i pobu
de, da bi ustanovil i nekakš
no zvezo DIATI-jev v občini 
ni. T a k š n o idejo j e na p r imer 
podpr l tudi preds tavnik dru
štva DIATI v Aeru, ki se j e 
kot gost udeležil tega občne
ga zbora. Menil je . da bi bilo 
t akšno povezovanje zelo do
brodošlo tudi za DIATI-je 
v delovnih organizacijah, ob
činsko druš tvo inovatorjev 
pa bi moralo pri t em povezo
vanju odigrati na jpomemb
nejšo vlogo. S. ŠROT 

PBEDVPISOM 6 
Vprašanje o zaposlitvi si osmošolci ob vpisu v srednje 

šole zastavljajo le poredko. Čeprav je to do neke mere 
razumljivo - potreba je časovno oddaljena, nezanesljivost 
kadrovskih napovedi in podobno - vendar ob načrtovanju 
poklicne poti ne moremo tega vprašanja povsem zaobiti, 
se zlasti, če vemo, da postajajo možnosti zaposlovanja vse 
bolj omejene. Pri tem imamo v mislih predvsem struk
turna neskladja, kar pomeni, da je določenih poklicev 
preveč in drugih premalo. 

Dober pokazatelj potreb združenega dela so razpisane 
kadrovske štipendije v občini, regiji in SRS. zato priporo
čamo tudi tistim, ki ne nameravajo zaprositi za štipendijo, 
aa razpis temeljito pregledc^o. 

Nesporno lahko trdimo (kar potrjuje spremljanje pre
gleda oseb, ki iščejo zaposhtev preko skupnosti za zapo
slovanje), daje največ iskalcev zaposlitve med tistimi, ki si 
l̂ iso pridobih nobenega poklica. Zato svetujemo vsem, da 
1̂  po končani osnovni šoli vključijo v nadaljnje izobra-
n ^ K ^ S ? ' glede na svoj interes, predznanje in sposob
nosti Čeprav se delež tistih, ki po osnovni šoh ne nadalju-
v^^ ,^°^"J3 znižuje, je osip v srednjih šolah prevehk in 
siilev "^^^^ podaljšuje vrsto mladih, ki čakajo na zapo-

v l a ^ ?^ tako, da se nam zdijo nekateri pokhci bolj pri-
nih **i nianj, kar se odraža v zasedenosti posamez-
i2( h ^^^^^ lahko ugotovimo, da je za tiste šole, ki 
j , '"^^^jejo za takoimenovana deficitarna področja, manj 
vre^"^^^^ Takemu stanju v veliki meri botruje neprimerno 
^^'^'^^^nje, predsodki in zlasti nepoznavanje poklicev in 

oznosti razvijanja lastne poklicne kariere, 
odlo^^"^*^ smotrno, da vsi, zlasti pa tisti, ki še niste povsem 
SDrp i f"'" ^ situaciji, ko ni gotovo; da boste 
niu b V ^P""?̂ ^*^ prijavljenih na neki šoli), da ob upošteva-
s o v 7 1 - ^'^^^ ~ interesov, ne zanemarite potreb - intere-
slitve ^"^^"^^^ ^^ '^ ^ posredno na možnosti zapo-

pryr-?-^^odnjem prispevku bomo predstavili potrebe po 
Planih ^'^ delovne organizacije načrtujejo v svojih 
ab^n)? ^^Poslovanja. Informacija bo aktuahia zlasti za 
'^Dsolvente srednjih šol. 

Prireditev ob Dnevu žena 
V občinski mat ični knjiž

nici se j e tokra t predstavi la 
igralka S lovenskega l judske
ga gledališča iz Celja Anica 
Kumer , dobi tn ica laskavih 
nagrad in pr iznanj : 1976 
Borš tn ikove d ip lome in Se-
verjeve nagrade , 1978 nagra
de Preše rnovega sklada, 
1980 nagrade Steri j inega po-
zorja, 1982 Borš tn ikove na
grade, 1983 nagrade DANI 
SATIRE v Zagrebu, 1984 
priznanja za ume tn i ške do
sežke Ku l tu rne skupnos t i 
Celje. Igralka pa j e bila leta 
1980 imenovana tud i za vr
h u n s k o umetn ico . 

Anica Kumrova j e s svojo 
iskrivostjo in neposrednos t 
jo navduši la vse pr isotne in 
j im polepšala večer. Težko je 
reči, kaj j e na poslu.šalce na
pravilo večji vtis: ah hudo
m u š n o pr ipovedovanje do
godkov iz njene mladost i , 
neponovlj ivo pr ipovedova
nje l judskih pesmi, upodob
ljeno hrepenenje iz Cankar
jevih besedil , recitacija nje
nih pesmi ali petje iz o t roške 
preds tave . Res lepo darilo 
pokrovitelja pr i redi tve de
lovne organizacije J u t e k s iz 
Žalca ženam za njihov praz
nik. L. K O R B E R 

OKNO V JUGOSLAifiin 
Piše: Jbže VolfancR 

Lažje je biti >»proti« liot » z a « 
Kdor pozorno spremlja jugoslovanski tisk, je v teh dneh 

nekoliko presenečen. Na sporočilo predsedstva CK ZKJ 
o idejnopolitičnih vidikih napadov na zasnovo splošne 
ljudske obrambe in na JLA je razmeroma malo odmevov. 
Glasnost molka še povečuje zadrego, ki se bralca loteva 
vsakič, ko ponovno preleti to odmevno sporočilo. 

V njem namreč piše, da so sovražni napadi na JLA in 
zasnovo splošne ljudske obrambe v posameznih javnih, 
zlasti mladinskih glasilih, naperjeni proti temeljnim vred
notam naše družbe in da so pov,sem v nasprotju s civihza-
cijskimi in kulturnimi vrednotami oziroma svobodnjaško 
tradicijo naše družbe. Politična ocena zveznega partij
skega predsedstva je neprizanesljiva in nediferencirana še 
v nečem. V tem namreč, da ta vrsta pisanja oziroma, da ti 
napadi »ogrožajo demokratični značaj naše socialistične 
samoupravne družbe, demokratizacijo in krepitev odgo
vornosti do družbe«, da je njihov namen »politična desta
bilizacija in spodkopavanje ustavne ureditve družbe«, 
ogrožanje jugoslovanske suverenosti, ozemeljske nedo
takljivosti in neodvisnosti in krepitev nacionalističnih, 
separatističnih in unitarističnih teženj. Predsedstvo 
obsoja oportunizem komunistov, ki na napade niso reagi
rali in zahteva politično akcijo oziroma diferenciacijo 
v ZK. 

Ker se ve, kje je bilo objavljenih največ tekstov o JLA in 
obrambi, in ker se ni skrivalo, tudi v pohtičnih vodstvih 
ne, da se morajo vse javne, družbene zadeve, tudi JLA, 
srečati iz oči v oči z vsak dan bolj občutljivim glasom 
javnosti, če hočemo, da bo politika čedalje bolj družbena 
politika, je naslovljenec pcirtijskega komunikeja znan. In 
ker je tako, je vendarle zelo čudno, da predsedstvo CK 
ZKJ ni zmoglo ločiti zrnja od plevel. Z vsem, kar je bilo 
v Mladini ali Novi reviji in še kje napisano o JLA ali o ZK 
ali o legitimnosti današnje oblasti ali pa o revoluciji, se 
seveda ni moč strinjati. Res je tudi, da se marsikdaj, v poli
tiki in v javnosti, preveč koketira z nekaterimi kritikami in 
idejami že sam.o zato, ker so nove ali ker so proti - proti 
vsemu. Danes je pač lažje biti proti kot za. Toda za to, da je 
lažje biti proti, na primer, socializmu, ki ga živimo, kot pa 
glasovati zanj, je še najmanj kriva ah odgovorna mladina 
in »Mladina«. Slabo se piše tisti družbi, ki jo lahko ogrozi 
n e k ^ ekscesnih tekstov, in še slabše tisti, ki bi rada 
postala še bolj dem.okratična in samoupravna, a hkrati ni 
sposobna z demokratičnimi sredstvi, z mnenjem stroke .in 
znanosti, z oblastjo argumentov kazati, kaj je prava kul
tura dialoga, kaj je socialistična kritika in kaj je odgovor
nost javne besede. No, res je, da se tudi slovenska poUtika 
tega še ni povsem naučila. 

Nikomur pa najbrž ni potrebno dokazovati, da v Slove
niji ni protiarmadnega razpoloženja. Kritična razprava 
o finansiranju JLA ali o slovenskih napisih v vojašnicah 
v Sloveniji ali o nadzvočnem bombniku in še o čem, ne 
more biti sovražno dejanje. 

Sporočilo zveznega partijskega predsedstva lahko slo
venske komuniste v občinah navkljub nelagodju ob bra
nju v nečem vendarle močno mobilizira. Ne v tem, da so 
do sporočila prekritični ali odklonilni, ali celo, da bi se 
čutili zavezani koga obsojati ali komu peti hvalnice. To 
v teh časih ni produktivno. V sporočilu je zapisano, da 
omenjeni napadi »odvračajo pozornost družbe in njenih 
organiziranih socialističnih sil od življenjsko pomembnih 
problemov, kot so razvoj, inflacija in drugo«. Tako pravi 
predsedstvo in ima prav. Torej? 

Na špici problemov so in morajo biti gospodarska učin
kovitost, večja in doslednejša inovativnost v prenovi 
gospodarskega sistema, in dokončna usvojitev spoznanja, 
da je prva ustavna dolžnost vsake repubhke in pokrcgine 
odgovornost za svoj lastni in skupni razvoj. Dileme potem
takem ni. V reformi ekonomskega sistema in v pripravi 
ustavnih sprememb se mora točno vedeti, kaj se hoče, 
kako se hoče in kaj je najbolj socialistično in samoupravno 
- zato, da bi ljudje drugače čutih s tem našim socializmom. 
Ali enakost v revščini? Nekatera sociahstična načela bo 
treba redefinirati. 

Spopad med samoupravnim, demokratičnim socializ
mom, ki se hoče premišljeno obogatiti s civilizacijskimi in 
tehnološkimi pridobitvami m.oderne, razvite meščanske 
družbe, in med etatističnim, represivnim socializm.om, ki 
se boji odprtosti in tekmovanja z razvitejšimi, se ostri. 

»Tol(Ovi v Srbiji so pomembni za 
regeneracijo partije« 

Pod tem naslovom beograjska Politika ponatiskuje na 
več kot eni časopisni strani inteivju, ki ga je dal Jakov 
Blaževič novosadskemu mladinskemu magazinu Stav. 
Med drugim je Jakov Blaževič, ki ga časnik predstavlja 
kot narodnega heroja in kot eno najizrazitejših osebnosti 
Hrvaške in Jugoslavije dejal, da so nekateri v »tako imeno
vanih sredstvih obveščanja napadli osmo sejo in trdili, da 
gre za stalinizem, daje to nedemokratično, da je to nasilno 
ter to in ono.« Intervjuvaaec se s »hajko« proti osmi seji 
srbskega CK (gre za primer Ivana Stamboliča) ne strinja. 
Po njegovem so partijska dogajanja v Srbiji pomembna za 
celotno Jugoslavijo, za prenovo ZK. Jakov Blaževič se je 
opredelil tudi do pisanja hrvaške revije Danas: »V Danasu 
so prav dobri članki, z visoko ravnijo. . . So pa tudi stvari, 
ki so popolnoma tuje...« Nakar se je vprašal, kdo stoji za 
takim pisanjem. Ni pa povedal, kaj ga moti, omenil je le 
Tanjo Torbarino. 

Ali to pomeni, če se spomnimo hude polemike med 
Stipetom Šuvarjem in uredništvom Danasa, da so uredni
ški koncepciji te revije šteti dnevi? 



Stiska v vrtcih 
v družbeno varstvo je 

v Slovenskih Konjicah 
vključenih 456 otrok, 
v večini oddelkov pa 
presegajo republiške 
normative in sicer naj
bolj v jaslih, kjer se sti
ska 2Z otrok, lahko pa bi 
j ih bilo le 16. 

Zaradi pros torske sti
ske so moral i lani odklo
niti vars tvo za 75 otrok, 
razlog za to pa je v prepo
časni gradnji novih zmog
ljivosti vrtcev. Tega se 
v Konjicah dodobra zave
dajo, zato so za srednje
ročno obdobje predvidel i 
d rugo fazo ot roškega vrt
ca na Prevratu , kjer bi bi
lo mogoče v k ra tkem ča
su dogradi t i 6 odde lkov 
za varstvo otrok. S po
močjo izglasovanega sa
mopr i spevka pa n ^ bi 
prizidek k vr tcu dogradil i 
že letos in tako m n o g e 
s tarše razbremeni l i težav 
z vars tvom. 

M P 

Zaupanje v mlado generacijo 
MIha Prosen - 40 let družbenopolitičnega Uela 

ž iv l jenje in delo Mihe Pro-
sena je že več kot 40 let tes
no povezano z družbenopo
l i t ičnimi in gospodarskimi 
dogajanji v Laški občini. 
Bil je sekretar nekdanje 
teksti lne tovarne Volna, po
tem prevzel funkcije v mla
dinski organizaciji, sociali
stični zvezi, bil vrsto let na 
čelu občinske skupščine, 
v vodstvu Zdravil išča in 
TIM ter nazadnje predsed
nik občinskega sindikalne
ga sveta. 

»Zdaj sem pr ipravnik za 
upokojence,« pravi v šali, ko 
urejuje še zadnje zadeve, 
preden bo svoje delo predal 
novemu predsedn iku in od
šel v pokoj . 

- Kaj bi lahko rekli ob 
koncu vašega aktivnega 
dela? 

»Pri opravljanju nalog sem 
seveda naletel na mnoge te
žave, ovire, tudi nerazume
vanje. Vendar ne s m e m za

nemari t i u spehov in napred
ka, ki smo ga v minul ih 40 
letih gotovo dosegli. Kolik
šen je bil moj delež tega na
predka v občini, bodo oceni
li drugi. Sam pravim, da no
beno delo ni opravljeno t ako 
dobro , da ne bi moglo biti 
narejeno še bolje pa tudi to, 
da vsakdo, ki dela, včasih 
zgreši. Toda te napake mora
mo ocenjevati t rezno, s pra
vo mero kri t ičnosti . Osebno 
zaupam v moč mlade gene
racije, ki prihaja za menoj , 
s ^ so bili mladi v zgodovini 
vedno bolj napredni , bolj sa
moiniciativni.« 

- Dandanes bolj govori
mo o napakah kot o uspehih 
iz preteklosti. 

»Res je . Vendar ne more
m o zanikati vsega, kar smo 
do danes dosegli . Če govo
rim samo o Laški občini, sta 
napredek in razvoj očitna. 
V času, ko sem sam opravljal 
določene funkcije, smo - de
n imo - priključih spodnji de l ' 
občine (Radeški konec) in 
s t em pridobili ogromen go
spodarsk i in kadrovsk i po
tencial . Uvedli smo prvi sa
mopr i spevek za izgradnjo 
šolskih objektov in zgradili 
več šol. Marsikaj smo res 
gradili tudi s kredit i , a u p a m 
si trditi , da n i smo razmetava-
h z denarjem. Če govorimo 
o napakah , ki so nas potisni
le v današnjo krizo, po tem 
menim, da sta bila osnovna 
greha v tem, da smo podce
nili v rednos t č lovekovega 
dela in preveč socializirali iz
gube. Ob tem, seveda, da 
smo zapravljali več kot 
ustvarili , zanemarjah zna.^je 
in podobno . Pr i pomoči 

manj razvitim delom države 
pa grešimo p r e d v s e m v tem, 
da dajemo manj razvitim le 
denar, premalo pa znanja in 
kadrov.« 
- Kako vidite perspektivo 
nadaljnjega razvoja? 

»Lenin je v nekem svojem 
delu zapisal, da lahko druž
beni odnosi pozitivno ali ne
gativno vplivajo na razvoj 
proizvajalnih sil. Menim, da 
je napredek odvisen pred
vsem od tega, kako bomo 
razvijali te odnose. Bolj bodo 
ljudje enakopravni , bolj se 
bodo razumeli , bolj bo naša 
družba napredovala . Drugo, 
k č emur moramo težiti je, da 
d a m o združenemu delu več 
svobode in samostojnost i in 
zagotoviti delavcem resnič
ne možnost i samouprav
ljanja.« 
- Tu čakajo sindikat po
membne naloge? 

»Vloga s indikata je , da 
podpira vse, kar vodi k na
predku. Nobenega programa 
ne moremo uresničit i brez 
mobihzacije najširših mno
žic delavstva, kar pa vsi do
sedanji programi stabilizaci
je premalo upoštevajo. Dan
danes se bor imo za uveljavi
tev samostojnost i s indikata , 
a men im, da ni nič narobe, če 
smo z roko v roki z drugimi 
družbenopol i t ičnimi organi
zacijami dokler so naši inte
resi skupn i in teresom delav
ca. Konec koncev so tudi 
programi zveze komuni s tov 
in socialistične zveze narav
nane na izboljšanje položaja 
vseh delovnih ljudi. Kadar 
pa prihaja do določenih raz
hajanj, mora s indikat uvelja
viti stališča delavcev.« 
- Odhajate v pokoj. Boste 
še družbeno pol i t ično ak
tivni? 

»Vedno bom pripravljen 
posredovat i svoje izkušnje 
drugim, če me bodo prosili. 
Opravljam pa še neka te re 
funkcije, ki j ih bom obdržal 
tudi z odhodom v pokoj . Si
cer pa imam tudi vrsto oseb
nih interesov, konjičkov, ki 
mi bodo zapolnjevah življe
nje. Zdaj bom mogoče našel 
čas tudi za tisto, za kar doslej 
ni bilo prost ih uric. Morda se 
bom lotil pisanja. In navse
zadnje so tu še vnuki , ki ra
stejo v novi rod samouprav-
Ijalcev.. NADA K U M E R 

Društvo ne bo več 
omejeno ie na Ceije 
Občni zbor društva za varstvo okolja 

Svoje delo v pretekl ih 
dveh let ih so na občnem 
zboru pred dnevi ocenil i 
č lani celjskega društva za 
varstvo okolja. Pri t em so 
bili dokaj kritični in menil i , 
da bi lahko storili več, ven
dar je predstavnik Zveze 
društev za varstvo okolja iz 
Ljubljane ocenil, da so kot 
prostovoljno združenje eko
loško mis leč ih občanov do
segli kar precej. Podprl je 
tudi pobudo društva, da bi 
odslej deloval i širše, ne le 
v okviru celjskih občinskih 
meja, pač pa bi svoje pobu
de in predloge obl ikoval i 
tudi ob ekoloških vpraša
njih, ki so širšega pomena. 
V ta namen so spremenil i 
statut društva, ki po novem 
tudi določa, da je mandat 
organov društva št iri leten. 

Društvo se j e v svojem do
sedanjem delovanju vključe
valo v vse p o m e m b n e j š e raz
prave in spre jemanje doku
mentov , ki so povezani s po
segi v okolje. Tako so p rvo 
leto svojega delovanja sode-
lovah pri obhkovanju druž
benega dogovora o vars tvu 
okolja v občini , sanacijskega 
p rograma Cinkarne , na to pa 
pri pr ipravah razprav o eko
logiji, energiji in varčevanju, 
pri načr tovanju čisti lne na
prave v Celju, zahtevlao j e 
p repoved kurjenja gudrona 
v Cinkarni , sprožilo razpravo 
o P C B v Celju in bilo akt ivno 
pri delu z mladimi . 

V razpravi so člani druš tva 
opozorili na p rob lem ones
naževanja Ema, ki že nekaj 

let obljublja sanacijo tovarne 
frit, vendar do nje še vedno 
ni prišlo. Zato so zahtevlai, 
da se zaradi fluoridov E m o 
obravnava prav tako strogo 
kot p red leti Cinkarna. V raz
pravi so se oglasili tud i ribi
či, ki so opozorili na vedno 
večje onesnaževanje z umet
n imi gnojih in zašči tnimi 
sredstvi v kmet i js tvu in na 
posledice meloracij . Zahte
vali so, da pri posegih v vo
do toke odslej uredijo le eno 
stran, d rugo pa pusti jo v pr
vo tnem stanju. Zavzeli so se 
tudi za čimprejšnjo uredi tev 

Člani celjskega društva 
za varstvo okolja so na obč
nem zboru izvoli l i novega 
predsednika. Aleksandra 

'Bukanovskega je zamenjal 
JanearČernej. 

drče v Celju. P r i izdelavi pro
j ek tov pa so zahtevali sode
lovanje razhčnih strokovnja
kov že v prvi fazi, n e pa šele 
po tem, ko j e projekt že na
rejen. 

Sicer pa so med nalogami 
v letošnjem letu zapisali na
daljnje spremljanje vseh ak
tualnih problemov, poveza
nih z okoljem in življenjem 
v občini , pa naj gre za vpra
šanja p i tne vode, zraka ali 
odpadka . Med p o b u d a m i 
občnega zbora pa j e tudi 
predlog, da se čimprej uredi 
p rob lem Sote lskega jezera in 
očisti Sotla s s k u p n i m i priza
devanji Slovenije in Hr
vaške. 

T.CVIBN 

Občni zbor najstarejšega društva v občini 
Na,110. o b č n e m zboru so se sestali člani gasilskega dru

štva Šempete r , ki j e najstarejše v občini Žalec. Iz poročila 
p redsedn ika Antona Grosa in poveljnika S tanka Klančn ika 
j e razvidno, da j e bilo delo v minu lem obdobju za vzor 
mar s ika t e r emu d ruš tvu v občini . Člani druš tva so uspešno 
sodelovali pri gašenju večih požarov in na občinskih t ekmo
vanjih ter t ako v celoti izpolnih svoje poslanstvo. Na zboru 
so podelili dve posebn i hst ini za čas tnega krajana društva. 
Prejela sta j ih Mart in Pi re in Rudi Udrih , ki sta v gasilskih 
vrs tah že 60 let. Za novega p redsedn ika je bil izbran Alojz 
Terglav. V p rog ramu dela pa so zapisali, da bodo še naprej 
sk rbeh za požarno varnost , se izobraževali, pr ipravih pro
slavo ob 110-letnici druš tva , se udeležili republ i škega gasil
skega kongresa v Celju in raznih gasilskih tekmovanj . 

T. TAVČAR 

Uspešna akcila 
Krajevna organizacija RK na Polzeli je na Dan žena 

pripravila krvodajalsko akcijo, ki je zelo dobro uspela. 
K odvzemu je prišlo kar 276 krvodajalcev, kri pa j ih je bilo 
sposobn ih darovat i 258. Več kot polovico j ih j e bilo iz 
Tovarne nogavic »Polzela« in to žena. Neka te re izmed njih 
p a so povedale nekaj misU o krvodajalstvu. 

Marija Ribič: »Med krvodajalci sem že veteranka , kri sem^ 
dala t r idesetkrat . Da hod im k tem akcijam, m e spodbuja ; 
misel , d a j e moja kr i k o m u koristila, m e d t e m , ko jo jaz pravi 
n ič ne pogrešam. Veseh me, da se tud i mladi vse pogosteje 
vključujejo v naše vrste.« 

Dušanka Železnik: »Stara sem devetnajs t let, kri sem 
d a n e s dala drugič . Med krvodajalce so m e spravile sode
lavke in ni mi žal za to. Ko enkra t p remagaš začetni s t rah j e 
o b č u t e k koris tnost i zelo prijeten in spodbuj^oč .« 

Mira Korber: »Vesela sem, da sem tako zdrava in pr i 
močeh , da lahko svojo kri d ^ e m za p o m o č in zdravje dru
g im. U p a m , d a bo m e d nami vedno dovolj t ak ih ljudi, ki 
b o d o na to pripravljeni in, da bom tudi jaz brez težav dobila 
kri , če j o b o m nujno potrebovala.« 

T. TAVČAR 

Delavni vojniški upokojenci 
Društvo upokojencev iz 

Vojnika je bilo ustanovlje
no 1952. leta, vanj pa je 
včlanjenih 867 upokojencev 
in so zelo aktivni v vseh 
društvenih dejavnostih. 

V soboto, v p re tek lem ted
nu so imeh svoj 23. občni 
zbor. Do tedaj so pravili let
ne skupšč ine v kraj.evnih 
skupnos t ih Vojnik, SkoQa 
vas. S t rmec in Frankolovo . 
Delo druš tva so pohvalili , 
pr ipomnil i pa so, da so bih 
o raznih pr i redi tvah druš tva 
kot tudi izletih, ki j ih j e bilo 
v pre tek lem letu štirinajst, 
p remalo obveščeni . 

O t em so razpravljali tud i 
na občnem zboru in se dogo

vorili, da bodo obveščanje 
članov preko odborn ikov 
krajevnih odborov obdržali , 
le da names to dosedanjih, ki 
so slabo opravljali delo, izvo-
hli nove. 

Že sedanji bogat p rogram 
dela bodo člani druš tva upo
kojencev v Vojniku še do
polnili z različnimi dejav
nostmi , vodil pa j ih bo še na
prej njihov dosedanji pred
sednik Ivan Sešel. 

V druš tvu vojniških upo
kojencev imajo zelo uspešen 
mešan i pevski zbor, ki ga vo
di Tone Volasko. Zbor nasto
pa na raznih pevskih revijah 
in samostojnih koncer t ih . 

Sicer pa j e pestra tud i osta

la dejavnost , saj se vojniški 
upokojenci udejstvujejo 
v šahovski , strelski, gobarski 
in ribiški sekciji, ženske pa 
tekmujejo v pletenju, kvač
kanju in pripravljanju okus
n ih jedil . Načrtujejo pa tud i 
en dan v tednu , ko bodo 
spregovori l i o resnejših stva
reh, ki se dogajajo po svetu 
in načr tovah domače prire
ditve. P r avka r že razmišljajo 
o p rog ramu za 10. t eden sta
rejših občanov v celjski obči
ni. Sodelovali bodo v. pevski 
reviji upokojencev v Celju, 
ki se bodo zbrah začetku ju
nija, prišli pa bodo iz vse Slo
venije. 

Z D E N K A STOPAR 

NA KRATKO 

Občni zbor celjskih paraplegikov 
Minulo soboto so se člani Društva paraplegikov celj$| 

regije zbrali v Celju, da bi na občnem zboru očem 
dosežke minulega leta. Paraplegiki dajejo p rednos t pr̂ . 
vsem posebn im socialnim programom, ki so namenjeni 
nom, odvisn im le od mesečnega dohodka , ki ga prejem* 
od družbenega varstva. Z us t rezno mater ia lno osnovo 
lastnim delom bi lahko celjski paraplegiki , tako menj 
sami, prispevali k bol jšemu mate r ia lnemu in družbenerr 
položaju paraplegikov v celjski regiji. 

Dolga čakalna doba za dom 
upokojencev 

š e vedno je v naši miselnost i prisoten strah pred do( 
upokojencev. Marsikdo si misl i , da življenje v takšnt 
domu ne more biti prijetno. Toda za mars ikoga je do 
upokojencev v dobi , ko človek ne more več skrbet i zas 
zadnja postaja in zatočišče. Po poda tk ih iz leta 1983 je i 
S lovenskem 54 domov za ostarele z 8408 posteljami. Toi 
kljub odporu , ki ga nekater i čutijo, je povpraševanje ] 
prost ih posteljah vedno večje. P o d s t reho d o m a upokoje 
cev v Celju živi t r enu tno 229 varovancev. Zarati številn 
prošenj pa j e na odde lku za nepokre tne čakalna doba 
sprejem en mesec , v delu, kjer so ljudje, ki so pokre tn i , pa 
čakalna doba štirinajst dni . 

Hišice iz razglednic 
Ali ste videli , kako urne in spretne so ročice mlad 

bolnikov, ki se zdravijo na dermatološkem oddel) 
Zdravstvenega centra Celje? Že več kot dese t let šivajo 
razglednic Učne hišice. Do sedaj so porabih 31.335 razgle 
nic. Svoje izdelke poklanjajo bab icam, d e d k o m , staršei 
učiteljem in drugim. 

P red dnevi so se odločih, da bodo 3485. hišico seših c 
dnevu žena in jo podar ih najstarejši oskrbovanki Celjskei 
d o m a upokojencev Gizeh Vauda, ki bo aprila dopolni 
sedemindeve tdese t let. Gizela preživlja že tretje leto v Ce 
s k e m d o m u upokojencev. 

Praznik KS Šentjur-center ' 
v spomin na partizanske boje z okupatorjem na Resev 

praznujejo krajani šentjurske krajevne skupnosti Center 1 
marca svoj krajevni praznik. Letos ga bodo obeležih s slove 
nostjo, ki jo pripravljajo v petek, 18. marca v dvorani kulturnei 
doma. 

V preteklem letu so v krajevni skupnosti Šentjur-Center pos 
dobih nekaj cestnih odsekov, v gradnjo vodovodnega sisten 
Kozarica pa so vložih 40 milijonov dinarjev. Prihodni mesec n 
bi priključili 250 telefonskih priključkov novim naročnikoi 
začeli pa so tudi z gradnjo mrliške vežice, ki bo stala 110 milij 
nov dinarjev. 

Na slovesnosti ob prazniku krajevne skupnosti Šentjur-Ce: 
ter bodo podelih tudi pet priznanj, ki jih bodo prejeh celjsl 
Cestno podjetje. Lesna industrija Bohor, vojaki celjske garr 
zije, učenci zgodovinskega krožka osnovne šole Franja Malge^ 
ter Bojan Vengust ter tri bronaste znake OF, k i j ih bodo prej« 
Ivan Kolman, Anton Rijavec in Karel Glob. 

D. SLAKA 

Mladinsko 
izobraževanje 

Celjski mladinci priprav
ljajo jutri, v petek 18. marca 
in v soboto, 19. marca ob
činsko mladinsko pol i t ično 
šolo v Zrečah, v t em času pa 
bo v Bohinju tudi republi
ški izobraževalni seminar 
za mladinske aktiviste . 

Celjska obč inska mladin
ska poht ična šola j e tudi le
tos namenjena akt ivis tom iz 
osnovnih organizacij mladih 
v krajevnih skupnos t ih , de
lovnih organizacijah in šolah 
- izobraževalni p rogram pa 
je sestavljen tako. da ponuja 
prav v s a k o m u r nekaj zani

mivega. Tako bodo miladin( 
v goste povabili predsednik 
celjske obč inske skupščin 
Toneta Zimska, ki bo govor 
o celjskem gospodars tvu i 
njegovih razvojnih možne 
stih, Ingr id Bakše z republ 
ške konference mlad ih b 
predstavi la nova družben 
gibanja, pe tkovo popoldn 
pa bodo zapolnili z razprav; 
mi o us tavnih spremembal 
položaju mlad ih v krajevr 
samouprav i ter organiziri 
n e m preživljanju prosteg 
časa. 

V d r u g e m delu mladinsk 
poli t ične šole bodo celjsi" 
mladinci govorih o družb< 
n o e k o n o m s k e m položaj 
mlade generacije, religiji i 
socializmu, posebej za srec 
nješolce pa pripravlja Antc 
nija Marinček še predavanj 
na t emo Mladi in družben 
zavest. Metode političneg 
dela, ki se spreminjajo in s 
prav zaradi tega vselej zan 
miva tema, pa bo celjskir 
mlad incem predstavi la S( 
nja Lokar . 

Osrednje t e m e republiški 
ga izobraževalnega seminai 
ja, ki bo prav tako v petel' 
18. marca in v soboto, 1' 
marca v Bohinju, pa so 
nos m e d mladimi in ZveZ 
komunis tov , us tavne spf* 
m e m b e in splošna mladic 
ska problemat ika , o kate' 
bosta govorila predsedni 
s lovenske mlad ine Tone 
derlič in jugos lovanske ml̂  
dine Milan Jan ič . I. FlDhH 



Udarci za zaveso zasebnosti 
Kal se pravzaprav skriva za hudomušnostlo Nočnih cvetk 

M Prejšnji torek so mil ičniki odstopil i svoje hotelske 
b^nacitete Mirsadu M. Grobi Mirsad je ta večer pretepal 
«voio nosečo ženo. (NT 22. 1. 1987) 

0 Milan R je v soboto že dopoldne tako pretepel ženo, 
,„ ii ie polomil rebra in prizadejal druge hude poškodbe. 
Razlog: ljubosumje. (NT, 18. 2. 1987) 

# V petek zvečer sta se v stanovanju prepirala zakonca 
S Mož je bil bolj tiho, saj si je pomagal s pestmi, zato pa je 
bila bolj glasna žena, ki je vpila: Na pomoč! Klic v sili so 
slišali sosedje in poklical i mil ičnike. Ko so ti res prišli 

j,^agat, se je nemočna ženska res razhudila, češ kaj j ih 
oa brigajo družinske zadeve. Ja, dobrota je sirota. (NT, 24. 
9. 1987) 

Marsikdaj se n a s m e h n e m o 
f h u d o m u š n i m vrs t icam, 

ki jih vsak t eden p reb i r amo 
v nočnih cvetkah. Toda za 

i skopimi podatki , ki j ih zabe-
[ ležijo miUčniki ob interven-
i cijah, je skri to življenje. To 
! seje zapletlo že m n o g o prej , 
i preden so v prepir posegU 
I možje v m o d r e m in se nada-
\ ljuje tudi po tem, ko se zapro 
; vrata za miUčniki. Včasih gre 
res le za - lahko bi rekli - ne-

l dolžne izbruhe, mars ikdaj pa 
i za tragedije dveh aU več Iju-
i di, ki ne znajo več živeti d rug 
i z drugim. 
r Spori so v odnos ih m e d 
ljudmi nekai povsem nor-

limalnega. Od osbnos tne zre-
; losti posameznikov pa j e od-
1 visno, kako bosta spr ta člo-
Ijveka nesporazume zgladila. 

Kaže pa, d a j e te zrelosti m e d 
; ljudmi, k i se odločajo za 
; skupno življenje vse prema-
! lo. Pri t em igra izobraženost 
' partnerjev kaj majhno vlogo. 

Stopinja izobrazbe oziro-
a socialno ek o n o m sk i sta

tus družine n i m a visoke ko
rekcije s sposobnost jo živ-

• Ijenja v dvoje,« pojasnjuje 
' Braoiko But, vodja Cent ra za 
; socialno delo v Celju. T e m u 
,' pritrjuje pomočnik koman

dirja Postne mil ice Celje, 
t Drago Vomšek: »Po ^ o d a t -
i kih o intervencijah naših or-
( ganov je nemogoče reči, d a 
( se fizični obračuni pogosteje 
1 pojavljajo v katerikoli s truk

turi prebivalstva. Morda bi 
• še njgbolje l ahko opredeli l 
I starostno s t ruk turo - to j e 
. približno do 30. leta sta

rosti.« 
Pretepata se torej mož in 

žena, delavca izza tekočega 
traku v tovarni pa tudi profe
sorja z visoko izobrazbo, če 
omenimo le dve skrajnosti . 

I Vendar so fizični obračuni 
v samo eden od načinov mal-
j tretiranja partnerja. Mnogo-
f _ 

\ 222. člen Kazenskega za-
, kona SRS pravi: 

(1) Kdor ogroža mir obča
nov ali moti javni red tako, 

, da drugega hudo žali, z njim 
• grdo ravna, dela drugemu 
, f^asilje, povzroča pretep, se 
, predzrno ali brezobzirno 
i |?pnaša, njegovo prejšnje 
I življenje pa kaže, da je nag-
j njen k takemu obnašanju 

3 " pa je iz okoliščin razvid-
i "O-da se izživlja z nasi ljem 
: ljudmi se kaznuje z za-
, porom od 3 mesecev do treh 

C je ogrožanje miru 
1 °^<:anov ali motenje javne-
H sa reda storjeno v skupinah 
c f" bil pri dejanju kdo 
jianko telesno poškodovan 
J J " je prišlo do hudega poni-
0 ?anja občanov se storilec 
1 ^aznuje z zaporom od 3 me-
c secev do 5 let. 

,};[at je hujša od tepeža psi-
7 mučenje: ignoranca, 
^'^ničevanje, pon iževan je . . . 

Zasebnost - do kod? 
Toda: aU nas sp loh s m e 

^"gat i , kaj se dogaja za sose
dovimi zidovi? Ali ni s tvar 
' -kega posameznika njego-

^asebno življenje, p a naj 
v njem še tako letijo po-

fkrovke, psovke in padajo 
Wdarci? Navsezadnje s o t u d i 

formalne možnost i za pomoč 
in urejanje odnosov med 
par tner jema min imalne 
(pravzaprav le v hujših pri
merih), če nobeden od part
nerjev t akšne pomoči ne išče 
aU celo pr ikr iva resnične od
nose z zakoncem. Tudi če so
sedje, ki slišijo vpitje in ro
pot, pokličejo mil ičnike, lah
ko ti pomagajo le v toliko, da 

Drago Vornšek se spomi
nja tudi primera nekega 
spreobrnjenca nasilnika, ki 
je bil star znanec mil ični
kov. Razgrajal je doma pa 
tudi drugod in navsezadnje 
je bil zaradi svojega nasil-
n iš tva obsojen na zaporno 
kazen. Ko jo je odslužil , se 
je prišel na postajo mil ice 
zahvalit za posredovanje 
z besedami: »Če bi me že 
prej zaprli, bi me že zdavnaj 
izučilo. Danes bi imel ure
jen standard in urejeno dru
žino.« 

nasilneža pridrže. Toda po
gosto čakajo žrtev po takšni 
intervenciji še hujši udarc i 
in r azgr^an je . 

»Pogosto smo nemočni , da 
bi karkol i spremenil i , čeprav 
žrtve, ki nas pokličejo priča
kujejo, da b o m o naenkra t 
razrešili vse nakop ičene te
žave,« pravi Drago Vornšek. 
»Toda m a r s i k d o se zgodi, da 
j e žrtev v času intervencije 
pripravljena marsikaj pove
dati, naslednji dan, ko se 
burja poleže, pa vidi vse 
v povsem drugačn i luči. 
Imeli smo tud i že t akšne pri
mere , ko j e žena iskala po
moč pri nas in na sodišču, ko 
pa j e pos topek stekel, so se 
po njenih izjavah razmere 
naenkra t povsem uredile.« 

Več možnost i imajo milič
niki za ukrepanje takrat , ko 
j e žrtev poškodovana ali ka
dar se dejanja ponavljajo. 
Eden od e lementov nasilni-
škega obnašanja je n a m r e č 
nagnjenost storilca k takšne
m u obnašanju. To pa je do
kazljivo že z večkra tn im po-
nav^anjem. V takšn ih pri
mer ih se lahko miličniki od
ločijo, da nasi lnika takoj od
vedejo k p re i skova lnemu 
sodniku, ki običajno odredi 
pripor. 

»Dejansko se te oblike na
silja - odka r zakonodaja do

pušča sankcije tudi za nasil-
niš tvo v družini - iz leta v le
to vztrajno zman j šu j^o . P o 
letu '82, ko je nekako ta prav
na no rma pri nas dejansko 
zaživela, beležimo vsako leto 
10 do 20 ods to tkov pr imerov 
manj.« 

Tako Drago Vornšek. 

otroci Icot žrtve 
prepirov 

Branko B u t pa pravi: »Z 
naše strani j e urejanje odno
sov m e d zakoncema povsem 
onemogočeno , če v to ne pri
volita oba partnerja. Druga
če pa je , kadar so prizadeti 
otroci. P o t e m to ni več samo 
stvar dveh par tner jev - reci
m o njihovih staršev. Zaščita 
o t rok j e naša p r imarna dolž
nost.« 

Delavci centra laže ukre
pajo v pr imer ih , ko so otroci 
d i rek tno ogroženi - bodisi 
nepos redno t rp inčeni bodisi 
d rugače moteni . V teh pri
mer ih tudi laže zvedo zanje, 
saj j ih tud i okolica prej zaz
na. Dost ikra t so zgovorne 
modr ice pri uri te lesne vzgo
je, pa vedenjski odkloni pri 
pouku . in podobno . Skra tka : 
Center za socialno delo dobi 
veUko »signalov« za ukrepa
nje iz nepos rednega okolja. 
Njihove izkušnje so drugač
n e od izkušenj miličnikov. 
Te pokličejo sosedje pred
vsem zato, ker j ih mot i h r u p 
in vpitje, ne pa iz sočutja do 
p re tepen ih zakoncev. Razlog 
j e m o r d a v tem, da se morajo 
ljudje pri kl icu na milico 
predstavi t i , m e d t e m ko cen
ter upoš teva in preveri tudi 

V flzičnih obračunih je 
ženska najpogosteje žrtev, 
saj je običajno šibkejša. 
Vendar ima tudi to pravilo 
izjeme. Tako so mil ičniki 
nekajkrat intervenirali pri 
dveh zakoncih, ki sta se po
gosto pretepala. Vsakič so 
moža spravil i za nekaj ur 
pod ključ, da se je umiril . 
Sele po nekaj intervencijah 
so ugotovil i , da je bil prav
zaprav mož tisti, ki je potre
boval zaščito pred razjarje
no ženo, ki da je začasno 
pridržanje pomeni lo prav
zaprav beg pred udarci. 

a n o n i m n e kUce. Razen tega 
gre pri intervencijah milični
kov bolj za razčiščevanje 
prepi rov med odrasUma za
koncema , m e d t e m ko podat
ki, k i j i h zbira center , govori
jo p redvsem o ogroženih ali 
m u č e n i h otrocih. Del teh po
da tkov posre(;Jujejo tudi mi
ličniki. Nasp loh je sodelova
nje m e d milico in Cen t rom 
za socialno delo dobro . 
Ukrep i mil ičnikov so sicer 

po naravi bolj represivni , 
ukrep i centra p r e d v s e m pre
ventivni . StaUšče obojih pa 
je, da naj bi - kadar j e le 
mogoče - do rešitev prišli po 
najpreprostejši , za vse naj
manj boleči poti. Najlepše je , 
seveda, kadar zaleže že sam 
pogovor ali svetovanje. 

Gotovo se skriva veliko zr
no resnice v reku, ki pravi: 
Največ kar lahko oče stori za 
svoje otroke, je , da ljubi nji
hovo mater . Ni namreč nuj
no, da udarc i ali vpitje letijo 
ravno na otroka. Že sami pri
zori grobih obračunov m e d 
s ta ršema so dovolj h u d a pre
izkušnja za mlado bitje. 

Gornje reklo pa bi prav 
lahko tud i obrnih. Kajti: če
prav so žrtve fizičnega nasi
lja običajno (šibkejše) žen
ske, tiči vzrok za neure jene 
odnose m.ed zakoncema 
v obeh partnerjih, tudi v žr
tvi sami. NeOtežja j e p o m o č 

takrat , kadar nape t im odno
som v družini vlada alkohol . 
Ta pa j e pogos t spremljeva
lec prepirov in razgrajanja. 

Praktično je nemogoče 
posegati v urejanje partner
skih odnosov, vkolikor za
konca sama ne privol i ta 
v to. Nikakeršnega svetova
nja ni mogoče izvajati na si
lo. Na Centru za socialno 
delo v Celju poišče pomoč 
400 do 450 ljudi na leto. 

V primeru ogroženosti pa 
je mogoče zaščitit i otroke. 
Ukrepov je več: od svetova
nja do skrajnega ukrepa 
- odvzema otrok, v Celju je 
trenutno skupno v reji pri
bližno 160 otrok. 

»Z ukrep i lahko pravza
prav zašči t imo le otroke, 
partnerja ne,« pravi B r a n k o 
But . »Dokončno se kritične 

situacije v družini razširijo 
šele takrat , ko se podrejeni 
pa r tne r dvigne do svoje sa
mostojnost i , bodis i v zakon
ski zvezi bodis i zunaj nje ozi
r o m a takrat , ko si oba zakon
ca želita (s s t rokovno pomoč
jo) spremeni t i svoje od
nose.« NADA K U M E R 

Foto: (iz arhiva) 
E D I M A S N E C 

Praznik KS Center 
v celjski krajevni s k u p n o 

sti Center j e vse pr ipravl jeno 
za pr iče tek pr i redi tev za kra
jevni praznik, k i fe 19. marca . 

Slovesna skupšč ina kra
jevnih družbenopol i t ičn ih 
organizacij bo danes popold
n e v pros tor ih k luba kul tur
nih delavcev. Udeležili se jo 
b o d o tud i p reds tavn ik i po
bra ten ih krajevnih skupno
sti iz P i rana in Dobja. 

VVE 

Noč na Boču kot v partizanih 
Terltorlalcl s Celiskega so zimovall na prostem 

Terensko vozilo je s teža
vo pričelo premagovati str
mino in led na gozdni cesti , 
ko sva se s Stankom Arzen-
škom iz šentjurskega štaba 
Teritorialne obrambe pri
čela vzpenjati na Boč. 

»Tukaj«, j e pokazalna sledi 
v zavoju, »so šle divje svinje« 
in že so žarometi zaplavali 
naprej v hosto. Ko sva na jasi 
pred kočo pod radi jskim 
s tolpom zlezla ob p rvem svi
tu iz toplega avta v mrzel ve
ter, s e m se namuzni l : 

»A, saj spijo pa na to
plem!« 

»Nocoj ne«, je rekel dežur
ni, ki n a m a je prišel naspro t i 
in pokazal na nedoločlj ive 
kopice snega nekje pod ko
čo,« nocoj spijo v snežnih bi
vakih. Ponavad i j ih ob tejle 
uri zbudimo, danes pa bodo 
lahko spali uro dlje. Sinoči 
smo imeli nočno vajo.« 

Milan Kos, vodja tokra tne
ga zimskega usposabljanja 
teritorialcev j e nekol iko kas
neje razložil, da so že en te
den na Boču pr ipadnik i ob
činskih teri torialnih enot iz 
Celja, Mozirja, Šentjurja in 
Šmarja pri Je l šah . Učijo se, 
kako preživeti in se boriti 
v z imskih pogojih, včeraj pa 
so postavili tudi snežne biva
ke in del vojakov je noč pre
bil v njih. 

»Učili so se tud i nočnega 
opazovanja, smučanja z voja
škimi s m u č m i podnev i in 
ponoči in nekater ih drugih 
veščin, ki so po t r ebne za 
u spešno delovanje pred
vsem v zimskih pogojih«, j e 
nadaljeval Kos. 

»Sicer pa teri torialce iz 
različnih občin zberemo na 
z imsko usposabljanje vsako 
leto. Ob širjenju vojaškega 
znanja se tudi spoznajo m e d 
sabo, vsakič pa navežemo 
stike tud i s prebivalci ob
močja, kjer se nahajamo. Le
tos je bilo to nekol iko težje, 
sai na s a m e m Boču ni nase
lij, kl jub vsemu pa smo z os
novnošolci iz Kostr ivnice 
pr ipravih kra tek p rogram 

pri tukajšnjem s p o m e n i k u 
NOB in položili tud i venec . 
Obiskala sta nas tud i šmar-
ski župan in p redsedn ik bor
čevske organizacije.« 

Zanimalo ma je, kako so 
rezervisti sprejeli ta z imski 
v p o k h c na vaje in kako se 
m e d seboj zastopijo. 

Kos: »Moram reči, da se 
vojaki zelo dobro zastopijo, 
da so usposabljanje vzeli po
vsem zares in zato sem zado
voljen tud i z doseženimi re
zultati. Sicer pa smo dober 
kolektiv, ki o večini stvari 
zato posameznik lahko odlo
ča sam.« 

Nato sem se z dežurn im 
odpravil bud i t »medvede«, 
pa naju j e čakalo kar t rdo 
delo. Spali so t r dno ko t v to
pli postelji. 

»Vas j e kaj zeblo?«, sem 
bil radoveden , ko so lezli iz 
bivakov. 

»Ne«, j e rekel nasmejan 
obraz, ki j e pokuka l v mrzlo 
ju t ro . 

»Je pa zanimiva izkušnja, 
če veš, da si lahko tud i pozi
mi v najhujšem mrazu ure
diš pri jetno ležišče in prebi-
ješ noč . Tole spanje v snegu 
ni nič posebnega , več težav 
sem imel z vojaškimi smuč
mi. Čeprav sem dober smu
čar, se z njimi k rmar i po
vsem drugače kot z običaj
nimi.« 

Sonce je že vzšlo nad Boč, 
ko sva se z Arzenškom od
pravila spet v dol ino. Sledi 
divjih živali j e bilo ob poti še 
v^^- B R A N E P I A N O 



Ubrano petje 
v mestu ob 
OravinjI 

Trinajsto srečanje žen
skih pevskih zborov, ki je 
bilo 11. marca v Sloven
skih Konjicah je uspelo in 
popestrilo kulturni utrip 
v tem kraju še z dvema do
godkoma. 

Na tej tradicionalni prire
ditvi so sodelovali zbori iz 
Šentjurja, Zreč, Griž, Slo
venske Bistrice, Loč in Slo
venskih Konjic. Ubrano 
petje ženskih zjporov je po
pestril še nastop najmlajših 
pevcev iz osnovne šole Ed
vard Kardelj. Nato pa so 
štiriglasno ubrano zapeli 
nekaj narodnih pesmi še 
Samo in David Ivačič ter 
Tomaž in Uroš Štruc, vnu
ki nekdanjega zreškega pe-
vovodje Vladka Mohoriča, 
katerega petnajstletnice se 
konjiški pevci spominj^o 
prav v teh dneh. Tako so 
tudi počastili spomin nanj. 

Svoj delež h kulturnemu 
dogodku v mestu ob Dravi-
nji je pridala tudi otvoritev 
likovne razstave del mari
borskega slikarja Francija 
Čemeča. 

MP 

Kabaret Icot nov izziv 
AG Ž e l e z a r Celle-Štore opozoril nase z uspešno sezono 

En krvavi familjarni ka
baret, ki so ga v soboto zve
čer premierno uprizorili 
člani Amaterskegajgledališ-
ča Železar Celje-Store po 
predlogi pokojnega gledali
škega igralca Matjaža Arse-
njuka in v režiji Ljerke Be-
lak je uspešno zapolnil ža-
nrsko vrzel tega ansambla. 
Bil je to svojevrsten izziv za 
tri igralce (Ano Tomažin, 
Božidarja Ščurka in Emila 
Kačičnika v sodelovanju 
z instrumentalist i štorske-
ga pihalnega orkestra. 

Več kot 200 gledalcev 
v ku l tu rnem d o m u v Štorah 
j e pester in zabaven večer 
navdušeno sprejelo. »To pa 
j e tudi potrdilo, da smo na 
pravi poti, in da bomo s tem 
delom lahko gostovali še na 
drugih odrih«, pravi pred
sednik Amaterskega gleda
lišča Dominik Tomažin. 

- Lahko to sezono, po va
šem mnenju, označimo za 
uspešno tudi še zaradi dru
gih uprizoritev? 

»Lahko, glede na dejstvo, 
da smo še pred leti pripravili 
v sezoni eno samo gledališko 
delo, med tem, ko imamo 
zdaj več premier. Krvavi ka
baret je bila tretja uprizori
tev. Na repertoarju za doma
či oder in gostovanja pa osta
ja še veseloigra Branislava 
Nušiča Analfabet dopolnje
na s skečem Divje svinje in 
otroška igrica Vodnjak želja. 
To sta krajši deli, pa zato toli
ko bolj pr imerni za gostova
nja bodisi v delovnih organi
zacijah ali na manjših odrih 
po krajevnih skupnost ih.« 

- Po števi lu članov je an
sambel precej velik, saj šte
je več kot 40 članov in neka
teri izmed vas se spoprije
mate tudi z režijo, sicer pa 
stalnega režiserja nimate. 
Si torej zato pomagate 
z gosti? 

»Tovrstna kadrovska vrzel 
je značilna tudi za d ruge 
odre in čeprav pošil jamo 
svoje člane na različne semi
narje in izobraževanja, ki j ih 
organizira republ iška zveza 
ku l tu rn ih organizacij, j e to 
pomanjkanje še vedno očit
no. Pokl icne ku l tu rne delav
ce pa vab imo medse tud i za
to, da bi se od njih kaj več 
naučili . P red leti smo uspeš
no sodelovali z režiserko 
Vesno Arhar, pa z Miranom 
Herzogom, zdaj sjno naveza
li st ike s pokl icno igralko 
Ljerko Belak, ki j e prevzela 
režijo za pičlo kritje prevoz
nih stroškov ali kakšno 
dnevnico.« 

- Se ubadate s Hnančni-
mi problemi? 

»Kje v kul turi se pa ne? 
Nekaj denarja d o b i m o po 
razrezu iz Zveze kul turn ih 
organizacij Celje, pa tudi Že
lezarna n a m priskoči na po
moč, če po t rkamo na vrata 
s indikata, marsikaj pa zna
mo naredit i tudi sami in tako 
pr ih ran imo kakšen dinar za 
izdelavo scene ali kos tumov. 
Ampak , de lamo z veseljem, 
to pa tud i kaj odtehta.« 

- Kakšna pa je sicer po
vezava z Zvezo kulturnih 
organizacij Celje? 

»Večjo vlogo Zveze kultur
nih organizacij v idimo v vse
binski povezavi in ne samo 
v p renosu informacij. Sicer 
pa i m a m o z vsemi društvi iz 
družine Zveze ku l tu rn ih or
ganizacij dobre odnose , po
bra teni pa smo tudi z gleda-
liščniki iz Paračina, s kateri
mi redno izmenjujemo obi
ske in izkušnje.« 

- Kaj pa skrb za podmla
dek, za novi, mlad rod 
igralcev? 

»Natančno se zavedamo, 
da brez mladih v pr ihodnje 
ne bo šlo, še posebej zato ne, 
ker pr ipravl jamo tudi otro
ška in mlad inska dela. Zato 
smo v »navezi« z osnovno šo
lo v Š torah in srednjo kovi
na r sko šolo v kraju. Mislim, 
da se n a m za mladi rod ni 
bati . Po t r ebna pa j e seveda 
vzgoja, to pa v id imo v red
n e m delu in različnih obli
kah seminarjev. Ena t ak ih 
kadrovskihN^krepi tev pa j e 
bila najbolj vidna prav v zad
nji uprizoritvi, ko so z igralci 
nastopil i še š torski instru-
mentahs t i . Zadovoljstvo je 
bilo opaziti na obeh s t raneh 
na odru in tudi med občin
s tvom. Tega pa smo lahko 
veseli!« 

MATEJA P O D J E D „ 

»Naša beseda« 
je ž e miadenica 

»Našo besedo«, kulturno 
gibanje mladih, smo položili 
v zibel pred 20 leti prav v Ce
lju. Zd^j je torej že mladen
ka, a nekaj najstniških težav 
jo še muči, pravita organiza
torja - Zveza kulturnih orga
nizacij Celje in Zveza sociali
stične mladine. 

Skupine, ki nastopajo na 
»Naši besedi«, se povečini še 
vedno ne morejo znebiti tek
movalnega duha. »Naša be
seda« pa ni tekmovalnega 
značaja kot je bila prva leta, 
čeprav se mnogi mladi zav
zemajo, da bi se pomerili 
drug z drugim. Na letošnji 
prireditvi, ki bo 24. in 25. 
marca v občinskem merilu 
na odru v Trnovljah, Pionir
skem domu v Celju in v Što
rah, bo nastopilo 19 skupin, 
ali ena manj kot lani. 

Ne gre torej za kdo ve kako 
velik osip, pa tudi za rast ne, 
a vendar še vedno lahko go-

KOMENTIRAMO 
vorimo o množični kulturni 
manifestaciji mladih. Mladi 
pa imajo tudi svoje mladeni-
ške muhce. Letos se namreč 
na »Našo besedo« ni prijavi
la nobena skupina iz Srednje 
družboslovne šole, kjer pa je 
bilo na kulturnem maratonu 
pred nedavnim videti kar ne
kaj zanimivih postavitev, ki 
bi sodile na »Našo besedo«. 
No, prisila ni nič prida, se 
zavedajo tudi organizatorji 
in upajo, da bo prihodnje le
to večji odziv tudi med os
novnimi šolami. Teh je zad
nja leta na »Naši besedi« vse 
manj in ker gre za mlajše na
stopajoče, bi smeli za vrzel 
krivdo pripisati odnosu 
mentorjev do dela z mladi
mi. Ti pa imajo na glavi cele 
gore drugih obveznosti iz 
rednega učnega programa in 
so komaj kos še kakšni do
datni obveznosti. Morda pa 
to ne bi smelo biti opravičilo, 
saj so se na nekaterih šolah 
prireditev lotili mladi kar sa
mi. V večini primerov so se 
za sodelovanje prijavile sku
pine, ki svojih del niso pose
bej pripravljale za »Našo be
sedo,« ampak so le prikaz ali 
izsek redne dejavnosti na šo
lah. To je spodbudno. Manj 
spodbudno pa je, da je anali
za prireditev iz zadnjih let 
nekako nakazala, da se prire
ditve preveč žanrsko mešajo 
in ta konglomerat pesmi, be

sede, plesa m celo risbe pri
naša tej kulturni manifesta
ciji mladih nekaj zmede. 
Zakaj? 

Naša beseda se je rodila iz 
recitala in nadgradila z gle
dališko igro, zadnja leta pa 
se različne umetniške zvrsti 
preveč prepletajo glede na 
dejstvo, da imajo tako plesal
ci, kot lutkarji in morda še 
kdo svoja srečanja na kate
rih se lahko pokažejo in do
kažejo, medtem ko jih za 
umetniško besedo ni. To pa 
naj bi bila Naša beseda. Ta 
bo morala, če bo hotela ob
stati, ponovno poiskati pot 
k recitalu in igri, ki nudita 
neomejene možnosti avtor
skega pristopa in realizacije 
idej. Kajti za občinsko »Našo 
besedo« pride na vrsto še re
gijska; ta bo 30. in 31. marca 
po vsej verjetnosti v Titovem 
Velenju in nato še republi
ška, kjer bo ta zmes zvrsti še 
toliko bolj očitna. 

O teh in še nekaterih stva
reh bo veljalo razmisliti, da 
bo poslanstvo kulturnega gi
banja mladih imelo svoj 
smisel. 

MATEJA PODJED 

Korošica poje 
v Andražu 

v Andražu nad Polzelo bo
do v nedeljo popoldne , ob 
15. uri gostovali ku l turn ik i iz 
avstri jske Koroške. Iz kraja 
L ibuč se bodo Andražanom 
predstavil i mošk i pevski 
zbor Kralj Matjaž, instru
menta ln i trio in družina Li-
puš . Svojim gostiteljem bo
do zapeli in zaigrali vrsto sta
rih koroških pesmi. Po na
s topu bodo na d ružabnem 
večeru gostje in gostitelji 
imeli pri ložnost da se tudi 
d rugače bolje spoznajo. Že 
sedaj pa so dogovorjeni, da 
bodo Andražani obisk vrnili 
in s sv6jo ku l tu rno skup ino 
L i b u č a n o m predstavil i svoj 
kraj s pesmijo in besedo. 

T .TAVČAR 

Intimno, nežno in zanosno 
Koncert Dekliškega pevskega zbora Prosvetnega društva • 

»Jelka« Nazarje je kot celota izzvenel v primerjavi besed, i 
zapisanih v naslovu, kajti poleg nežnega petja 17 mladih pevk j 
je na sobotnem koncertu nastopil tudi kitarist Jože Papež iz ] 
Titovega Velenja. • 

Program, ki ga je naštudirala zborovodkinja Tadeja Urank, 
govori o tem, da se je želela izogniti ustaljenim pesmim za ; 
ženske zbore, ki so največkrat že precej oguljeni in to ji j e ] 
uspelo, saj seje spoprijela tudi z novimi priredbami skladb, ki so 
sicer bolj moške: npr. »Žabja svatba«. Koncert je začela s Kogo
jevo »Trobentico«, se poizkusila v komorni izvedbi sicer mno- i 
žične »Pesmi o svobodi« in popularne »Pesmi sužnjev« in prvi { 
del zaključila z Dvofakovo »Domačo pesmijo«. ] 

SoUstični program Viktorja Papeža je obsegal Maria Escudera j 
skladbo Nerdiales-malaquenas, nadaljeval pa s skladbo istega ! 
avtorja »Granainas - falseta al bordom«, kot tretjo skladbo j e ' 
izbral Sab icasa d»LAMENTO GITANO - FARUKA«, svoj sim-; 
patični in kakovostni nastop pa je zaključil s skladbo »RUMBA ' 
- IMPROVISIADA«. Ob koncu nam je bilo žal, da se zavoljo! 
pomanjkanja časa ni priključil mladim pevkam kot spromlje- i 
valeč. 

Drugi del koncerta so pevke začele s priredbo Aljaževe pona- i 
rodele pesmi »Oj, Triglav moj dom«, se postavile s Tomčevo i 
priredbo »Metliškega kola« (lep in efektni tempo), novost v pro-; 
gramu je bila narodna iz Strekljeve zbirke v priredbi Rada-
Simonitija »CIGANICA, GDE IMATE CIGANE«, seveda taki 
koncert ne more brez Jekove »Lipe«, zaključile pa so z dodat- ' 
kom »Zdravljice«. ' \ 

Iz celotnega nastopa je vela vehka skrb za lepo in logičnol 
izgovorjavo, pravilno dihanje in intonančno čistost. Dekleta so i 
pela tudi »s srcem«, škoda je le bila v tem, da so bili ti nežni j 
glasovi nekoUko okrnjeni zavoljo akustično šibke strani tega* 
kulturnega doma. Tadeja Urank je z veščo roko pedagoginje ^ 
dala tudi svoj pedagoški prispevek, največkrat mladim pevcem; 
še kako potreben, predvsem pa jim je dala čar in entuziazem. ] 

ŠTEFAN ŽVIŽEJJ 

Zagrebčani v Celju 
V ponedeljek so v občasnih razstavnih prostorih 

Muzeja revolucije v Celju odprli razstavo slikarskih del 
dveh Zagrebčanov Franja Klopotana ter Mija Jajiča. 
Razstavo je v Celju organiziral odbor za likovno dejav
nost pri Zvezi kulturnih organizacij Ceije in sodi v sode
lovanje Celja in Zagreba na likovnem področju, saj 
bosta celjska slikarja Stane Petrovič-Čonči in Janko 
Orač razstavljala v Klubu samoupravljača v Zagrebu 6. 
junija letos. 

Franjo Klopotan, samostojni umetnik, je predstavnik 
naive. Njegove predpotopne živali lebdijo nad udomače
nim rustikalnim pejsažem, poleg neuganjenih simbolov 
vaških strahov pred nepoznanim in pretečim, pred neod
kritim in skrivnostnim. Ti simboli v svajem pomenu vse
eno ostajajo otroško neposredni in naivni. To je istočasno 
vrnitev v neko otroštvo, izpolnjeno za zimske večere jez
nim pripovedim in emocionalni prodor izvirne fantazije 
v imaginarno zgodovino. Na celjski razstavi se Franjo 
Klopotan predstavlja z deli na steklu, razstavljal pa je tako 
v domovini, kot tudi v tujini. 

Mijo Jačič pa se na celjski razstavi občinstvu predstavlja 
s figurahko v suhem pastelu, za katero se lahko reče, daje 
popolnoma svojevrstna, saj kot je zapisal Gerhard Ledič, 
njegove slike, pasteli, risbe, nosijo svojo značilnost, da 
vzbujaj domišljijo, prinašajo osvežitev, izzivajo radoved
nost. 

Razstava bo v Muzeju revolucije Celje na voljo za ogled 
do srede, 30. mcirca. 

Ž. BEŠKOVNIK 

PRIREDITVE 
Vrata Slovenskega ljudskega gledališča v Celju boc* , ^ 

teden ostala zaprta, saj bo celjski ansambel jutri gosti 
z delom Grega Bernhrada Shawa Hudičev učenec v dclav./ 
skem domu v Krškem. ^ 

Prihodnji teden pa celjski ansambel pripravlja pr 
ero. Ta bo delo Tennesseeja Williamsa Steklena mer. 
rija, subtilno, krhko delo, ki obravnava konflikt med iiu-
zijo in realnostjo. Delo je režiral Marjan Bevk, predpremi.L 
era bo v četrtek, 24. marca ob 19. uri za abonma V. mladia 
ski, premiera pa prihodnji petek ob 19.30 uri. 

V domu kulture v Šmarju bo jutri ob 19.30 un premi 
ema predstava gledališke skupine Anton Aškerc ij 
Šmarja. Uprizorili bodo delo Iva Brešana Smrt predsed 
nika hišnega sveta. 

V kulturni dvorani v Straži na Brodu bo jutri ob 18. ur 
• Literarni večer besednih ustvarjalcev občine Šmarje ir 
Pregrada. 

V hotelu Dobrna bo nocoj ob 20. uri družabni večer, ki; 
so ga naslovili Maček shovv, jutri ob 19.30 uri bo v dvorani 
zdraviliškega doma večer jugoslovanske folklore, na kate 
rem bo nastopila folklorna skupina France Prešeren n 
Celja. 

V soboto, 19. marca ob 19. uri pa bo v dvorani zdravili.l 
škega doma nastopil akademski pevski zbor France Pre
šeren. 

V avli hotela Dobrna pa je še do konca tedna na ogled 
razstava bakrenih reliefov Zdravka Škornika. Razstava je 
prodajnega značaja. 

V dvorani kulturnega doma v Štorah bo v soboto, 19. 
marca ob 19 uri prireditev, na kateri bodo nastopile kom-
polske pevke, oktet iz Stopč pri Grobelnem, folklorna 
skupina iz Kozjega ter mladi pevci in pevke. 

V dvorani Zdraviliškega doma v Rogaški Slatini bo 
jutri ob 19.30 uri koncert, na katerem bo nastopil Moški 
pevski zbor Miklavž iz Ormoža. 

V torek, 22. marca pa bo v dvorani Zdraviliškega doma 
nastopila folklorna skupina Vinko Korže iz Cirkovcev. 
Njihov nastop se bo prišel ob 19.30 uri. 

V KLjUBu Mladinskega kulturnega centra v Celju bo 
nocoj ob pol osmih projekcija video filma Ali je pilol 
v letalu, jutri ob pol devetih zvečer se bo pričel koncert 
skupine Kili the sack iz Zagreba, v soboto, 19. marca ob 20 
uri. pa se bo pričel plesni večer. V torek, 22. marca ob pol 
osmih zvečer bodo v KljUBu predvajali video film Mag. 
num force, v sredo, 23. marca pa od 20. ure dalje vrtel 
glasbo po okusu. 

V Likovnem salonu v Celju je na ogled razstava umetni 
ške fotografije Marije Braut. Razstava bo odprta dc 
26.marca. 

V občinski knjižnici v Šentjurju si lahko še do pone 
deljka, 21. marca ogledate razstavo fotografij Lidije Ho 
čevar. 

V razstavnem salonu v Rogaški Slatini je na oglec 
razstava likovnih del akademskega slikaija in graiikj 
Bojana Golije. Razstava njegovih del bo odprta do prihod 
njega petka, 25. marca. 

n o v o premiero 
Kulturno društvo Anton 

Aškerc iz Šmarja je eno naj
bolj množičnih in eno naj
aktivnejših društev v šmar-
ski občini. Ko so pred krat
kim na občnem zboru dru
štva ocenjevali delo v pre
teklem letu, so sprejeli tudi 
vrsto nalog za novo sezono, 
med njimi tudi eno najbolj 
zahtevnih, ko bodo obeležil i 
40. obletnico delovanja kul
turnega društva Anton 

Aškerc in 10. obletnico 
ma kulture v Šmarju. 

Najbolj ustvarjalni so 
v gledališki skupin i dru 
in v m o š k e m pevskem 
ru, največ težav pa so i 
v plesno-folklorni sel 
p r edvsem zaradi mei 
stva. sekcija za varstvo 
ravne in ku l tu rne dediš 
se ta čas ukvarja z zbirai 
in urejanjem dokumen t ; 
ga gradiva pred obema 
lejema. Moški pevski zb 
v novo obdobje krenil ; 
vim zborovodjem. R' 
n o m Drofenikom, ki je 
novi podpredsedn ik 
štva. Zbor se bo aprila 
predstavi l v Šmarju s ce 
čern im koncer tom, drai 
skup ina pa konec n 
z novo premiero. To pot 
izbrali delo Ivana Br( 
Smr t p redsedn ika hiš 
sveta. Gre za groteskna 
medijo, v kater i igra m 
no vlogo Branka Čeri 
v ostalih vlogah pa še 1 
nov ansambla . Režija ji 
v rokah Jožeta Čakš 
scensko opremo je pos 
inž. Pe ter P laninšek . h 
m e je izdelala Anka N 
za izbor zvoka in glasbe 
bil zadolžen Caci C 
Premiera bo v petel 
marca ob 19.30. uri v 1 
ku l tu re v Šmarju. 

Druš tvo Anton Ašk 
tudi soorganizator r e | 
ga srečanja amatersk i 
daliških skupin , ki bo 
v Šmarju. Ob 40-letnic 
štva pa nameravajo 
posebno publikacijo o 
pri čemer sodeluje tud 
st ično druš tvo iz Šmai 

M. A 



HI le prt mgeikvii. 
iifenpenzlonskl poirošnil 

>'a celjskem spomladan-
kem sejmu »Ideja 88« bo 
agotovo vel iko zanimanja 
,ožel program Vu-spit« 
. skupni program izvoza tu-
izma SFRJ, ki bo predstav-
jen na 700 kvadratnih me-
rih razstavne površine. Yu-
pit. projekt je ljubljanski 
4ovum (v skladu z zako-
lom) priznal za inovacijo, 
,aj bi predvsem pripomo-
el k večji izvenpenzionski 
iotrošnji turistov in je 
ikrati v sozvočju s sprejeti-
ni načrti o hitrejšem razvo-
u našega turizma. 

Ideja je stara približno dve 
eti, ko je v okviru Razvojne-
[a centra Celje dobila neko-
iko konkre tne jšo obliko.-
Wtor je Nace Krumpak , ki 
e mars ikomu bolj znan kot 
,če projekta Yu-bout ique . 
Concept za Yu-sit so obrav-
lavali tudi na skupšč in i po-
lovne skupnos t i v Poreču 
ired dvema letoma, po tem 
la je v pričakovanju spodbu-
Bvalnih ukrepov za tur izem 
-se skupaj zamrlo. Razvojni 
lenter je opust i l misel n a 
fu-spit, zato pa s e j e realiza-
;ije lotil Nace K r u m p a k , ki 
e medtem postal samostoj- i 
10 ekonomski in organizacij- ; 
ki svetovalec. 
Avtor j e okrog sebe zbra l , 

ečje število sodelavcev, ki 
•odo pomagal i realizirati 
'irojekt; vsega skupaj naj bi 
gradili 400 do 500 prodajnih 
tnot (približno 70.000 kva-
Iratnih met rov površine) 
• naslednjih t reh do pet ih 
ittih. 

' Yu-sp\t je namreč projekt, 
i naj bi izdelke široke po-
jpšnje čimbolj približal ku

pcem. Posamezne prodajne 
enote bi koncentr i ral i v sed
mih centrih, da bi bilo poslo
vanje čimbolj enos tavno in 
cenejše. Taki centri bi bili 
v Poreču, Zadru, Mostarju, 
v Črni gori, Beogradu, Za
grebu in v Sloveniji (lokacija 
še ni izbrana). 
Prodajne enote Yu-spit veri
ge bodo ponujale različno 
blago in usluge. Zaenkra t so 
pripravljeni načrt i za pralni
ce, pivnice, bifeje, specializi
rane t rgovine in podobno . 
Prodajne enote naj bi sestav
ljali iz montažnih šesterokot-
nih gobic, kot jih imenuje 
avtor, s približno 100 kva
dra tn imi metri uporabne po
vršine. Takšne gobice - raz
stavili j ih bodo tudi na bliž
njem sejmu - bodo lahko 
stale samostojno ali pa več 
skupaj . Poleg tega pa naj bi 
Yu-spit veriga pridobivala 
nove lokale z adaptaci jami 
starih s tavb in novogradnja 
mi, zanimiva pa j e tudi ideja 
o oživljanju starih rečnih la
djic »šajk«. Na teh ladjicah 
- različnih po velikosti glede 
na po t rebe - naj bi razvijali 
p redvsem domačo obrt, pri
merne pa bi bile tudi za točil
nice in druge podobne lo
kale. 

Kako bo deloval Vu-
spit 

Za gradnjo Yu-spit verige 
bo skrbela obr tna zadruga 
Finig, ki j e že ustanovljena 
in bo v končni fazi štela 3 do 
5 zasebnikov (član zadruge 
j e tudi avtor projekta Nace 
Krumpak) . Poleg zadruge 
naj bi us tanovih posebno de
lovno organizacijo, ki bo ne
kakšen servis prodajnih 

enot; skrbela naj bi za oskr
bovanje prodajnih enot 
z blagom (preko regijskih 
centrov) in nudila d ruge po
t r ebne usluge. V projekt sodi 
še interna banka, da bi lahko 
hitreje izpeljali financiranje 
gradnje in kasneje poslo
vanja. 

Prodajne enote bi bile 
v večini pr imerov v zasebnih 
rokah, kar ima nekaj predno
sti - angažirali bi zasebni ka
pital, zasebniki so ponavadi 
bolj prilagodljivi sp remem
bam na t rgu - in pomanjklji
vosti - malo gospodars tvo je 
kljub obl jubam deležno le 
bolj deklarat ivne pomoči in 
marsikje na zasebne obrtni
ke gledajo še bolj po strani. 

Letos že prvi »yu-
spiti« 

č e p r a v gre za ogromen in 
zelo pogumen projekt, pa je 
avtor ob vseh prednos t ih in 
glede na izkušnje v Yu-bou-
t ique prepričan, da bo uspel. 
Veriga Yu-spit bo namreč za
gotavljala tud i n e k a k š n o po
vezavo med tu r izmom in 
ostalim delom gospodars tva 
in tur i s tom omogočila, da 
bodo tudi zunaj hotela več 
potrošili . P rav to pa naj bi 
bila ena od osnovnih oprede
litev našega turizma, ki naj 
bi imel v naslednjih letih 
večjo podporo pri razvoju 
kot ostalo gospodars tvo. Vu-
spit bi, ne nazadnje, prispe-^ 
val tudi nova delovna mesta . 

Projekta naj bi se lotili ta
koj. Dogovori z neka ter imi 
zasebniki , ki bi investirali 
v prodajne enote (gobice) so 
že opravljeni. Nace Krum
pak meni , da bi lahko do le
tošnje glavne tur is t ične sezo

ne postavili 30 do 50 prodaj
nih enot. Postavi tev takšnih 
gobic je namreč zelo eno
stavna in hitra, saj gre za 
montažno gradnjo. 

Nace K r u m p a k se pri 
vsem tem najmanj boji fi
nančnih zadreg; bolj ga skr
bijo upravne ovire oziroma, 
kako bodo v razvitih turistič
nih centr ih sprejeli novo 
konkurenco (in to še privat
no povrhu vsega) in kako 
dolgo bodo poti do lokacij
skih in gradbenih dovoljenj 
za posamezne prodajne eno
te. Vsekakor pa upa, da bo 
v tem pr imeru turizem le de
ležen kaj več kot deklarativ
ne podpore . 

O vseh ovirah (administra
tivnih), na katere bi lahko 
naletel Yu-spit, bodo sprego
vorili tudi na okrogli mizi, ki 
jo bodo pripravili v okviru 
sejma Ideja 88, hkrat i pa bo 
na sejmu mogoče dobit i tudi 
vse informacije o Yu-spit lo
kalih. 

SREČKO ŠROT 

Dvosedežnica na medvedjak 
Smučarski center Golte nal bi le začeli dogralevati 

Te dni poteka akcija 
Družbenega sveta za sanaci
jo in razvoj RTC Golte (v 
njem so predstavniki mo-
zirske, žalske, velenjske in 
celjske občine), s katero naj 
bi zbrali 500 milijonov, ki 
so potrebni za novo dvose-
dežnico od zgornje postaje 
gondole na Medvedjak. 

Smučarsk i center na Gol-
teh je vsa leta doslej bolj ah 
manj životaril, letos pa so se 
stvari vendar le obrnile na 
bolje. P redvsem gre za od
nos delavcev RTC Golte do 
dela; smučišča so bila kljub 
snežno neugodni zimi precej 
bolje urejena kot prejšnja le
ta, manj pa j e bilo tudi zasto

jev oziroma okvar naprav na 
smučiščih. 

Vseeno pa se j e pokazalo, 
da sedanje naprave na smu
čiščih niso dovolj in da bo 
pot rebno center še dogradit i . 
P rav zato j e ideja o novi dvo-
sedežnici na Medvedjak le
tos dobila bolj otipljivo obli
ko. O sedežnici, ki bo imela 
zmogljivost 1200 smučar jev 
na uro, so večkra t razpravlja
li tudi na d ružbenem svetu, 
prav sedaj pa teče akcija za 
zbiranje sredstev. RTC (]tolte 
namreč sam ne zmore tako 
velikega naložbenega zalo
gaja (čeprav je začel poslova
ti brez izgub), zato naj bi de
nar zbrale tudi občine, ki so 
članice družbenega sveta. 

Sedežnico naj bi začeli gradi
ti v aprilu, tako da bi bila 
nared do pr ihodnje zime. 

S to sedežnico bi na Gol-
teh razbremenil i sedanjo se
dežnico na Medvedjak, odpi
rale pa bi se tudi nove mož
nosti za te rene na severni 
strani Golt, kjer so snežne 
razmere bolj ugodne . Pred
vsem pa bi nove zmogljivosti 
na smučišču odpirale mož
nosti za nadaljnji razvoj tega 
smučarskega centra, pred
vsem novih noči tvenih 
zmogljivosti, ki so sicer v na
črtih (razširitev hotela, mo-
zirska vas), a se j ih ne splača 
lotiti prej, p reden ne bodo 
poskrbel i za smučarsk i del 
centra. 

S. ŠROT 

Irem rezine iz kotia 
' lastnimi zamislimi za dobro počutje gostov in delavcev 

Zadovoljen, da Petrolova 
Estavracija v Tepanju ob 
rtocesti že nekaj let ne 
»zna rdečih številk, se di-
iktor tega tozda Maks Gos-
Ik tudi pohvali , da znajo 
lihovi slaščičarji speči 
astne kremne rezine. Te so 
»stale res že posebnost re-
avracije in števi lni gostje, 
studi le tranzitni, se radi 
»sladkajo z njimi. 

Tako zdaj v restavraciji 
Tepanju prodajo 1500 do 

kremnih rezin na dan, 
fno v decembru in v polo-
•̂ i novembra pa so j ih pro-
.li 50 tisoč. Ker j e vse več 
•Slov, ki to slaščico odneso 
di s seboj, so iznajdljivi go-
;^ci poskrbeli za lično pla-
5Čno embalažo in na tak na-
;1 prodajo še povečali. Še ni 
,'go tega, ko so slaščičarje 
i>čno bolele roke, ko so po 
^ ur ročno mešali maso za 
•,|mne rezine, pa so po last
il 

n ih zamislih dali zasebniku 
v Igu pri Ljubljani naredi t i 
stroj za mešanje k r e m n e ma
se v kotlu. Inovacija je uspe
la, pravijo v Tepanju, kjer 
n e n e h n o razmišljajo o tem, 

Tozd, ki je pri Petrelu si
cer nosilec razvoja bifejske 
mreže, v srednjeročnem na
črtu pa imajo zapisano po
stavi tev petih bifejev (dva 
so že odprli), ima s svojimi 
51 zaposlenimi še vel iko na
črtov: od poslovnega turiz
ma do drobnih inovacij in 
večjih projektov, ki bodo 
vabili goste skozi vse štiri 
letne čase. 

kako bi gostom kar najbolj 
ustregli . 

Ena takih idej so tudi ko
zolci na t ravniku za Resta
vracijo, ki bodo nudil i prije
ten ambien t in osvežitev vse 

tja od pomladi do jeseni . Se
veda se bodo kuharj i potru
dili z izvirnim jedi ln ikom, pa 
tudi dobre kapljice ne bo 
manjkalo. Tudi to bo neke 
vrste inovacija in idejni na
črt za šest kozolcev in ureje
n im okoljem je že nared. 

Ko bo projekt zaživel 
v praksi , si v blagajni resta
vracije v Tepanju obetajo še 
več cvenka. Vedo pa tudi , da 
j e mogoče goste pridobit i tu
di s pozornostjo. Ena takih je 
tudi vabilo za praznovanje 
jubi le jnih rojstnih dni starej
ših ljudi iz bližnjih krajev. 
Poda tke za bis tr iško in ko
njiško občino dobijo iz ma
t ičnih uradov, nato pa jubi-
lejnikom pošljejo prijazno 
p isemce s čest i tko in vabi
lom, da bi rojstni dan praz
novali pri njih. Za darilo pa 
j im poklonijo 10-odstotni po
pust . 

MATEJA P O D J E D 

a^sta ^^^^^J' vodja kuhinje in Marta Podergajs, kuha-
llasi ^^^ovoljna, ker gredo kremne rezine tako zelo 

Zaicelšelc bo zaprl Ceijslio Icočo 
z vel ikim op t imizmom smo v zadnjih mesec ih pisali 

o prizadevanju S tanka Zakelška, ki je skupaj z ženo 
prevzel vods tvo do tedaj povsem zanemarjene, sicer pa 
izredno priljubljene Celjske koče. Kljub k r a t k e m u 
času je Zakelšek z voljo pa tudi t rmo, ki j e za t akšno 
delo po t rebna . Celjsko kočo z zunanjirni objekti obno
vil ter ji začel vračati nekdanji sloves. Žal pa je ob tem 
naletel tud i na težave s strani bivšega lastnika Izlet
nika, tozd gost instvo in celo nekater ih služb občine. 
S t a n k u Zake lšku so začeli nagajati tako, da j e počasi 
začel izgubljati živce in se je odločil. 

Prišel j e v uredniš tvo ter povedal , da bo 20. marca 
Celjsko kočo zaprl! Vse stvari želi rešiti p reko sodišča, 
ki naj dokončno dokaže, kdo ima prav. In če ima 
Zakelšek prav - v kar pa ne dvomi - bo z delom, ki ga 
ima rad, nadaljeval, d rugače pa odnehal . Veliko novi
tet j e predvideval na Celjski koči, vendar verjetno do 
njih žal ne bo prišlo. 

Ali je res po t rebna nova celjska afera ob dejstvu, da 
je Celjska koča pod sedanjim vods tvom kljub kilavi 
zimi uspešna? 

TONE V R A B L 

Na Gozdniicu letos malo novega 
Tako kot večina nižje ležečih smučišč , so 

tudi na Gozdniku v žalski občini uspeli pri
praviti proge šele pred dnevi, ko je zapadel 
sneg vse do nižin. Na smučišču tudi letos ni 
nič novega, saj[ upravljalec, Smuča r sko dru
štvo Gozdnik Žalec, n ima denarja za nadalj
njo izgradnjo. Zato se tembolj trudijo, da bi 
bile vsaj te proge čimbolj urejene in da bi 
sneg čimdlje zdržal. Letos so kupili še eno 
Tomosovo vlečnico za otroke, tako da bodo 
uredili tud i otroški poligon, saj j e spodnji 
del smučišča kot nalašč za najmlajše smu
čarje. 

Čeprav je to smučišče bolj družinsko, kot 
ga radi imenujejo, pa je p r imerno tudi za 
tekmovanja. To potrjujejo tudi razne sindi
ka lne t ekme in pa tekmovanje za Memorial 

Vlada Vebra. Vseeno pa bo t reba za drugo 
leto pripraviti še drugi del proge, kjer naj bi 
bila tudi zahtevnejša tekmovanja. Za to pa 
bo t reba najti skupni jezik z las tn ikom zem
ljišča, ki sicer vidi svoj interes v smučišču, 
vendar je odvisen tudi od gozda, ki bi ga 
bilo t reba posekati . 

Upravljalec smučišča vidi perspekt ivo tudi 
v boljšem sodelovanju z lovsko družino, ki 
ima v bližini svojo kočo. Že sedaj v njej 
prebivajo mladi učenci griške osnovne šole, 
ki imajo na Gozdniku šolo v naravi. Prav 
gotovo pa bi lahko z dobr im sodelovanjem 
marsikaj naredih tudi na tem področju, saj 
je omenjeno smučišče prav idealno za šolo 
v naravi. 

Tabornišlce 
novice 

Celjski taborniki tudi 
v letu 1988 ne mirujejo. Ja
nuarja so se mudi l i na zimo-
vanju v Pekrah pri Maribo
ru, ob koncu meseca pa so 
urejali prostore občinske 
zveze tabornikov. Februar ja 
so izvoliU novo vodstvo, ki 
ga sestavljajo: Edvard Vra-
njek, Bernard Teržan^ Pani
ka Pavič in Bogol jub Sčopič. 
Mladi taborniki so si zastavi
li p rogram akt ivnost i za po
mladne mesece . Med d rug im 
bodo pomagal i pri organiza
ciji prvomajskega kresa 
a Gričku, načrtujejo pa tudi 
preds tavi tev dela t aborn ikov 
na celjskih osnovnih šolah. 
V tej smer i so naredil i prve 
korake na OŠ Veljka Vlaho-
viča in naleteli na presenet
ljivo dober odziv. S. B. 

Planinski pohod 
ob Dnevu žena 

Ob Dnevu žena sta planin
sko društvo Zabukovica in 
planinska sekcija Feralit iz 
Žalca v nedeljo, 6. marca or
ganizirala množičen pohod 
žena na planinsko postojan
ko Hom. Žene so na H o m u 
s k ra tk im ku l tu rn im progra
m o m razveselili c icibani in 
pionirji-planinci iz Griž. Po
hoda se je udeležilo okoli sto 
žensk. Najstarejša pohodni -
ca, Pavleta Razboršek, j e 
prejela posebno darilo. 

K. K R A N J C 



N a setev povsod dobro pripravljeni 
Cene umetnih gnojil so presegle vse razumne meje, zato bodo kmetje manj 
dognojevall 

Bliža se čas spomladanske setve, pomembnega opravila 
za naše kmetijce, pomemben čas za vse nas. Brez setve ni 
žetve, pravimo, dobra žetev pa je odvisna od dobre setve. 
Najlažje je seme položiti v zemljo, zlasti zdaj, ko so kmetje 
do »zob oboroženi« z ustrezno mehanizacijo. Mnogo težja 
naloga je širša, družbena. Setev namreč spremljajo še 
drugi pomembni dejavniki , na katere pa naš kmet in naša 
kmetijska organizacija nimata vpl iva. Smo kot družba na 
tem področju dovolj učinkovit i? 

Ko smo o pr ip ravah na 
spomladansko setev povpra
šali odgovorne v kmet i jskih 
organizacijah v obč inah na 
našem območju , smo dobili 
dokaj eno tne odgovore: 
s t em opravi lom nimajo te
žav, s emena b o d o v zemlji 
p ravočasno. Povsod so pra
vočasno nabavil i po t r ebna 
gnojila in kakovos tna seme
na, na srečo v t em času tudi 
ni težav z gorivom. Vse kot 
po maslu, bi dejah. Pa ven
dar le nekaj zelo skrbi . Jesen
sko spravilo namreč . Zago
tovljene količine kakovost
n ih semen, še niso dovolj, če 
j ih k m e t ne kupi , in od nek
daj velja kot pr ibi to , da le 
dobra zemlja daje dobe r pri
delek. Hibr idno s e m e in izčr
pana zemlja napoveduje ta 
lahko samo slabo letino. Bo
jazen, da bodo kmet je zemljo 
slabo dognojevali in da bodo 

r v zemljo polagali s labo seme, 
je v kmet i j sk ih organizacijah 
upravičena. N e r a z u m n o vi
soke cene bi v t em t r e n u t k u 
lahko edinole povezali z ne-
razumnost jo in ne razumeva
njem te družbe , ki pa se bo 
n e k a k o morala prehrani t i . 
Ali pa bo h rano prepros to 
uvozila! To poznamo. 

Laško: največ 
silažne koruze 

V laški občini so kmet je 
izpolnih načr te j e senske se
tve. Pr ide lek pšenice , ki so 
jo zasejah jeseni , bodo 
v g lavnem nameni l i lastni 
uporabi . P o d o b n o bo tud i 
s p r ide lkom koruze , ki jo bo
do zasejali to pomlad . 

Na območju laške občine, 
ki j e izrazito usmer jena v ži
vinorejo, pospešujejo pr ide
lavo silažne koruze in koruz
nega zrnja za k r m o živine in 
prašičev. Tako bo pr idelek 
koruze, s ka tero bodo zaseja-
h pribUžno 500 hek ta rov 
polj, ostal v domač ih silosih. 
Kmet i jska zadruga Laško j e 
že zagotovila u m e t n a gnojila 
in tud i semena , ki pa so letos 
skoraj št ir ikrat dražja kot la
ni. Kmet je bodo torej pravo
časno preskrbl jeni za spo
m l a d a n s k o setev. 

Šentjur: s pripravami 
zadovoljni 

v š e n t j u r s k e m Kmeti j 
s k e m k o m b i n a t u smo izve
deli, da pr iprave na spomla
d a n s k o setev dobro pote
kajo. 

Koruzo v zrnju bodo pose-
j ah na 400 do 500 hek ta r ih 
njiv, za silažo pa bodo name
nili še doda tn ih 600 hek ta rov 
zemljišč. V kooperacij i 
z združenimi kme t i so se le
tos odločili, nameni t i 70 hek
tarov zemljišč zelju in pri
bližno 7 hek ta rov bučam. 

Z n a k u p o m semen in za
šči tnih s reds tev so letos 
v Šentjurju pohitel i , saj so 
p ravočasno izvedeli, da bo 
v času setve ka r precej težav 
z oskrbo. Zato pa letos prvič 
nimajo n ikakršn ih težav 
z oskrbo z gorivom, ki ga je 
dovolj . 

Sicer pa se cene za kilo
g ram s e m e n s k e koruze gib
ljejo m e d 3200 in 3900 dinar
jev, kar j e nekol iko nižje kot 
so sprva napovedoval i . 
V Šentjurju že imž^jo 7 ton 
semen, naročen ih pa j e še 
doda tn ih 17 ton koruznega 
zrnja. 

Začetek setve j e zaenkrat 
težko napovedat i , pravijo 
v Šen t ju r skem Kmet i j skem 
kombina tu , saj je vse odvis
no od vremena . Zemlja, ki jo 
bodo v času spomladanske 
se tve posejali, mora biti do
volj ogreta, saj bo pr idelek 
po t em prej vzklil. 

Žalec: dobro 
založeni 

v žalski občini so jeseni 
s pšenico, j e č m e n o m , ržjo in 
d rug imi žitaricami posejali 
skupaj 812 hek ta rov površin, 
od tega v zasebnem sektorju 
653 hektarov. S koruzo pa 
bodo letos zasejah okrog 
1200 hek ta rov površin, 
k rompi r na 337 hekta r ih in 
spomladansko pšenico na 
473 hektar ih . Poda tk i še niso 
povsem točni, ker j ih bodo 
na občinski statist iki zbrali 
kasneje . Sicer pa so v občini 
dobro založeni s semeni , te
žav tud i ni z gor ivom in re
zervnimi deli. 

Slovenske Konjice: 
koruza in jara žita 

Kmet i j ska zadruga Slo
venske Konjice lani ni pose
jala nobenega hektarja pše
nice in sicer zaradi neugod
nega v remena . Te površ ine 
ostajajo za pomladansko se
tev namen jene koruzi in ja-
r im žitom. 

v lastni proizvodnji bodo 
zasejali 30 hektar jev zem
ljišč, v kooperacij i , kjer ima 
zadruga sklenjene pogodbe 
s kooperant i , pa približno 
prav toliko in še 10 doda tn ih 
hektarjev, ki so bili lani jese
ni poplavljeni. V konjiški ob
čini je n a m r e č precejšen del 
zemlje melior i rane, nekaj 
p rob lemov v zvezi s t emi 
zemljišči pa še vendar le ob
staja, saj Dravinja rada po
plavlja. 

Sicer pa v konjiški občini, 
kot so n a m povedah pri 

Kmeti jski zadrugi , nimajo 
p rob lemov v pr ip ravami na 
p o m l a d a n s k o setev; pro
blem so edinole cene umet
nega gnojila, ki presegajo 
r a z u m n o mero , saj velja (sta
ra cena) 50 kg N P K gnojila 
14.800 dinarjev, CAN pa sta
ne 8000 dinarjev. Kmet je za
to svoja polja pač bolj malo 
dognojujejo, kar se bo poz
nalo na pr idelku. 

S setvijo pa nameravajo 
v konjiški občin i > začeti po 
10. aprilu. 

Šmarje pri Je lšah: 
skrb zaradi 
hibridnega semena 

v kooperaci jski proizvod
nji bodo letos sejali pre težno 
koruzo za zrnje in silažo, pri 
čemer bo koruze za silažo ve
liko več. Koruzo bodo v TOK 
sejali na okoli 3 t isoč hekta
rih. Večjih ovir pred setvijo 
ni, v H m e z a d o v e m Kmeti j 
s k e m k o m b i n a t u v Šmarju 
pa so uprav ičeno lahko za
skrbljeni nad pr ičakovanim 
pr ide lkom. K m e t si bo na
mreč zelo težko privoščil na
k u p gnojil in kakovos tne se
m e n s k e koruze, saj cena le-
teh letos presega vse razum
ne okvirje. Kmet je bodo zato 

nemara ubrali svojo pot in 
sejali domače , h ibr idno se
me, ki daje tud i do 40 odstot
kov manjši pridelek. 

V tozdu Kmeti js tvo šmar-
skega Kmeti jskega kombi
nata bodo sejali koruzo na 
okoli 100 hektar ih , okoli 40 
hek ta rov pa bodo zasejali 
z ja ro pšenico in ja r im ječ
m e n o m . S setvijo bodo na 
Š m a r s k e m pričeli po 20. 
aprilu. 

Celje: Nekaj težav 
s semeni 

v celjski občini bodo tud i 
pri letošnji setvi največ povr-. 
šin zasejali s koruzo. Tako 
predvidevajo, da bodo koru
ze za zrnje posejali na 520 
hektar ih , silažno koruzo pa 
na 360 hektar j ih zasebnih 
površin. Krompi r bodo letos 
sadih na 300, oljnice pa na 10 
hekta r ih zasebnih površin. 
Pšen ice ne bodo sejah vel iko 
le v hr ibovi t ih predel ih , kjer 
ozimna pšenica ne bi prezi-
mila. 

Sicer pa na kmeti jski za
drugi v Celju ocenjujejo, da 
so dobro poskrbel i za umet
na gnojila in zaščitna sred
stva, m e d t e m ko imajo nekaj 
težav pr i semenih . Tako ni 
dovolj sort s emenskega 
krompir ja . 

Kmetje so te dni že začeli trositi mineralna gnojila. Del 
potrebno opraviti hitro in natančno s posebnimi tro 
niki, saj ni vseeno, koliko gnojila je na enem hektarju, 
posebej, ker so gnojila zelo draga oziroma so po mnei 
kmetovalcev cene presegle že vse razumne meje. Sicei 
je letos gnojil dovolj in kmetje jih kljub visokim cen 
kupujejo, ker brez njih pač ne gre. 

T.TAVČ 

Gremo na izlet s košem dobre volje 
Včeraj (sreda) se je skupina treh 

članov uredništva Novi tednik - Ra
dio Celje odpravi la na pot, tako da 
kot vsako leto dobro pripravi vse za 
zdaj že 16. izlet 100 kmečkih žensk na 
morje. Tis to najzanimivejše pa smo 
opravil i že prejšnji petek in sicer jav
no žrebanje, kdo izmed 1785 prijav
ljenih bo 25. in 26. marca potoval 
z nami. Težko nam je, ker j ih je znova 
vel iko odpadlo, vendar žal je prosto
ra samo za sto potnic. Drugim pa 
ostane znan stavek - bodite potrpež
ljive, kajti prihodnje leto bo še en 17. 
izlet. 

Dokončno smo določili t raso letoš
njega izleta. Startal i b o m o v petek, 25. 
marca ob 7. uri zjutraj na Izletnikovi 
av tobusn i postaji ter se z dvema izlet
n ikovima av tobusoma odpravil i na 
pot k s l anemu morju. Zbor vseh udele
ženk je že ob pol sedmi uri zjutraj. 

Prv^a večja postaja bo na benc insk i 
črpalki n a avtocest i nad Postojno, dru
ga v gost išču Tomi v Por torožu in tret
ja v hotelu Lucija v Luciji pri Por toro
žu. Popo ldne bo ob l epem v r e m e n u 
izlet z ladjicami do P i rana in ogled 
zanimivosti tega očarljivega sloven
skega obmorskega mes ta s številnimi 
lepotami. Zvečer se bomo vrnili v Por
torož, kjer bo d ružabno srečanje, na 
ka te rem bodo nas topih Celjski instru
menta ln i kvintet , okte t Frankolovča-
ni, čarovnik in harmonikar ja . Med 
srečne potnice bomo izžrebali in po-
razdelih tud i več lepih nagrad, darilo 
delovnih organizacij celjskega območ
ja. V soboto zjutraj po zajtrku se b o m o 
odpeljali v Lipico, kjer je svetovno 
znana kobilarna, za njo pa obiskali še 
Predjamski grad. Sledil bo povratek, 
tako da b o mo okoli 17. ure v Celju. 

Vseh skrivnost i pa zaenkrat tako ne 

s m e m o izdati. Naša ekipa je prip 
Ijena, da bo izlet resnično tako u 
šen, ko t vsi prejšnji. Letos sta gljj 
pokrovitelja Hmezad Agrina in E 
tijska zadruga, TO_K kmeti js tvo ( 
mesna industri ja Šentjur, dragoc 
pomoč pa so obljubili Keramičm 
dustrija Liboje, Vr tnars tvo Med 
J a n k o Melanšek iz Žalca, Lj ubij ar 
b a n k a Sp lošna b a n k a Celje, Tekst 
tovarna Prebold , Metka, Kovinotel 
P O Z D Leskovšek in še kdo . Z n 
bodo tud i novinarji d rug ih novi 
skih hiš. Vsem k m e č k i m ženam pa 
plo pr iporočamo, da s seboj vzan 
velik koš dobre volje, t ako da bo n 
šestnajsta akcija »100 k m e č k i h že 
na morje« tud i tokra t uspe la tako, 
prejšnja leta. Da ne bo nevoščljiv( 
pa danes prvič objavljamo tud i ki 
pleten seznam vseh potnic . Na sv 
nje 25. marca! TONE VR/ 

Seznam izžrebank 16. izleta 100 kmečkih žensk na morje 1980 
CELJE 
Vikica PINTER, Lipa 22, Frankolovo 
Rozahja ŠLOSER, Lma 23, Frankolovo 
Katarina ŽNIDER, Šmartno 43 a, Šmartno v 
Rožni dolini 
Marija OPERČKAL, Lindek 15, Frankolovo 
Terezija KERŠIČ, Trnovlje 187, Celje 
Fanika AUFLIČ, Breze - Trobni dol. Breze 
Cirila RAMŠAK, Strmec nad Dobrno 16, Dobrna 
Antonija RAMŠAK, Šmartno v Rožni dolini 11, s 
Šmatno v R. d. 1 
Marija KNAFLC, Mačkovec 13, Breze i 
Marija PODERGAJS, Ložnica 11, Celje \ 
Marjeta OCVIRK, Vrhe 13, Teharje 
Alojzija KRAJNC, Frankolovo 32, Frankolovo 
Jožica KOŠTOMAJ, Cesta v Šmartno 30, Vojnik 

LAŠKO 
Jožica Ulaga, Shvno 3, Laško 
Katarina HERCOG, Tevče 8, Laško 
Minka BREČKO, Polana 48, Jurklošter 
Vera REBERŠAK, Lahomno 27, Laško ' 
Martina IRŠIČ, Rifngozd 10, Laško 
Marija KORENAK, Polžnica 5, Laško 
Anica ZALOKAR Harje 8, Laško 
Cvetka BEZGOVSEK, Doblatina 13, Laško 
Frančiška RAMŠAK, Rečica 126, Laško 
Marija ZUPANC, Padež 4, Laško 
Jožica ČOKLC, Vehke Grahovče 46, Laško 
Mojca GUNZEK, Trojno 4, Laško 
Darinka KRAJNC, Polana 8, Jurklošter 
Veronika BEZGOVSEK, Brodnice 9, Rimske 
toplice 

Šentjur 
Slava MASTNAK Krajnčica 41a, Šentjur 
Antonija ARZENSEK, Botričnica 10, Šentjur 
Katarina BOGATIN, Bodrež 40, Grobelno 
Albina SLOMŠEK, Brezje ob Slomu 7, Ponikva 
Angela VIRANT, Slivnica 1, Gorica pri Slivnici 

Kristina VOK, Jarmovec 13, Svetelka 
Ana GRADIŠNIK, Bukovje 10, Gorica pri Slivnici • 
Jožica ARH, Drobinsko 10, Gorica pri Slivnici ' 
Ehzabeta VOGA, Paridol 22 Gorica pri Shvnici ' 

. Anica ZUPANC, Vodruž 9, Šentjur 
Emilija TREBOVC, Vrbno 35, Šentjur , 
Hedvika TOMPLAK, Loka/Žusmu 
Betka MASTNAK, Vodule 23, Dramlje 
Jožica KOMPOLŠEK, Proseniško 39, Šentjur 
Štefanija MASTNAK, Straža na Gori 12, Dramlje 
Ana SALOBIR, Dobrina 48, Loka pri Žusmu ' 
Marija ŽVEGLER, Vodruž 26, Šentjur 
Stanka GRAČNER, Golobinjek 11, Planina pri Sevnici 
Marija ROJC, Bodrež 1, Grobelno 
Marija PRELOŽNIK, Dram.lje 42, Dramlje 
Matilda ŽAVSKI, Javorje 3, Gorica pri Slivnici 

ŠMARJE 
Jožica PEKOŠAK, Zadrže 27 Šmarje pri Jalšah 
Marija BALIŠ, Prednica 45, Šmarje pri Jelšah 
Ana MOŠKON, Veternik 22, Kozje 
Marija JAZBEC, Pilštanj 43, Lesično 
Vera FILIPANČIČ, Sedlarjevo 13, Buče 
Marija TRUPI, Zagorje 49, Lesično 
Ana VOGRINC, Grhče 14, Podplat 
Silva SMODEJ, Pijevci 20, Šmarje 
Ljudmila HOSTNIK, Strtenica 6, Pristava pri Mestinju, 
Pavhca OGLAJNER, Pristava 10, Pristava pri Me-, 
stinju 
Maijcina MAVRIC, Sp. Mestinje 7, Pristava pri Me
stinju 
Nežika CENTRIH, Zagorje 58, Lesično ( 
Darinka SAMEC, Male Robne 9 b. Rogaška Slatina ; 
Marija TOPLIŠEK, Gostinca 18, Lesično 
Mihca PLEVNIK, Predenica 38, Šmarje 

ŽALEC 
Magda COKAN, Vrbje 16, Žalec ' 
Sonja DRAŽNIK, Podkraj 11, Žalec 
Jožica Farčnik, Pondor 22, Tabor 

Ivanka FONDA, Rakovlje 8, Braslovče 
Marija SKODNIK, Oria vas 13, Braslovče 
Frančiška GOROPEVŠEK, Loke 4, Tabor 
Joža FLAJS, Cankarjeva 4, Žalec 
Marija GOLAVŠEK, Loke 4, Tabor 
Marija TUŠAK, Podvrh 80 Braslovče 
Frančiška ANTLOGA, Ložnica, Žalec ^ 

i 
VELENJE ^ 
Ančka PODPEČAN, Lipje 1, Titovo Velenje 
Jožefa DREU, Prelska 2, Titovo Velenje 
Anica ARLIČ, Prelska 21, Titovo Velenje 
Marija MEDVED, Janškovo selo 15, Titovo Veleli 
KONJICE 
Anica LEVART, Draža vas 33, Loče 
Marta SIRC. Tepanski vrh 25, Konjice 
Štefka CIGLER, Konjiška vas 52, Slov. Konjice 
Marija KRIČEJ, Sp. dolič 35, Vitanje 
Vera VOŠINEK, Podpeč pri Dravinji 11, Loče/ 
čanah 
Elizabeta JAKOP, Ljubnica 20, Vitanje 
Frančiška PUNGERTNIK, Stenica 12, Vitanje 
Jožica DEČAR, Črešnova 5, Zreče 

MOZIRJE 
Marija ZAMERNIK, Raduha 55, Luče ob Savinji 
Marija ŠOLAR, Konjiški vrh 17, Luče 
Jožica ZAMERNIK, Krnica 39, Luče 
Minka BREZOVNIK, Poljane 16, Rečica ob Savif 
Fanika F U R S T , Spodnje pobrežje 9, Rečica ob Sa 
Anica RIHAR, Raduha 23, Luče ob Savinji 
Fanika ZUPANČIČ, Sp. Kraše 22, Šmartno ob P' 
Terezija VREŠ, Lepa njiva 88, Mozirje ' 
Frančiška PRODNIK, Raduha 36, Luče | 

OSTALO 
Alojzija PRELOG, Zagorje 13, Tomaž pri Ormožu 
Pavla PREVORČIČ, Gradišče 20. Slov. Gradec 



pojasnilo 
Odbor za g lasbeno dejav-

fiost pri Zvezi ku l tu rn ih or-
•ganizacij Celje je obravnaval 
situacijo, ki je nastala po pi
sanju o glasbeni dejavnosti 
izpod peresa prof. Edvarda 
Goršiča. Kot posledico naj 
navedemo samo ods top Iva
na Kneza kot zborovodja 
pevskega zbora »Libela« ter 
kot pevca in umetn i škega 
vodja vokalnega kvinteta 
»Studenček«. Odbc r je upo
števal tudi pojasnilo pisca 
članka, saj je le-ta pojasnil 
namen in smoter takega pi
sanja zboru in tudi zborovo
dji Ivanu Knezu osebno. 

Odbor smatra , da je delo 
zborovodje Ivana Kneza 
s t rokovno neoporečno in pe
d a g o š k o na t ekem nivou, da 
se kaže kot zelo pozit ivno pri 
ustvarjalnem delu v s a m e m 
zboru, kaže pa se tudi pri re
zultatih ob nastopih v okviru 
revij, srečanj in samostojnih 
koncert ih. Ivo Knez j e kot 
uspešen zborovodja rezultat 
prizadevanj pr idobivanja no
vih s t rokovnih sodelavcev 
v okviru seminarja »Človek, 
delo, kultura« in bi p o d o b n e 
sodelavce še kako pot rebo
vali, saj prav ta dejavnost tr
pi za k ron ičn im pomanjka
njem s t rokovnega kadra . 
Z njegovim ods topom bi na
stala vsaj še dva p rob lema 
več in bi bil h u d udarec celj
ski glasbeni dejavnosti , zato 
upamo, da se bo stvar s t em 
pojasnilom in obrazložitvijo 
pisca Edvarda Goršiča tud i 
uredila. 

Obema glasbenima sesta
voma želimo še v e h k o 
ustvarjalnih let pod vod
stvom zborovodje Ivana 
Kneza. 

ODBOR ZA G L A S B E N O 
D E J A V N O S T 

»Za slovo ob 
nelcaj starih 
milijard« 

že dalj časa je v glasilu Novi 
tednik, ki je hkrati tudi glasilo 
občine Slov. Konjice, prisotno 
izredno agresivno pisanje va
šega novinarja Rada Panteliča, 
ki se je izgleda »zadolžil« za 
pojasnjevanje razmer v Dra
vinjskem domu. Ne bi ga hote
li učiti novinarskega poklica, 
ker ima sigurno z.a to ustrezno 
izobrazbo in znanje. Vsekakor 
pa smo prepričani, da ve, da je 
eden osnovnih ciljev novinar
jevega dela, da ob opisovanju 
dogodkov, problemov ali sta
nja v določeni sredini enako
vredno prikaže vse plati meda
lje s tem, da poskuša biti kar 
najbolj nepristranski. To je en 
način dela, ki pa je sodeč po 
njegovih prispevkih novinarju 
Radu Panteliču popolnoma 
nesprejemljiv. 

Drugi način, ki pa je prav 
tako pogost in velikokrat tudi 
izrecno zaželjen. pa je ta, da 
skuša novinar dokazati določe
ne nepravilnosti v družbi ali pa 
žgoče krivice, ki se godijo po
sameznikom. 

Prepričani smo, da je zadnji 
način novinarskega dela, vse
kakor najtežji, ker je potrebno 
kljub cilju ohraniti popolno 
niero objektivnosti poročanja. 
Novinarjevo delo je tudi vehko 
odgovornejše, ker se je že na 
samem začetku opredelil za 
^no stran katero zastopa in za 
katero pošteno verjame, da 
inia prav. Odgovornost je še 
^'^čja, ker novinar poseduje 
"težko orožje«, to je možnost 
vsakodnevne uporabe sred
stev javnega obveščanja s ka
terimi sodeluje. Tako pred
stavlja tožnika in sodnika pred 
javnostjo. Lahko obtožuje in 
hkrati sodi. Ob tem pa lahko 
^udi kaj hitro zaide v situacijo, 
wa zaradi svojega cilja ne pre
naša več vseh obstoječih raz-
•^^nih mnenj in pogledov, am-
P<*k zadeve selekcionira po 
^voji volji in uporabi samo ne-
J^atere informacije ali pa samo 
IĴ ' informacij, ki služijo ryego-
vemu cilju. Z eno besedo, no-

inar si je v tem primeru vzel 
[JĴ î o ustvarjati določeno 
0nv. '""^"^ie, izhaj^oč iz r\je-
sovih osebnih stališč in hotenj. 

Tipičen primer takšnega pi
sanja so prispevki vašega novi
narja Rada Panteliča o razme
rah v Dravinjskem domu. 
Hkrati obtožuje (sam način pi
sanja je še posebno vprašanje) 
in že sodi brez, da bi povprašal 
še druge zakaj drugače mislijo 
ali pa, da bi vsaj enakopravno 
prikazal javnosti tudi druga 
stališča. V konkretnem prime
ru mu je na razpolago veliko 
gradiva, vendar iz njega jemlje 
samo tisto ka ustreza njegovi 
že davno ugotovljeni oziroma 
opredeljeni resnici, ostalo pa 
kakor, da sploh ne obstoja. In 
na žalost tudi dejansko ne, vsaj 
za večino bralcev Novega ted
nika, ker tovariš Pantehč 
o tem noče pisati. Po znanem 
reku: »Ker ni v časopisu, se ni 
zgodilo«. 

S tem daljšim uvodom smo 
želeli opozoriti na odgovornost 
tistega, ki daje informacije in 
še posebej tistega, ki daje take 
informacije preko sredstev 
javnega obveščanja, kakor tu
di na možnosti, ki jih ima pri 
manipuliranju s temi informa
cijami. Naš namen ni, da bi da
nes odgovarjah na vse. članke 
tovariša Panteliča o razmerah 
in sporih med TOZD Jelen in 
ostalima temeljnima organiza
cijama ter delovno skupnostjo 
skupnih služb v Dravinjskem 
domu. To bo storjeno v krat
kem in na odgovarj^oči način. 
Želimo pa odgovoriti na »vri
njeni člančič«. ki je bil objav
ljen v okviru članka »Za slovo 
ob nekaj starih milijard« v va
šem časniku 10. marca 1988. 

Namen tega prispevka je bil 
verjetno dovolj jasen vsem 
bralcem in je v duhu celovite
ga pisanja novinarja Rada Pan
teliča. Ta »grdi« Dravinjski 
dom je »grd« do vseh in na 
sploh in ne samo do TOZD-a 
Jelen. Takšno opredehtev iz
pričuje uvodni stavek, da Dra
vinjski dom uporablja tudi 
v tem primeru metode, ki smo 
jih že vajeni. V Dravinjskem 
domu pa smo nasprotno kot bi 
mogoče pričakovali veseli te 
njegove ugotovitve in upamo, 
daje ne bo prekhcal. Zato pa je 
potrebno, da prečitate in tudi 
objavite vsebino našega dopi
sa krajevni skupnosti Zbelovo, 
kateri hočemo po trditvah va
šega novinarja zapreti trgovino 
in ukrasti dom krajevne skup
nosti. Za dopolnitev k dopisu 
dodajamo še krajšo obrazloži
tev kako je vsa stvar dejansko 
potekala. 

Pobuda, da bi lahko v seda
njih prostorih KS uredili trgo
vino je prišla s strani predstav
nikov krajevne skupnosti. 
Predlog so utemeljevali s tem, 
da imajo v tej krajevni skupno
sti dva objekta, ki pa nista do
volj izkoriščena, to je gasilski 
dom in dom krajevne skupno
sti. V gasilskem domu je po 
njihovem dovolj prostora, da 
bi v njem lahko z dokonča
njem nekaterih del z majhnimi 
stroški zagotovili prostore za 
delovanje organov krajevne 
skupnosti in za potrebe vrtca 
oz. male šole, kakor tudi za vse 
ostale potrebe krajanov. S tem 
bi veliko bolje izkoristil obsto
ječi objekt gasilskega doma in 
zmanjšali stroške obratovaiya. 
Na podlagi takšne opredelitve 
so predstavniki KS menili, da 
bi obstoječi Dom KS lahko bil 
primeren za trgovino. S tem 
namenom so nam na razgovo
ru na izvršnem svetu izročili 
tudi tlorisno skico objekta, da 
bi lahko preverili ali ustrezajo 
prostori krajevne skupnosti 
novemu namenu, to je za trgo
vino. Tako ni bilo potrebno do
datno »dodobra z metrom iz
meriti prostorov doma KS« pri 
čemer bi naj sodelovah v član
ku našteti glavni nosilci »gr
dih« namenov Dravinjskega 
doma. Res pa je, da smo si pro
store ogledali v prisotnosti 
predstavnikov KS, vendar pa 
brez izrecno citiranega glavne
ga direktorja Dravinjskega do
ma Florjana Jančiča. Sodelo
val pa je direktor TOZD-a 
Dom tov. Franc Janžič. Po 
ogledu je je bila naša skupna 
ugotovitev, da s6 prostori Do
ma KS boljši, čeprav pa ne 
večji, od sedanjih prostorov tr
govine, ki je v neposredni bli
žini in, da obstoja možnost do
zidave. Izrekli smo se, da smo 
pripravljeni urediti trgovino 
v dosedanjem domu KS in, da 
smo pripravljeni sodelovati pri 
dokončanju del v gasilskem 

domu. O tem, ali bo trgovina, 
v dosedanjih prostorih KS pa 
se morajo krajani odločiti sa
mi. V ta namen smo jim tudi 
posredovali omenjeni dopis iz 
katerega so jasno razvidni vsi 
naši »grdi nameni«. 

MIROSLAV PEŠKO 
DRAVINJSKI DOM 

(zadolžen za področje inve
sticij) 

Ureditev trgovine 
v Zbelovem 

Kot krajanom in uporabni
kom storitev v trgovini v Zbe
lovem vam je poznano, da se 
sedanji lokal trgovine Pod gra
dom nahaja v dotrajani poslov
ni zgradbi, ki je družbena last 
in v uporabi samoupravne sta
novanjske skupnosti Slov. Ko
njice. Dravinjski dom je samo 
najemnik prostorov. Sedanji 
trgovini lahko naštejemo vrsto 
pomanjkljivosti in sicer: 

1. Prostori so izredno vlažni, 
zato razpadajo stene in fasada. 

2. V času poplav je potrebno 
zaradi visokih voda posebej za
varovati materiale v skladišču. 
Zaradi tega lahko pride tudi do 
veike škode ob iznenadnih na
livih še posebno v nočnem 
času. 

3. Trgovine ni mogoče pro
storsko razširiti in s tem pove
čati ponudbo brez, da bi vložili 
ogromna sredstva, verjetno 
v višini novogradnje. 

4. V isti zgradbi se nahaja 
tudi bife kot edini tovrstni lo
kal v KS Zbelovo, ki pa je ne
funkcionalen in premajhen. 

5. Obstoječa skladišča so ne-, 
primerna, predvsem zaradi 
vlažnosti, že om^enjene ogrože
nosti od poplav, kakor tudi 
glede same organizacije dela 
v skladišču. 

Zaradi vseh omenjenih po
manjkljivosti, ki pa so vam ze
lo dobro poznane, menimo, da 
je naša skupna želja, da bi tudi 
v vaši krajevni skupnosti pri
dobili takšne prostore, v kate
rih bi lahko vsestransko zado
voljili potrebam potrošnikov, 
to je krajanom vaše skupnosti. 

Pri tem pa je treba na žalost 
omeniti, da vse trgovine v iz-
venmestnih KS, in s tem tudi 
trgovina Pod gradom, že vrsto 
let poslujejo z izgubo. Menimo, 
da je glavni razlog splošni po
ložaj trgovine v naši družbi, ki 
z ustvarjenim dohodkom ni 
sposobna sama vlagati v nove 
objekte, velikokrat pa na ža
lost tudi ne v izboljšanje pre
skrbe na taki nivo kot bi si ga 
'.'si zeleh. 

Prosimo vas, da nas ne razu
mete napak. To ni brezmočno 
tarnanje ali celo valjenje kriv
de na nekoga tretjega, ker se 
ne branimo kritik in pozitivnih 
predlogov za izboljšanje naše
ga dela. Želimo predvsem, da 
bi s skupnimi močmi, tako kot 
v ostalih KS, čimprej ustrezno 
rešili prisotne probleme. Naj 
omenimo samo bližnji KS Žiče 
in Draža vas, kjer so krajani 
zgradih ustrezne objekte, seve
da ob sodelovanju Dravinjske
ga doma, ki je prispeval svoj 
delež predvsem pri dokonča
nju in opremljanju trgovinskih 
lokalov. Enaka akcija teče 
v KS Loče. 

Menimo, da se takšna prilož
nost ponuja tudi v vaši KS, se
daj, ko žehte dokončno urediti 
prostore novozgrajenega gasil
skega doma. 

Predlagamo vam, da vam 
pomagam.o pri dokončanju del 
za ureditev potrebnih prosto
rov v gasilskem domu, vi nam 
pa odstopite sedanji objekt KS 
namensko za ureditev primer
ne, sodobne trgovine. 

Naši predlogi so sledeči: 
1. Da skupno zagotovimo 

potrebna sredstva za ureditev 
prostorov v gasilskem domu. 
Pri finansiranju predlagamo, 
da sodelujejo še: SIS za var
stvo pred požarom, skupnost 
otroškega varstva in sklad za 
investicije v družbeni stan
dard. Tako bi delež posamez
nega udeleženca znašal okvir
no 2,000.000 dinarjev. 

2. Da se zaradi ureditve 
ustreznega trgovskega lokala 
prenese Dravinjskemu domu, 
TOZD DOM sedanji objekt KS 
in pripadajoče zemljišče z ob
vezo, da Dravinjski dom 
v njem uredi lokal za osnovno 
preskrbo krajanov KS Zbelo
vo. Pri tem moramo posebej 
poudariti, da nas pri takšnem 

predlogu ne vodi želja po last
ništvu, ker z njim kot takim 
ničesar ne pridobimo. To bo 
razvidno iz nadaljnih predlo
gov. Prenos je potreben samo 
za to, da lahko obračunamo 
amortizacijo in z njo zagotav
ljamo kvalitetno vzdrževanje 
objekta oziroma, da lahko ob 
predlaganih pogojih vlagamo 
v objekt. 

3. Dravinjski dom se s po
godbo o prenosu zaveže: 

- do kdaj bo usposobil ob
jekt in za to zagotovil potrebna 
sredstva (po merilih znaša ta 
delež od 30 do 40% celotne in
vesticije ob novogradnji), 

- da ne more odtujiti (pro
dati) ali dati v najem objekta 
ali pripadajočega zemljišča 
brez soglasja KS. Takšna mož
nost bi prišla v poštev samo, če 
bi nekoč gradili popolnoma 
novo trgovino na drugi lokaci
ji, seveda ob še navedenem so
glasju KS, 

- da bo uporabljal zgradbo 
namensko s soglasjem KS. Na
membnosti objekta ni mogoče 
spreminjati brez soglasja KS, 

- da bo objekt in okolico 
(pripadajoče zemljišče) upo
rabljal in vzdrževal kot dober 
gospodar, 

- da bo kril vsa potrebna 
vlaganja za sedanjo ureditev 
trgovine kot tudi bodoča vla
ganja skladno s predlagano ali
nej o. 

- da se v sedanjih prostorih 
trgovine uredi v prihodnjem 
obdobju primeren gostinski 
lokal. Do takrat pa ostane 
v obratovanju sedanji bife. 

Menimo, da so naši predlogi 
jasni in pošteni. Ne želimo si 
lastnine, ki bi bila v bodoče 
samo naša. To predlagani po
goji onemogočajo. Zavedamo 
se, da je bil sedanji dom KS 
zgrajen z vašimi sredstvi in 
trudom. Želeli pa bi, da tudi 
v bodoče služi občanom vaše 
KS. In prav trgovina je tista, ki 
jo sleherni krajan verjetno naj
večkrat obišče. Prepričani 
smo, da bodo tako sedanji pro
stori KS ob novih v gasilskem 
domu, dostojno služili potre
bam krajanov in seveda tudi 
nam kot ponudnikom in izva
jalcem. 

Prosimo vas, da o naših 
predlogih razpravljate in nas 
o vaših staUščih obvestite. SjS-
veda pa smo pripravljeni, da 
v medsebojnih dogovorih raz
rešimo vsa nedorečena vpra
šanja. 

FLORJAN JANČIČ, 
glavni direktor 

¥arstvo otrok na 
domu 

S m o skupina mladincev, 
ki us tanavl jamo Center za 
mlad insko s amopomoč . P o 
vzoru ljubljanskega SEZA
MA (VSE ZA MALČKE) 
smo se začeli spraševati , če 
s te tudi starši v Celju preo
bremenjeni z vsakdanj imi 
obveznostmi in bi radi nare
dili kaj več zase in s t em za 
vaše malčke. Ali bi se radi 
doda tno izobraževah, ah bi 
rade p redvsem mamice po
stale d ružbeno angažirane in 
v a m za to zmanjkuje časa? 
Ali bi se radi včasih sprostil i 
in šli zvečer v družbo ali obi
skali ku l tu rno prireditev? 
Ponu jamo vam popoldansko 
in večerno varstvo na d o m u . 

Ker smo skupina v usta
navljanju in zbiramo infor
macije o po t rebah za t akšno 
varstvo, vas prosimo, da 
n a m odgovori te na naslednja 
vprašanja. 

1. Bi bih pripravljeni da
ti otroka v varstvo na vašem 
d o m u posebej za to priprav
l jenemu varuhu-š tuden tu , 
dijaku in pri tem za varstvo 
plačati določeno vsoto? 

a) da 
b) ne 
c) mogoče kdaj v pr ihod

nosti , ko se bo ta način var
stva uveljavil 

d) bi, vendar si t r enu tno 
tega finančno ne m o r e m o 
privoščiti 

e) d r u g o . . . 
2. Če da, kol ikokrat? 
a) večkrt na t eden 
b) enkra t na teden 
c) enkra t ali dvakra t na 

mesec 
d) včasih, po potrebi 
e) d ru g o . . . 

3. Kohko bi bih priprav
ljeni plačati va ruhu na uro? 

4. Kakšen se vam zdi pri
meren način plačevanja? 

a) na roko po k o n č a n e m 
vars tvu 

b) p reko š tuden t skega 
servisa 

c) d r u g o . . . 
5. Ali to našo p o b u d o mo

ralno podpirate? 
a) da, to se mi zdi po

t rebno 
b) ne bo vam uspelo, kajti 

starši varuhu-š tudentu , dija
ku ne bodo zaupah 

c) d r u g o . . . 

Za vse nadaljne podrob
nejše informacije se obrni te 
na OK ZSMS Celje, Gledali
ška 2, telefon 26-203 ali 24-
727. 

J e velenjska 
šola črna 
gradnja? 

Pod tem nas lovom je bil 
objavljen 25. februarja 1988 
v Novem tedn iku članek 
poln sumničenj in neprever
jen ih trditev. Sprašu jem se, 
ali se novinar Brane P iano 
zaveda, k a k š n o škodo pov
zroča s t ak im pisanjem 
vzgojnoizobraževalni dejav
nosti v m e s t u Titovo Vele
nje. P ros to rska stiska, inter
ventn i zakoni in predvideni 
restrikcijski ukrepi so že 
brez neobjekt ivnega pisanja 
dovoj hud i udarci , njihove 
posledice pa bodo najprej in 
najbolj prizadele učence . 

Časi, ko smo lahko govori
li o »dosti višjih velenjskih 
šolskih s tandard ih od po
prečn ih slovenskih,« so že 
zdavnaj mimo. Od leta 1981, 
ko smo v Ti tovem Velenju 
zgradih zadnjo novo šolo. se 
j e število učencev povečalo 
za 1059 ah za 21,2%, kar obči
no Velenje uvršča v skupino 
t reh s lovenskih občin, v ka
terih je indeks naraščanja 
števila šoloobveznih otrok 
najvišji. Kar 73,4% vseh ve
lenjskih osmošolcev ima po
uk v dveh izmenah v prena
polnjenih oddelkih . Za veči
no teh učencev v času izven 
pouka v nj ihovem življen,]-
skem okolju nihče ne prev
zema organizirane skrbi in 
odgovornost i za vzgojne de
javnost i . Posledice se bodo 
odražale v povečanem števi
lu vzgojnih p rob lemov in de-
liktov. Neka te re sestavine 
življenja in dela osnovne šo
le s težavo uresničujemo, ne
katere že v okrnjeni obliki. 
Pedagošk i s tandard je stra
hovito upadel , čeprav nikoli 
ni bil takšen, da bi zagotav
ljal op t imalne pogoje za do
sego željenih vzgojnoizobra-
ževalnih rezultatov. Vpis za 
pr ihodnje šolsko leto kaže, 
da se t rend naraščanja števi
la učencev nadaljuje. Če VII. 
osnovna šola jeseni ne bo 
sprejela učencev, bomo mo
rali najmanj osem oddelkov 
več porazdeliti po že tako 
prenapolnjenih obstoječih 
šolah. Od srednjeročnih raz
vojnih ciljev osnovnega šol
stva v občini Velenje smo 
morali odstopit i . Boljši po
goji dela in enoizmenski po
uk niso kaprica pedagošk ih 
delavcev. Nujno j ih j e po
t rebno zagotoviti, če želimo 
uresniči t i ne izpodbi tno res
nico, da je lahko samo zna
nje osnova za gospodarsko 
in d ružbeno prenovo. 

Občani Velenja so se že na 
re fe rendumu odločili za 
gradnjo nove šole. Investici
ja je bila opredel jena v ob
č inskem srednjeročnem pla
nu in s rednjeročnem planu 
Občinske izobraževcilne 
skupnos t i . 

Komisija za oceno investi
cij v SR Sloveniji j e ugotovi
la, da j e investicija »gradnja 
VII. osnovne šole v Ti tovem 
Velenju« z vidika demograf
skega razvoja tega območja 
po t rebna in utemeljena. In
vesticija se je t ako uvrstila 

v republ išk i p rogram nego
spodarsk ih in neproizvodnih 
investicij. Izvršni svet SR 
Slovenije j e odobri l kvoto 
d ružbenih sredstev, ki se 
lahko uporabi jo za to investi
cijo. 

Novinarja Brane ta P iana 
vab imo na razgovor, ker želi
mo objekt ivno poročanje 
o problemat ik i osnovnega 
šolstva v občini Velenje. 

EMIL P R A H 
di rek tor VIZ Velenje 

Žal j e do članka, ki j e 
»poln sumničenj in nepre
verjenih trditev«, kot mi oči
ta P rah , ob gradnji velenjske 
s edme osnovne šole moralo 
priti. Če namreč sp re jmemo 
a r g u m e n t e o po t rebnos t i šo
le, je še tolikanj bolj zaskrb
ljujoče, da v Velenju tega ni
so spoznah že prej , da so 
v d rugem letu izvajanja mo
rali »odstopiti od srednjeroč
nih razvojnih ciljev osnovne
ga šolstva«, da j e investicija 
bila ma lomarno načr tovana , 
da ni zakoni to sprejeta odlo
čitev o invest i tors tvu, da 
sredstva samopr i spevka ne 
zagotavljajo us t reznih denar-
cev, da mora že t ako preo
bremenjeno združeno delo 
za šolo zdaj izločati še dodat
na s reds tva na račun zmanj
ševanja kval i te tnih finanč
nih sredstev, d a j e vprašlj ivo 
dosedanje spoštovanje odlo
ka o negospodarsk ih investi
cijah in da j e nenazadnje za 
dokončanje šole zaenkra t 
names to p redp i sane polovi
ce gotovih le 5 ods to tkov de
narja. 

Prah , v to sem prepr ičan , 
reagira s pozicij svojega pro
svetnega poslanstva. Svetli 
cilji in dobr i n a m e n i pa žal 
ne opravičujejo zamolčeva-
nja dejstev in kršenja pred
pisov. Komisija za ocenjeva
nje negospodarsk ih naložb 
pri r epub l i škem izvršnem 
s v e t u j e Velenjčane že ob po
dajanju svojega mnenja o tej 
investiciji izrazila prepriča
nje, da bo izredno težko za
gotoviti zakoni to f inančno 
konst rukci jo . Ob P r a h o v e m 
odgovoru pa mi je še posebej 
žal, da p i sma ni napisal pred
sednik g radbenega odbora 
s e d m e osnovne šole Avber
šek, ki se zelo dobro spozna 
na hi tro in učinkovi to grad
njo razhčnih s tavb, naj bodo 
s tanovanjske ali šolske. 

Pr i vsej zadevi pa mi j e 
najbolj všeč samozavest ne
kater ih velenjskih pomernb-
nežev. Ko j e bil namreč okto
bra lani v Pavlihi pod psev
d o n i m o m objavljen č lanek 
»Občina t rmar i s šolo na čr
no«, niso ses tavka demant i -
rali, t emveč na S D K poizve
dovali, k d o bo od Pavl ihe 
dobil honorar . Ko je bil v No
vem tedn iku objavljen moj 
pr i spevek k javnost i izvaja
nja gradnje s e d m e šole, mi j e 
Avberšek po telefonu oblju
bil objavo »objektivnejše« 
informacije v drugih časopi
sih. Tako je Naš čas v začet
ku marca objavil nepopo lno 
poročilo o financiranju grad
nje, nič pa zapisal o sporn ih 
zadevah. Delo pa dan kasne
je le P rahovo zavračanje 
očitka o pot rebnos t i šole. 
Bojim se, da v Velenju misli
jo, d a j e laže zapreti novinar
j em usta ko pa k a k š n o zade
vo zakoni to uredit i . 

Glede povabila k razgovo
ru pa le tole: o problemat ik i 
osnovnega šolstva v Velenju 
sem bom s P r a h o m z vese
ljem pogovoril , venda r pa ne 
le o tem in ne le z njim. 

B R A N E P I A N O 

STEZE 
pomsuu 
NA OBJAVO 
VmUCEUE! 



Če ne bi bilo trme in ljubezni do 
domačega kraja, bi hribi že opusteli 
Leteče ureilitištvo Je tolttat pristalo ¥ Taboru y Žalski občini 

Prejšnji četrtek smo se novinarji Novega tednika in 
radia Celje ves dan mudili na obisku v krajevni skupnosti 
Tabor v žalski občini. K sodelovatiju smo povabil i tudi 
prijatelje iz občinskega glasi la Savinjski občan. Že takoj 
na začetku moram zapisati, da smo se v Taboru prijetno 
počuti l i . Prijazni ljudje odprtih src so nas medse sprejeli 
kot prave prijatelje. Skušali smo prisluhniti njihovim 
težavam in načrtom, naša ekipa pa je dodobra napolnila 
beležnice ter magnetofonske trakove. Precej dela sta nav
sezadnje imela tudi fotoreporterja Ljubo Korber in Edo 
Einspieler. Skratka, v naslednjih š tevi lkah Novega ted
nika in v š tevi lnih oddajah celjskega in ljubljanskega 
radia se bo zvrsti lo precej zapisov iz krajevne skupnosti , 
o kateri je bi lo zadnje čase bolj malo slišati . Resnici na 
ljubo - po krivici . 

Zaradi hribovitih 
območij še več 
komunalnih težav 

Ozemeljsko je krajevna 
s k u p n o s t tretja največja 
v žalski občini. Dobršen del 
ozemlja zavzemajo hr ibovi ta 
področja, na kater ih j e še 
precej zares t rdn ih kmet i j . 

O t em smo se lahko prepri-
čaU tud i po tem, ko nas je po 

V Taboru smo bili: Franček 
Pungerčič, Zdenko Stopar, 
Violeta Vatovec Einspieler, 
Mateja Podjed, Tone Vrabl, 
Branko Stamejčič, Mitja Um-
nik, Olga Pušnik, Mitja Tate-
revič, Sašo Matelič, Nataša 
Gerkeš in Janez Vedenik ter 
sodelavci Savinjskega obča
na Janez Kroflič, Irena Jelen-
Baša in Ljubo Korber. 

teh predel ih na dopoldansk i 
izlet popeljal neu t rudn i po
budn ik za nap redek te kra
j evne skupnost i , Lojze Rak. 
Nakl jučnemu popo tn iku se
veda ne uidejo naravne lepo
te. Pogled na Ki-vavico, dom
nevno mes to smrt i Veronike 

Deseniške, pa vse tja do re
ških hr ibov in do dol ine zele
nega zlata lahko človeka za
vede. Čisto nekaj d rugega j e 
namreč izlet kot pa vsakda
nje življenje v hribih, kjer so 
vztrajali in še vedno vztraja
jo p redvsem ljudje s t rdno 
voljo. Od tu j e t reba peš v do-
hno. Trdnega življenja so na
vajeni tudi najmlajši prebi
valci območja Črnega vrha 

in d rug ih predelov, ki vsak 
dan hodijo v šolo, pa seveda 
tudi vsi tisti, ki v dolini išče
jo doda ten kos k ruha . Se 
v tej zimi, k i j e bila zelo mila, 
j e avtomobil zaradi ledene in 
zasnežene poti obstal t ik 
pred nekdanjo r imsko cesto, 
ki j e prot i Emoni peljala pre
ko Tabora in Črnega vrha. 

Glavarina pride 
prepozno 

v taborski krajevni skup
nost i imajo veliko komuna l 
n ih težav in p rob lemov. Kar 
sedemdese t k i lometrov cest 
j e na območju krajevne 
skupnost i , od tega pa šestde
set k i lometrov nekategorizi-
ranih, ki pa j ih j e vendar le 
t reba vzdrževati . Samo pred

stavljamo si lahko, kakšno 
b r e m e je to za kraj, ki n ima 
n ikakršne industri je, finan
ciranje krajevne skupnos t i 
pa je v največji meri odvisno 
prav od »glavarine«. Večina 
ljudi J e zaposlena v Prebol
du, Šempe t ru in na Polzeli. 
S plačevanjem »glavarine« 
vsi zavlačujejo. Če ne bi bilo 
t akšne t rme in pripravljeno
sti za prostovoljno delo ter 
ljubezni do domačega kraja, 
bi hr ibovi te predele zapustil i 
še tisti, ki so vztrajali do da
nes in j ih ni p remami l klic 
po lepšem življenju, ki ga po
nuja delo v tovarnah. 

Pohvalit i moramo tudi ti
ste, ki so bili ves dan z nami 
in so vodil i novinarje. Z na
mi so bili Janez Miklavc, 
Adi Laznik, Milan Pusto-
s lemšek in Ivan Vinkovič. 

J e ob vsem tem tako ne
mogoče razumet i te ljudi, ki 
si t ako zelo želijo telefon, 
s ka te r im bi bil.* povezani 

z dolino? P red dobr im letom 
so se na re fe rendumu odloči
li za uvedbo krajevnega sa
mopr ispevka . Del zbranega 
denarja bi radi nameni l i prav 
za razvoj telefonije. Kot vse 
kaže pa zaradi t akšn ih in 
d rugačn ih interesov tega še 
nekaj let ne bodo mogli sto
riti. Vsekakor bi bila napelja
va telefonov zelo draga in te
ga se v Taboru zavedajo. Ne 
razumejo pa, zakaj je mogo
če slišati tol iko lepih besed 
in spodbud , da vztrsgajo 
v nerazvi tem svetu, po drugi 
s trani pa se obljube razblini
jo kot milni mehurčk i v ti
s tem t renu tku , ko pr ide do 
vprašanja denarja. Kako bo 
z razvojem telefonije v tej 
krajevni skupnos t i , ni mogel 
odgovori t i niti p r edsedn ik 

izvršnega sveta žalske občin
ske skupšč ine Tone Bratuša. 
Ivan S lamnik s celjske pošte 

Že dopoldne sta nas obiska
la predsednik žalske občinske 
skup.ščine Ludvik Sempri-
možnik in predsednik občin
skega izvršnega sveta Tone 
Bratuša. Tone Bratuša pa je 
zvečer odgovarjal tudi na 
konkretna vprašanja kraja
nov, ki so se zbrali v dvorani. 

pa je vendar le obljubil, da bo 
odgovoril na vsa vprašanja 
Taborčanov. 

Zatika se tudi 
v pisarnah 

Komuna ln ih p rob lemov 
torej ne manjka. Marsikaj pa 
so v Taboru že storili. Tud i iz 
s redstev krajevnega samo
pr ispevka so zgradili novo 
mrl iško vežico, sedaj pa je 
glavna naloga gradnja več
namenskega doma. N e želijo 
palač, kot so j ih v preteklost i 
gradili d rugod v žalski obči-

V večernem sporedu so so
delovali Hmeljarski instru
mentalni kvintet, Marjan 
Smode, Črnovski fantje, fol
klorna skupina osnovne šole, 
Alenka in Blaž Lesjak in seve
da gledališki igralec Borut 
Alujevič. ki je, tako kot vsi 
ostali, dodobra ogrel dlani 
Taborčanov. 

ni in j ih sedaj težko vzdržuje
jo, pač pa dom, v ka te rem bi 
bili ncgnujnejši prostori za 
delo kržgevne skupnos t i . 

d ružbenopol i t ičn ih organi
zacij in d ruš tev ter možnost i 
za ku l tu rno in te lesnokul tur-
no dejavnost . Sicer pa v Ta
boru načrtujejo tud i uredi
tev kanalizacije, želijo pa si 
uredi t i tudi s tanovanjsko so
sesko Siršev gozd. Žal se vse 
zatika v p isarnah. Tudi v pi
sarnah nedavno ukinjenega 
Zavoda za načr tovanje . 

O Taboru, načrt ih, težavah 
in problemih ter o l judeh te
ga kraja b o m o torej še poro
čali. Vsi skupaj pa smo bih 
veseU tudi zaradi uspešnega 
us tnega časopisa, kjer smo 
prav tako zvedeli za prene-
ka te re težave, ki žulijo kra
jane . 

J A N E Z V E D E N I K 
Foto: EDO E I N S P I E L E R 

Dvorana gasilskega društva v Ojstriški vasi je bila nabito polna. Novo dvorano 
v Taboru zares potrebujejo. 

Za dobro voljo je poskrbel tudi gledališki igralec Borut 
Alujevič. 

Za veselo razpoloženje na večerni prireditvi je poskrbel tudi ansambel Hmeljarski 
instrumentalni kvintet. Drugi del sporeda je napovedoval Tomaž Krajnc, nov glas 
celjskega radia. Ognjeni krst je odlično prestal. 

Prisrčen je bil zlasti nastop folklorne skupine osnovne šole iz Tabora. Črnovski fantje so zapeli nekaj lepih ljudskih, skorajda že pozabljenih pesmi. 



orodja iz kamene 
ne do »čelesnika« 
;tar!n Zvoneta čebula Iz Šoštanla le pestra, obsežna In lepo 

da konjiček preraste samega sebe in človek mu, ne 
»a sploh zavedal , podredi vse svoje življenje. Zvone 
loštanja je začel z zbiranjem starin pred skoraj 
letletji in počasi je njegova ljubiteljska dejavnost 
iva strast. »Družinski izleti so bili kaj hitro pove-
iDjem starih predmetov, ki j ih je doma urejal in 
^ zgodovinskih obdobjih, in če nas je z otrokoma to 
§e motilo, smo se kmalu privadil i«, pripoveduje 
l,a in postreže s kavo v porcelanast ih skodel icah 
starosti. 

ki ga ne 
irešiti 
[h uredništvih, ko 
iz naše redakci je 
obiščemo k a k š e n 
lahko zgodi, da se 
I napol zgubi in ne 
va, ki so m u ga dali 
krajevne skupno-

ni se je ob iskanju 
ebula že dogajalo 
lega - a z rd r eg j e 
še preden sem to 

) vedela. 
itanjčanka, ki sem 
ičju srečala in pov-
Cebulovih, m e je 

lapotila navzgor po 
vetovala: »Pa nikar 
bišo boste že zdaleč 
«Priznam, da se mi 
Bsvet zdel p rav ču-
olgo.. . 

igim ovinkom sem 
gledala hišo, pred 
cer nič kaj prijazno 
ža, a se je tako moč-
•ala od drugih, da bi 
težko zgrešiti. Pro-
0 namreč obloženo 
ini, kolesi starih 
"OZ, lončeno posodo 
večjih mer, takšni-
r mudijo v kapelice. 
1 dnih vratih pa je 
ui motor, eden pr-
jVozih po naših ce-

le prerasla Ibe 
^bul, mož pri petin-
I ki je zbiranju sta-
vse svoje življenje, 

I predlagal klepet 
^bi. Pa beseda v so- . 
jpni s sodobnim po- \ 

hiš tvom in morda najzanimi
vejšimi s ta r inami iz Zvoneto-
ve zb i rke n e k a k o kar ni stekla. 
P reveč stvari j e bilo t reba vi
d e t i . . . Pogled se j e za hip 
ustavil na l ikovnih p o d o b a h 
l judske umetnos t i , begal pre
ko s tar ih knjig s knjižne poUce 
spet na s teno, kjer so se ikone 
preple ta le z razpeli. 

V sosednji sobi, k a m o r sva 
hi t ro stopila, pa j e bila paša za 
oči še bogatejša. Pogled se tu
kaj sp loh ni več ustavil in Zvo
ne j e s pri jaznimi, t ekoč imi in 
s t rokovnimi besedami pojas
njeval v ka te ro obdobje sega 
rojstna letnica posamezn ih 
starin, za k ^ so j ih njega dn i 
uporabljal i in kje j ih j e našel . 

»Večina t eh s tar in j e iz mo
j ih mlad ih let; t ak ra t se zbira
nju n i sem mogel odtegni t i in 
vsak d a n sem prinesel k hiši 

kaj novega«, j e začel s pr ipove
djo Zvone , »Vsak p r e d m e t j e • 
bilo t reba najprej očistiti, ne- i 
kaj s em j ih tud i s am restavri- ' 
ral, in zložiti v to sobo. Pros to r 
pa je hi tro postal p remajhen in 
kar nekaj časa sem nameni l 
urejanju zbirke; t rudi l sem se, 
da bi bi le s tar ine razvrščene 

»Likovna umetnost v svo
jem zgodovinskem prerezu«, 
bi lahko č isto na kratko po
imenoval i Zvonetovo zbirko 
sl ikarij na steklo, ikon, olj in 
č is to preprostih ljudskih po
skusov rezbarij ter okornih 
potez s čopičem. 

vsaj malo s is temat ično«, j e n a 
daljeval in pokazal vi tr ino 
v kater i so shranjena prva oro
dja iz k a m e n e in železne dobe 
ter obsežna zbirka numizma
t ičnih p redme tov . 

Najbrž bi bilo zanimivo pre
brskat i zbirko starih znamk, 
bronas t ih okraskov in d robne
ga naki ta ter odl ikovanj , ki so 
lepo razvrščena na policah 
- a kaj, ko s e j e pogled že usta
vil na prelepi violini. Ins t ru
ment i , s tare knjige, nap i sane 
v gotici ter izvodi prvega po
skusa enciklopedi je , pa spet 
nekaj il irskih in kel tskih ter 
r imskih i z k o p a n i n . . . Ne, odlo
čitev, da j e t reba to zbirko si
s temat ično pregledat i , ni naj
boljša, sem še prehi t ro ugoto
vila. 

Zvone Čebul je svojo zbir
ko dopolnjeval s starinami iz 
vse države, največ pa j ih je 
zbral prav v okolici Šoštanja. 
In zgodovini rojstnega kraja 
zdaj namenja tudi še drugač
no, spet v preteklost zazrto 
pozornost. Pred časom je na
mreč začel z zbiranjem spo
minov svoj ih rojakov, ki j ih 
skrbno beleži na magnetofon
ski trak. Ne samo zgodovin
ska dejstva, tudi etnološko 
obarvana pričevanja bodo 
našla prostor v tem izboru. 

Pre lepa skrinja in nekaj ko
sov b idermajerskega pohištva, 
ki so preobloženi z d rug imi 
s tar inami , bi pravzaprav že 
lahko zaključili in povsem do
stojno dopo ln ih ce lotno zbir
ko - a tuk£u so še s tene in 
s t rop , ki očem ponujajo marsi
kaj novega. Budi lke , žepne 
u re ter t akšn i in d rugačn i me
han izmi za merjenje časa kar 
z m a g n e t s k o privlačnost jo pri
klepajo pogled nase . »Pa kaj j e 
ura, dan ali t eden v primerjavi 
s časovn im razponom, ki j e 
ujet pri Čebulovih«, hi t ro po-
misUš ob pog ledu na grško gh-
nas to vazo iz približno četr te

ga stoletja pred naš im 
š t e t j em . . . 

Če n e k a k o spregledaš mož-
narje in sk lednike , pa v Čebu-
lovi zbirki spet ne moreš mi
m o svetil, ki j ih j e spet vse 
polno. Od takšnega p reko pe t 
stoletij starega, ki je služilo 
k m e č k e m u življu, do prvih ru
darsk ih svetilk na t rsko, ki so 
j ih možje pod zemljo imenova
li »čelesnik«. 

s trmo in vztrajnostjo 
očuvana razpela 

»Takoj po vojni so iz naš ih 
domači j , k a p e h c in cerkva iz
ginjala razpela. Škoda se mi j e 
zdelo, saj j e bila večina tako 
ume te lno izdelanih, t ako lepih 
ter toplih, domač ih in prijaz
n ih - pa sem j ih začel zbirati«, 
p r ipoveduje Zvone, ki ima 
v svoji zbirki tud i l judski ol-
tarček. 

In prav ob pogledu na ta, 
skoraj pogansk i oltarček, se 
v č loveku razgali še zadnji po
mislek. Ne gre drugače kot vse 
skupaj občudovat i , spoštovat i 
Zvone tovo pr izadevnost in 
vztrajnost ter hkra t i že razmi
šljati, kako vse skupaj očuvati 
še za kasnejše rodove. 

Zvone krajevni skupnos t i 
Šotanj in Napotn ikovi galeriji 
ponuja del zbirke za uredi tev 
muzeja v Šoštanju. Pravi , da 
ima dovolj starin za uredi tev 
malega muzeja, kjer bi svoje 
mes to našli č rna kuhinja in 
k m e č k a izba. P o s e b n a soba pa 
bi mora la biti namen jena hra-
ni lniš tvu. 

Preteklost Šoštanja je 
pomemlina 

č e sem sprva še mishla , da 
se v zbirki, k i j e že dolgo tega 
preras la samo sebe in se kar 
prehi t ro širila, konča Zvoneto-
va l jubezen in navezanos t na 
preteklost , a t e m u ni tako . 

Med skrinjami in posamez
nimi kosi pohištva, s kateri
mi bi Zvone skorajda lahko 
opremil stanovanje, je naj
bolj ponosen na panjske 
končnice. »Le-te so resnično 
avtohtone s lovenske starine, 
saj j ih ne najdemo pri nobe
nem drugem narodu«, pripo
veduje. 

Tukaj j e n a m r e č še kopica 
star ih fotografij, razglednic in 

podob , ki slikajo Šoštanj p red 
desetletji . Tukaj pa j e tud i ob
sežna dokumentac i j a o razvo
ju hrani ln iš tva na Sloven
skem. Družina Vošnjakovih, 
ki izhcua iz Šoštanja in j e dala 
S lovencem tud i začetnika hra
nilništva, ima v Zvonetoveri i 
zgodov inskem s p o m i n u svoje 
mes to . 

»Kaj bi Slovenci brez svoje
ga hrani lniš tva«, razmišlja 
Zvone in dodaja, da bi takra tn i 
k m e č k i živelj vse prehi t ro po-
tujčil tuj kapital , če n e bi prav 
na Vošnjakovo p o b u d o leta 
1870 ustanovil i p rvo sloven
sko hrani ln ico In tretjo po vr
sti so imeli že v Š o š t a n j u . . . 

»Prav z urejanjem in siste
matizacijo dokumentac i j e 
o hran i ln iš tvu na S lovenskem 
pa b o m imel v pr ihodnj ih letih 
največ dela«, smehljaje pr ipo
veduje Zvone, ki j e že spet na
šel novo ljubezen. »Morda j e ta 
še p o m e m b n e j š a od zbiranja 
starin«, s k r o m n o dodaja in ka
že ohranjene dopise Mihaela 
Vošnjaka ter d o k u m e n t e o slo
v e n s k e m hrani ln iš tvu od Rezi
je , Gospe svete do vzhodn ih 
delov Slovenije. 

IVANA F I D L E R 
Foto: EDI M A S N E C 

^ 0 starine funkcionalno vključi v sodobno življe-
}udi tale fotografija. Stenska ura kaže minljivost 

leta 1920 pa Cebulovim še zdaj dobro služi. Le 
« Je treba prijeti v roke, pa je slišnost v slušalki še 
«a sodobnih aparatih. 

Cebulova domačija že na zunaj kaže, da v njej živi strasten ljubitelj starin. Le-teh se je 
Zvonetu v skoraj štirih desetletjih nabralo že toliko, da je tudi zunanjost hiše obložena 
z njimi. 

Drugič » d a « , da lioij drži 
š e en »da« po petdeset ih let ih je prav gotovo d o ^ d e k , ki 

ga zlatoporočenci še dolgo ohranijo v spominu. Ce pa se 
zakonca k poroki odpeljeta še z i s t im starim Fordom kot 
pred pol stoletja, potem pa tega prav gotovo ne gre poza
biti . In Marija ter Franc Trebovc iz Šentjurja sta sredi 
februarja, kljub vetrovnemu vremenu in pustnim šemam, 
ki so t isto soboto že rajale okoli, potrdila svojo zvestobo 
v cerkvici na Botričnici . 

P r e d pe tdese t imi leti j e bi
la vožnja v F o r d u ' - t akra t 
k o m ^ osem let s ta rem vozi
lu - sicer vehko bolj udobna , 
a februarske sobote se j e 
v Šentjurju za av tomobi lom 
častitljive starosti oziralo 
vsaj tol iko parov oči kot leta 
1938, ko sta se Trebovčeva 
prvič popeljala z njim. No, 
letos j u j e v avtu malo naze-
blo, saj av tomobi l ske š ipe ne 
tesnijo tako kot njega dni, 
tesnil, ki bi bila p r imerna za 
Fordov t ip B iz leta 1930 pa 
pri nas ni mogoče kupi t i . 

Pa vseeno - ohcet, pa še 
zlata po vrhu, j e bila na tanč
no t akšna kot mora biti. Zla-
toporočenca sta se stisnila 
na zadnji sedež, šofer Rud i 
Ferlež pa j e vozil na čelu ko
lone šestih, s edmih sodob
nih avtomobi lov. S h u p o , ki 
je kdaj pa kdaj veselo zatro-
bila^ j e le še pr ispeval k slo
v e s n e m u vzdušju - radoved
neže pa j e n e k o h k o moti la 
tablica z oznako preizkušnja, 
ki so jo tud i za to pri ložnost 
morali nadet i . 

Sicer pa sta Marija in 
F ranc Trebovc tud i letos, za 

zlato poroko, ujela predpus t -
ni čas. Star l judski pregovor 
n a m r e č svetuje, da gre za
k o n s k e zveze sklepati p red 
p u s t n i m rajanjem, pa sta tu
di Trebovčeva svojo zvezo 
potrdi la prav na soboto p red 
pus tn im to rkom. »Da bo bolj 
držalo«, so se šalili povab
ljenci, a Marije in Franca to 
sp loh ne skrbi več. Tudi , ko 
smo ju hoteli fotografirati 
p red s tar im avtomobi lom, 
sta se kar malce v zadregi 
iskala. Enkra t ni bilo ženina, 
ker se je zaklepetal s sorod
niki, drugič spet pa j e zamu
jala nevesta . »Pa se nič ne 
bojiva e d e n za drugega«, sta 
zatrjevala in oddajala, da sta 
skupaj preživela veliko lepih 
in še več težkih t renutkov . 

Oba, pe t insedemdese t le t -
na Marija in š t i r i insedemde-
set letni Franc , izhajata iz šte
vilnih družin. Pr i F rancu j e 
bilo doma, na Blagovni, ka r 
10 otrok, Marija pa j e imela 
še 5 bra tov in sestra. »Nama 
sta se rodili dve hčerki in sin, 
zdaj pa imava še šest vnukov 
in dve pravnukinj i . Patriciji 
j e pet let, Nina pa je pravkar 

dopolni la mesec«, je pr ipo
vedovala Marija in se za h ip 
spomni la pe tdese t ih let nju
nega s k u p n e g a življenja. 

Ves čas s ta živela v Šent
jurju in tud i zdaj z veseljem 
urejata svoj d o m ob cesti 
prot i Dramljam. Takole , ob 
z imskih večerih, ko j e čas za 
pogovor, pa se spominja ta 
preteklost i . Časov, ko j e 
Franc še služboval v E m u in 
nekaj let tud i na železnici, pa 

t ist ih predvojnih let, ko s e j e 
Marija vrtela za toči lnim pul
tom. »Lepo j e z d ^ , prav veli
kih skrbi n imava, zato pa na
ma ostaja več časa, da takole 
skupaj obujava spomine«, 
sta smeje zaključila pogovor 
in nas povabila, da se kdcu 
oglasimo tud i na klepet ob 
kavici . Pa bo to najbrž šele 
ob biserni potrdi tvi zvesto
be, ko bosta spe t sedla v sta
ri, a vzdržljivi Ford , ki j u j e 
tud i prvič popeljal p red 
oltar. 

IVANA F I D L E R 
Foto: EDO E I N S P I E L E R 
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Zdravo, mladi prijatelji! 
Vsi jo že čutilno. Pomlad. Kako nam kri 

hitreje kroži po žilah in srce kar nekam 
bolj živahno utripa. Ni čudno, da se je tudi 
V Otroški vrtiljak prikradlo nekaj prve 
ljubezni. 

Ali tudi vi čutite nekaj prijetno topleg^a 
pri srcu, ko pogledate svojo sošolko 
- sošolca? To je tisto! Pišite nam, kaj pa vi 
pravite o ljubezni, kako jo doživljate? 

Komaj čakam na vaše prispevke 
Vaša Nadja 

MoJa najboljša 
prijateljica 

Tanja Križanec je moja bolj
ša prijateljica. Hodiva v isti raz
red. Njen oče je zaposlen na že
leznici, mama v Gorenju. Ima še 
brata, ki hodi v šesti razred. Sku
paj stanujejo v Rogatcu. Tanja je 
stara 13 let. Rada se moderno 
oblači. Zanima jo predvsem tuja 
glasba. Ima kostanjeve lase in 
modre oči. Je srednje postave. 
Na njenem obrazu nžybolj izsto-
pzgo goste, črne obrvi. Tudi tre
palnice so dolge in temne. Ima 
polne in široke ustnice. Je zelo 
tovariška, vendar se včasih pre
hitro razburi. Tanja je vesele na
rave. Po šoli kar odmeva njen 
prešeren smeh. Razume se tudi 
s fanti. Kadar je kdo v težavah, 
mu rade volje priskoči na pomoč, 
kar priča, da je dobrega in usmi
ljenega srca. Je lepo vzgojena. 
Ne hodi v disco. Kakor vsak, ima 
tudi Tanja slabe lastnosti. Ena 
teh je, da je nevoščljiva uspehov 
drugim. V šoli se ne trudi dovolj. 
Ce bi se učila, bi lahko imela 
boljše ocene. Včasih se s kom 
spre, vendar se ji jeza hitro ohla
di in spet postane vesela in razi
grana. Ji zaupam, ker tudi. ko 
sva sprti, ne izda, kar sem ji za
upala. 

DARJA KRUMPAK, 7. a 
OŠ Edvard Kardelj 

ROGATEC 

Poklic moje mame 
Moja mama je po poklicu go

spodinja. Doma imamo malo 
zemlje in zato nima veliko počit
ka. Dela od jutra do večera. Dela 
opravlja na polju, travniku. Pozi
mi pa največkrat šiva in hka. Po
maga mi pri nalogi. Svojo mamo 
imam rada. 

ŠTEFICA ŠTARKL, 2. r 
OŠ KOMPOLE 

Laž Ima kralke noge 
čisto od malih nog nam je ma

ma vedno govorila, da ne smemo 
lagati, da laž ni nobenemu v čast. 

Mi otroci se vseeno večkrat zla
žemo. To so drobne laži, ki jih 

starši hitro spregled£yo. Veliko
krat sem se zlagal, da bi opravičil 
kakšno svojo drobno napako. 
Vsakokrat so me starši dobili na 
laži. Kljub temu, da je laž bila 
nedolžna, sem bil kaznovan. 
Starši so se jezili zaradi mojih 
drobnih laži. 

Končno sem še jaz prišel do 
spoznanja, da ima laž kratke no

ge. Zato sem se odločil, da se 
nikoU več ne bom zlagal. 

S^j smo končno Titovi pionirj 
in se že zaradi tega ne smemo 

. zatekati k bazi. 

DAN URANKAR. 3. c. 
OŠ Ivan Kovačič-Efenka 

CELJE 

Z a kakšno me Imajo 
In kakšna sem 

Kai n«y povem o sebi? 
Veliko nimam, imajo pa zato 

drugi. S sošolci se kar dobro raz
umem, čeprav se tudi skregamo. 
Velikokrat jim pomagam, in ker 
se tudi u^im, mi večkrat med 
prepirom zabrusijo, da sem > pi-
flarka«. To me tako razžalosti, da 
jih pustim pri miru. Toda kmalu 
me spet potrebujejo, če česa ne 
razumejo. N^bolj natančno ne 
vem, k^ mislijo drugi o meni, 
a vem, da zmeraj ne mislijo vse 
nEgboljše. Vsak človek ima kakš

no napako. Tudi jaz jo imam. Me
nim, da sem včasih preveč jezi
kava. Večkrat kaj rečem, čeprav 
ne bi smela. Toda tolažim se, da 
tudi oni mene zasmehujejo. 

Med prijateljicami pride več
krat do prepira. Največkrat je to 
zaradi ocen pa tudi zaradi drugih 
malenkosti. Prav danes se je ne
kaj takšnega zgodilo: med raz

redno uro smo pregledovali atla
se. Z Alenko sva imeli že ves čas 
nov atlas. Številke so bile napač
ne pa sva dobili star atlas. Takrat 
pa se je Mojca tako nasmihala, 
kot da bi šlo za ne vem kakšno 
stvar. Pa pustimo zgodbo, saj 
opisujem samo sebe. 

Kar drugi mislijo o meni, bi 
potrdila, samo eno besedo bi za
nikala: da sem »piflarka«. 

»Zakaj se pa še na druge ne 
spravite? Še vehko je v razredu 
takšnih kot sem jaz,« jim žalost
na pravim. Imam pa še eno napa
ko. Včasih sem tako lena, da se 
mi še vstati ne ljubi. Mamica me 
priganja, naj si že enkrat pospra
vim sobo, toda je ne ubogam. Le 
trda beseda mi pomaga. Najrajši 
grem k stari mami, tam si po
spravim sobo, kuhinjo, grem v tr
govino. Ker ji tako pomagam, me 
tudi nagradi. Večkrat se v njeni 
omarici n^jde bonbon ali kaj dru
gega. Včasih dobim tudi denar, 
jaz pa ga shranim, na koncu pa si 
kaj kupim. Tako sm.o vsi srečni. 

IRENA BERZEČAK, 7.b 
OŠ Bratov Letonje 

ŠMARTNO OB PAKI 

MoJa pozaliljivost 
Vseiko sredo deluje na naši šoh 

novinarski krožek. Mentor krož
ka je tovarišica iz prvega razreda. 
V četrtek, ko sem hitela po hod
niku, sem srečala tovarišico. Te
daj sem se spomnila, da sem po
zabila iti h krožku. Bilo mi je zelo 
neprijetno in sram, ker sem to 
pozabila. Takrat sem sklenila, da 
se mi to ne sme več zgoditi. Raz
mišljala sem, kako naj se tovari-
šici opravičim. Sklenila sem, da 
napišem kratko zgodbico kot 
opravičilo za mojo pozabljivost. 
Upam, da mi bo tovarišica to 
opravičila. 

MOJCA KRAČUN, 3.b. 
OŠ Bratje Dobrotinšek 

VOJNIK 

Golobi 
Globi živijo v mestu na strehi. 

Pozimi so ubogi, ker nimajo hra
ne. Imajo lepo perje. 

GREGA ŠVAJGER, l.r. 
COŠ Fran Roš 

CELJE 

Ko sem bil bolan 
Ko sem bil bolan, je mamica 

skrbela zame. Nosila mi je table
te in čaj. Očka mi je kupil še si
rup proti kašlju. Ven nisem mo
gel iti, ker sem imel visoko vroči
no. Komaj sem čakal, da ozdra
vim in spet grem v šolo. Za sošol
ci mi je bilo zelo dolgčas. Lepo je, 
če si zdrav. 

VINKO HREN, 3.b. 
OŠ Boris Vinter 

ZREČE 

Kaj bi rad postal 
z mamo in atijern sem se že 

večkrat pogovarjal, k^ bi rad po
stal. Tudi na televiziji sem gledal 
oddcue o različnih poklicih. Ma
ma in ati sta mi svetovala, n^j 
dobro razmislim, kaj me veseU. 
Zelo me zanim^o vesolje, kome
ti, zvezde, planeti in rakete. 
Imam veliko knjig o vesolju in 
poseben zvezek, katerega ri
šem nebesna telesa in lepim ča
sopisne izrezke o raketah, avi-
onih in astronavtih. Zato sem ho
tel postati astronavt. 

Zadnje čase pa so me začele še 
bolj zanimati egiptovske pirami
de, grobnice, izkopanine in razna 
stara najdbišča. Odločil sem se, 
da bom postal arheolog. 

Če se bom pridno učil, se mi 
bodo sanje uresničile. 

GREGA ŠILEC, 3.r. 
OŠ Edvard Kardelj 

ROGATEC 

MoJe sanje 
Neko noč sem sanjala o čudež

ni deželi, kjer so vsi znali čarati. 
Vsak je govoril po svoje. Prvi: 
abra kadabra, drugi čira čara svet 
se para in tako naprej. V sanjah 
sem tudi jaz čarala. Zd^ sem za
čarala hišo zd^j to in ono in tret
je. Nekega dne sem začarala ko
njička. Ta me je peljal na veliko 
sprehodov in nazadnje me je pe
ljal iz sanj. 

MAJA GUČEK, 2.b 
OŠ Frana Kranjca 

CELJE - POLULE 

MoJa koza Liska 
Moja koza Liska res lepa je bila. 
Vsak večer me je čakala. 
Ko mene je zagledala, veselo je 
zameketala. 
Medve sva dobro razumeli se, 
ker vsak dan skupaj sva bili. 
Bila pa je sobota, ko koze Liske 
več ni bilo. 
Zdaj res je žalostno, ker Liska 
zvečer več meketala ne bo. 

P. S.: Upam, da i boste to obja-
viU, ker mi je od moje Liske osta
la le koža in sem zelo žalostna! 

ANITA ŠPES. 5.a 
OŠ Franja Malgcua 

ŠENTJUR 

Spominjam s e . . . 
Dobro se še spominjam, kako 

je bilo, ko sem bila še majhna. 
Živela sem v drugi hiši in imela 
drugega očeta. Bili smo doma da
leč izven mesta. Mama se je vozi
la z motornim kolesom v službo 
in v zimskih večerih, ko je bilo 
zelo mrzlo, je prišla čisto premra-
žena domov. Imela sem tudi sta
ro mamo, ki sem jo imela zelo 
rada. Vsak večer me je pestovala, 
in če je kdo rekel, da moram 
spat, je stara mama rekla, da lah
ko še ostanem. Seveda mi je 
o tem tudi mama veliko pravila, 
kaoti sama se ne spominjam več 
veliko. To so bili lepi časi. Okoli 
naše hiše je rastel lep, mešan 
gozd. Tedgj je živela še praba
bica. 

Moja stara mama še živi, toda 
dolgo je že nisem videla. Če bi 
me videla, bi verjetno ne mogla 
verjeti, kako sem zrasla. Spet bi 
mi spekla j ^ c a ali namazala 

ogromen kos kruha, da ne bi bila 
lačna. Teh trenutkov svojega 
otroštva se rada spominjam. Ža
losti pa m.e to, ker nikoli ne vi
dim stare mame, ki jo imam zelo 
rada. 

MINKA JOŠT, 7.C 
OŠ Primož Trubar 

LAŠKO 

Škaupanje 
»Škaupanje<' je star slovenski 

običaj, ki ga danes vidimo le red-
kokje. Ob tem delu, ki je bilo na 
kmetijah še pred drugo svetovno 
vojno zelo značilno, je domačin 
povabil vse sosede. Tako so »ška-

upali« tudi po več dni skupaj. Iz 
ržene slame, povezane v snope, 
so delali »podrejčjeke«, ki so 
imeli premer okoli 30 centime
trov in sicer tako, da so rženo 
slamo vlekli skozi grablje in jo 
očistili raznega plevela. Potem so 
po šest »podrejčjekov« zvezali 
skupaj in dobih »škaup«, ki je 
imel premer okoh en meter. Ob 
tem delu so zbijali razne šale in 
preizkušali svojo moč. 

-Škaup« je bil precej težak. 
Naloga je bila, da ga je moral 
z zobmi vreči preko sebe. To je 
uspelo le malokomu. Seveda je 
domačin ob tem delu prinesel tu
di kakšen liter vina in žganja. 
Zaključek so imeli slovesen, 
mnogokje je trajal ves dan. 

S to »zaškaupano« slamo so 
potem pokrivali strehe. Ker so 
danes le še redkokje strehe slam
nate, tudi »škaupanje« vse red
keje vidimo. 

ROMAN KROPEČ, 7.b 
OŠ Edvarda Kardelja 

ROGATEC 

Vpiši na črt ice eno ali več črk, tako da boš dobil po 
vrsti : domačo dobroto , nekaj zelo s ladkega in nekaj , 
kar nas odpelje v Afriko. Na novo vpisane č rke ti bodo 
- b r ane po vrsti - dale geslo današnje n a g r a d n e Atk ine 
zanke. 

Tudi tokra t nagrajuje AERO. Pr i žrebanju pa b o m o 
upošteval i vse pravi lne rešitve, ki bodo pr ispele na 
dopisn icah na naslov NOVI TEDNIK, Trg V. kongresa 
3a, 63000 C E L J E do torka, 22. marca 1988. 

Reši tev iz prejšnje številke pa je : sever. Nagrado 
dobi: 

Aleš J U G , T u r n o 6, 63263 Gorica pri Slivnici 

Me spoznate? (Avtor neznan) 



NOCNE 
CVETKE 

« Prejšnji torek dopold
ne je večja skupina žensk 
praznovala Dan žena v go
stišču Pod hrastom. Pojavil 
gg je Anton K., ki je sicer 
znan po tem, da rad nagaja 
gostom. Tokrat je s kletvi
cami, zmerjanjem in plju
vanjem hotel dopovedati 
ženskam, da ne priznava 
njihovega praznika. Anton 
ni uspel vsega povedati, 
l̂ er so bih miličniki na poti 
do gostišča Pod hrastom in 
je moral urno pobegniti. 

0 Petkov maturantski 
ples v dvorani Golovec je 
bil kar buren, saj so morali 
miličniki dvakrat posredo
vati. Najprej je pred dvora
no neznanec povzročil pre
tep in pobegnil, nekaj po 
drugi uri pa je neznanec 

, v dvorani začel razmetavati 
^stole in mize. 

• Štefan H. iz Hajdoš pri 
Ptuju se je očitno kar do
bro počutil v celjskem za
poru. Prejšnjo soboto pa je 
odslužil kazen in so ga iz
pustili. Štefan se je najprej 
od veselja napil, zvečer pa 
že trkal na vrata zapora in 
prosil, da ga vzamejo nazaj. 
Ustregli so mu miličniki, ki 
so ga odpeljali v prostore za 
treznenje. 

• Prejšnji torek popold
ne je na lokalni avtobusni 
postaji v Celju obležal Er-
nest K. iz Pucove uhce. Er-
nest je imel tako lep na
men, da bi se z avtobusom 

i odpeljal domov, potem pa 
je prehitro omagal; malo je 
sicer še poskušal kolovrati-
ti naokoli, ker pa je bila ne
varnost, da bi ga zaneslo na 
cesto pod kakšen avtomo-
t)il, so ga miličniki odpelja-
i v prostore za treznenje. 
Emest j im je bil naslednji 
iari hvaležen. 

S.Š. 

Nepoštene kupčije s traktorji 
Celjski javni tožilec je 

zahteval preiskavo zoper 
40-letnega Franca J. iz Pod
plata, komercial ista zapo
slenega v šmarskem Kme
tijskem kombinatu. Franc 
J. je osumljen kaznivih de
janj nedovoljene trgovine, 
ponarejanja poslovnih li
st in in zlorabe pooblasti l . 

Franc J . j e junija predlani 
pri KK Šmarje pri Je lšah ku
pil t rak tor Torpedo na svoj 
r ačun v i m e n u I .Ž . za 1,85 
milijona dinarjev in nato lani 
januarja t raktor prodal na
prej za 3 milijone dinarjev. 

Ponarejanja poslovnih li
stin j e osumljen, ker je kot 

poslovodja pri KK Šmarje, 
t rgovina D o m v poslovne li
s t ine vpisal, da j e t raktor ku
pil I. Ž., čeprav ga j e sam. Po
leg tega j e račun napisal šele 
januarja lani, datiral pa ga je 
z 29. avgus tom leta 1986 in 
vpisal ceno 2.394.330 dinar
jev. Za ponarejanje listin pa 
j e osumljen tud i zaradi tega, 
ker j e novembra lani izdal 
k u p c u I. K. račun za t raktor 
v višini 3,3 milijona dinarjev, 
na račun pa vpisal za 200.000 
dinarjev dobropisa , čeprav 
j e I. K. plačal celoten znesek. 

Ovadba ga bremeni , da je 
tud i h u d o zlorabil pooblasti
la z n a m e n o m , da bi svoji de

lovni organizaciji pr idobi l 
pro t ipravno premoženjsko 
korist . Julija lani j e namreč 
prodal dva traktorja dražje 
kot pa bi smel. Kupcu J . C. j e 
tako prodal t raktor za 3,65 
milijonov dinarjev, čeprav j e 
pred tem sam izračunal, da 
je maloprodajna cena za pro
dani t rak tor le 3,1 milijonov 
dinarjev. Kupcu I.K. pa j e 
aprila lani prodal t raktor za 
3,3 milijone dinarjev, čeprav 
je bila maloprodajna cena le 
3,05 milijonov dinarjev. Na 
ta način j e šmarski Kmeti j 
ski kombina t dobil 800.000 
dinarjev premoženjske ko
risti. S. Š R O T 

Sadovi preventivnili akcij 
Lani le bilo na Šmarskem mani nesreč, a še vedno preveč 

Na zadnji seji sveta za pre
ventivo in vzgojo v cestnem 
prometu v občini Šmarje pri 
Jelšah so z zadovoljstvom 
ocenili, da je bila lani promet
na varnost boljša kot leto po
prej. Za Slovenijo to, žal, ne 
velja, nekoliko boljše stanje 
je bilo lani v celjski regiji, 
kjer šmarska občina še pose
bej izstopa. Da je bilo na 
Šmarskem prometnih nesreč 
precej manj, ima nedvomno 
veliko zaslug prav omenjeni 
svet s številnimi akcijami in 
vzgojno dejavnostjo. 

Lani je bilo na cestali v obči
ni Šmarje pri Jelšah 98 pro
metnih nesreč, kar je 9 manj 

. kot predlani. V teh nesrečah je 
izgubilo življenje 6 udeležen
cev v prometu (predlani 9), te
lesno pa še jih je poškodovalo 
109, kar je 14 manj kot leta 
1986. N ^ v e č prometnih nesreč 

je bilo zaradi neprimerne hi
trosti vozil (38 primerov), zara
di vinjenosti (14), vožnje po le
vi strani vozišča (12), nepri
mernega prečkanja vozišča (6) 
in podobnih usodnih nepravil
nosti. Med udeleženci v pro
metnih nesrečah prednjačijo 
vozniki osebnih a\'tomobilov 
(88 primerov), vozniki tovor
nih vozil (17) in pešci (15). N ^ -
več nesreč so povzročih vozni
ki osebnih avtomobilov (58) in 
vozniki motornih koles (10). 

Predlani je na šmarskih ce
stah umrlo 6 ljudi: dva voznika 
osebnih avtomobilov, voznik 
kolesa z motorjem, voznik to
vornega vozila, kolesar in pe
šec. Tudi med telesno poško
dovanimi (109) je bilo n^več 
(36) voznikov osebnih avtomo
bilov, 31 je bilo njihovih sopot
nikov, 12 voznikov koles z mo
torjem, 11 pešcev in 10 vozni
kov motornih koles. 

Najbolj spodbuden podatek 
v tej črni kroniki je, da je bilo 
lani med otroki kar 8 manj 
udeležencev v prometnih ne
srečah kot predlani (lani 6 pri
merov), med lanskimi smrtni
mi žrtvami tudi ni nobenega 
otroka. 

Kljub razmeroma spodbud
nim statističnim podatkom pa 
v svetu za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu v šmarski 
občini ne morejo biti zadovolj
ni, saj vedo, da je še veliko 
cest, ki so slabo vzdrževane, da 
je še vedno pomanjkljiva sig
nalizacija, še vedno so pone
kod avtobusna postajališča na 
nepravih mestih, še vedno je 
etika udeležencev v cestnem 
prometu na prenizki ravni. 

Svet je še vrsto let organiza
tor številnih akcij, ki naj pri
spevno k izboljšanju stanja. 
Največ jih je bilo med mladimi 
in najmlajšimi: kolesarski izpi
ti v šolskih prometnih krožkih, 
kjer je lani uspešno opravilo 

izpit za vožnjo s kolesom 215 
učencev. Spomladi so izvedli 
akcijo Z varnim kolesom 
v promet. Pregledali so 231 ko
les, na 189 koles pa so nalepili 
nalepko »varno kolo«. V vrtcih 
in osnovnih šolah so razpisali 
likovni natečaj na prometno 
temo, kjer je sodelovalo 123 
otrok, vendar pa svet z akcijo 
ni zadovoljen, saj se je dobra 
polovica vrtcev in šol ni udele
žila. Aprila je bilo občinsko 
tekmovanje Kaj veš o prome
tu, kjer so sodelovale vse šole, 
prve dni septembra je bila ak
cija Varna pot v šolo in domov, 
v osnovnih šolah so uvedli lite
rarni na teč^ na temo o prome
tu. Oktobra je potekala pre
ventivna akcija Brezhibno vo
zilo je varno vozilo, kjer so 
ugotovili, daje bila le slaba po
lovica tehnično brezhibnih vo
zil. V akciji Kresnička so izven 
naselja ustavili 38 pešcev, od 
teh pa so imeli le štirje svetlob
no telo. Svet dobro sodeluje 
z ZŠAM iz Rogaške Slatine, 
šmarsko radijsko postajo in 
območno zavarovalno skup
nostjo Triglav. Prav tako je 
zgledno sodelovanje s promet
no milico. Z lanskimi akcijami 
bo svet letos nadaljeval, junija 
pa se bo enajstim akcijam, ko
likor jih je v programu za letos, 
pridružila nova ž naslovom 
Pešci, prispevala pa naj bi 
predvsem k varnosti na šmar
skih prehodih za pešce, tako 
na cestah kot na železnici. 

MARJELA AGREŽ 

Prometna varnost se Je poslabšala 
! Lani je bilo na cestah v žalski občini 223 prometnih nesreč, 
hnajst ljudi je izgubilo življenje, 107 pa je bilo huje ranjenih, 
fzroki za to so bili prevelika hitrost, izsiljevanje in alkohol. 
V poročilu, ki so ga člani sveta za preventivo in vzgojo pripra-

ili za sejo skupščine, ki bo 17. marca, je zapisano, da je bila lani 
lejavnost sveta usmerjena v vzgojo predšolske, in šolske mla-
line ter vzgojo odraslih. Program dela z najml^šimi je obsegal 
iredvsem obnašanje pešcev v prometu, njim so bila namenjena 
udi številna predavanja in preventivne akcije. V osnovnih šolah 
p uspešno delovali prometni krožki, organizirali so tekmovanje 
^ veš o prometu, pa akcijo Brezhibno kolo je varno kolo. Tudi 
a odrasle so bila organizirana predavanja in prometne akcije 
Taboru, TZO Vransko, Braslovčah in na Polzeli, kjer so organi-
Irali tehnične preglede za traktorje in priklopnike. 
Po oceni članov sveta so dodatni vzrok za slabšo prometno 

arnost tudi slabše vzdrževane ceste. Lani so v občini obnovili 
et kilometrov cest, zgrajenih je bilo pet avtobusnih postajališč, 
ekaj sanacij plazov in obnovljeni so biU mostovi v Kamenčafi 
^ Zaloški Gorici ter propust v Podgori na cesti Galicija-Lopata. 
oleg ohranjanja prevoznosti cest je bila velika pozornost 
isvečena prometni signalizaciji. Obnovljena in zamenjana je 
la večina prometnih znakov, ki so bili uničeni ali poškodovani. 

T.TAVČAR 

Kako bogata je bila 
žetev goljufa 

Celjski preiskovalni sod
nik j e odredil pr ipor za 37-
letnega Radovana Angelovi-

ča iz Žalca, k i j e osumljen, da 
j e ogoljufal več ljudi na ob
močju celjske Uprave za no
tranje zadeve. Angelovič se 
j e predstavljal kot glasbenik, 
ki igra s svojim a n s a m b l o m 
ob morju, zato lahko pr ide 
do poceni deviz. Večim 
znancem je obljubil ugodno 
menjavo, vzel dinarje, z devi
zami pa po tem ni bilo nič. 
Ker m u je bil t akšen nač in 
goljufanja edini vir za preživ
ljanje, delavci UNZ Celje su
mijo, da j e storil še več po
dobnih goljufij. Zato prosijo 
vse občane, ki še čakajo na 
njegove devize, da to sporo
čijo najbližji postaji mil ice 
ah na UNZ Celje. 

Dobri časi za vlomilce 
Prejšnji teden so delavci celjske Uprave za notranje 

zadeve preko sredstev javnega obveščanja spet opozarjali 
občane na neznanega vlomilca, ki se je specializiral za 
vlome v stanovanja, od koder je odnašal predvsem devize, 
dinarje in zlatnino. 

Takšna opozorila (žal) ponavadi bolj zaležejo, če gre za 
zasebno kot pa za družbeno premoženje, vseeno pa organi 
pregona in odkrivanja vsako leto ponovno ugotavlj^o, da 
družbena samozaščita še ne deluje tako kot bi morala 
oziroma tako kot bi si želeli. Vendar pa je potrebno v isti 
sapi pritrditi, da ta družbena samozaščita niti ne more biti 
tako učinkovita, če ji z (nesmiselnimi) predpisi nagaja 
država. 

Vlomilcev, ki obvladajo vlomilsko tehniko (vlomilski 
glavniček in podobne pripomočke), je tudi pri nas že kar 
precej. Pred takimi vlomilci je tudi težko zaščititi stanova
nje, zato gre bolj za to, k^ lahko vlomilec najde v stanova-

KOMENTIRAMO 
nju. Iz zadnjega primera (ki pa je zelo podoben nekaterim 
prejšnjim na našem območju) zvemo, daje vlomilec jemal 
devize, dinarje in nakit. 

V sedanjih pogojih hiperinflacije večina Jugoslovanov 
štedi v devizah (pred tem dejstvom si ne bi smeli zatiskati 
oči), država pa je s predpisom poskrbela, da vedno manj 
teh deviz najde pot v banko. Za devizne varčevalce pač ni 
vzpodbudno, da svojega denarja ne morejo svobodno (v 
neomejenih količinah) dvigovati z računov, preveč vzpod
budne pa tudi niso dinarske obresti na devizne vloge. 
V bankah tudi ni šefov za zasebnike, kamor bi marsikdo 
(varno) spravil vrednejši nakit, preveč vabljive pa tudi 
niso obresti za dinarske vloge na vpogled. 

Vse več ljudi torej hrani devize, dinarje in nakit doma, 
kjer je seveda vse skupaj bolj izpostavljeno tatovom; ti 
včasih postajajo že kar izbirčni in se izogib^o vrednejšim 
tehničnim predmetom, ki jih je težje vnovčiti, oziroma 
obstaja večja nevarnost, da jih bodo odkrili po vlomu. 

Za tatove so torej to kar ugodni časi, veliko manj pa za 
tiste, ki se jim morajo zoperstaviti. 

SREČKO ŠROT 

Zloba ali neumnost 
Kaže, da je č loveška ne

umnost včas ih neznanska 
in neizmerljiva, kajti dru
gače ni mogoče komentirati 
alarmantnih vesti , ki so se 
minuli teden razširile na 
Celjskem, zlasti v Celju in 
Ti tovem Velenju - namreč, 
da bi znani zasebni mesar 
Ludvik Prekoršek iz Vojni-
ka pri Celju uporabljal pri 
izdelovanju klobas tudi člo
veška in ž ivalska tk iva (ki 
j ih običajno ne uživamo). 

Veter inarska inšpekcija 
občine Celje daje v zvezi s te
mi neverjetnimi ves tmi na
slednje pojasnilo: 

»Mesar Ludv ik P rekor šek 
iz Vojnika pri Celju ima izde
lovanje klobas in d rug ih 
mesn ih izdelkov pod s talno 
veter inarsko-sani tarno kon
trolo. Obdelovanje mesa in 
izdelovanje klobas nadzira 
vsak dan pooblaščeni veteri
nar Zavoda za živinoi'ejo in 
veter inars tvo Celje. Veteri
narska inšpekcija občine Ce

lje z vso s t rokovno odgovor
nostjo zatrjuje, da so kloba
se, k i j ih izdeluje zasebni me
sar Ludv ik P reko r šek iz Voj
nika pri Celju le iz govejega 
in prašičjega mesa in n i ,mo
goče, da bi v njegove k lobase 
prišlo meso drug ih živalskih 
vrst.« 

Toliko torej v j edrna t i izja
vi ve ter inarske inšpekcije 
občine Celje, mi pa lahko ob 
t em razmišl jamo seveda še 
na d rugačne načine , pred
vsem o neizmerljivosti , ah 
človeške neumnos t i , ali spo
sobnost i za nasedanje naja-
larmantnejš im in neverjet
n im informacijam, ali pa člo
veški zlobi, ki taksije izmi
šljotine poraja iz čistega ve
selja do nagajanja ali provo-
kacij, morda tud i zaradi dru
gačnih pobud za nizke udar
ce, vse skupaj pa j e že zdav
naj prestopi lo tud i spodnjo 
mejo nekakšnega človeške
ga okusa. 

MITJA UMNIK 

PROMETNE 
NESREČE 

Zavi l pred tovornjak 
v ponedel jek se j e v pro

metn i nesreči v Zadobrovi 
s m r t n o ponesreči l voznik 
osebnega avtomobila , 53-let-
ni Vinko Zagozda iz Zado-
brove. Vozil j e iz Archna pro
ti Ljubečni in neprev idno za
vil v levo, na s t ransko ces to 
t ik pred tovornjakom, ki ga 
j e naspro t i pripeljal 21-letni 
Jože Černoša z Grobelnega. 
Kljub zaviranju sta vozih si
lovito trčili. Š k o d e je za 3,1 
milijona dinarjev. 

Ž e petnajsta žrtev 
v torek j e v celjski bolniš

nici umr la 78-letna Marija 
Sovine iz Podče t r tka . Sovin-
čevo je v soboto zbil voznik 
kolesa z motorjem, 26-letni 
Mart in D o m a d e n i k iz S o d n e 
vasi. Pe ška je hodila pravil
no po levem robu ceste, Do
maden ik pa je vozil brez luči 
in jo je prepozno opazil. 

To j e že letošnja petnajsta 
žrtev p rometa na cel jskem 
območju . 

Po levi v ovinek 
v ponedel jek zvečer sta na 

Halarjevem k lancu na cesti 
Cel je-Šmarje čelno trčila 
dva osebna avtomobi la . Pro
ti Šentjurju j e vozil 24-letni 
Vladimir Pavšek iz Šmai ja . 
V d e s n e m p reg lednem ovin
ku j e zapeljal v levo, takra t 
pa m u j e naspro t i pripeljala 
23-letna Tanja Tepeš iz Ro
gatca. V če lnem trčenju se je 
Pavšek hudo , Tepeševa pa 
laže ranila. Š k o d e j e za 11 
milijonov dinarjev. Sumijo, 
da j e Pavšek vozil pod vpli
vom alkohola. 

Hiša Je zgorela 
v če t r tek popo ldne j e zara

di dotrajane saloni tne cevi 
v d imn iku zgorela hiša v Li
povcu pri Šmar ju pri Je l šah . 
Najprej j e zagorela starejša, 
s s lamo kri ta hiša, po t em pa 
j e ogenj zajel še bližnje go
spodarsko poslopje. Hiša j e 
zgorela do tal. Š k o d o ocenju
jejo na 20 mili jonov dinarjev. 

Zlatnina Je izginila 
Neznanec je vlomil v sta

novanje v Miklošičevi ulici 
v Celju in odnesel za pe t mi
lijonov dinarjev zlatnine. 
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Pet sekund pred koncem razburljive tekme so Celjani že imeli zmago v rokah. Mladi 
celjski rokometaši so se tokrat zelo težko kosali z gosti, kljub temu pa jim je uspelo 
zmagati. 

Foto: EDI MASNEC 

Celjani doma še neporaženi 
Mladi celjski rokometaši so se tokrat doma težko kosati 
z Izkušenimi gosti 

Rokometaši Aera so še en
krat zabeležili pomembno 
zmago na domačem igrišču 
saj so ekipo Partizana iz 
Bjelovarja ugnali z 22:21 
(14:11). 

Čeprav se n a m je že na za
če tku obetal boj dveh precej 
enakovredn ih ekip , pa so 
gostje že takoj povedli , šele 
po približno deset ih minu
tah prvega polčasa pa so igro 
vzeli v svoje roke Celjani. Za 

goste sta bila p redvsem 
učinkovita Ju r ina in Horvat, 
pri Celjanih pa velja pohvah-
ti Razgorja in Selčana ter 
mladega vratarja Straška. 

V d rugem polčasu so Ce
ljani zaigrali nervozno, gost
je pa so to izkoristili in so se 
j im nevarno približali. Go
stom je tik pred koncem sre
čanja uspelo rezultat izenači
ti, v zadnji minut i pa so Ce
ljani dosegli še zadetek, ki 
j im je prinesel zmago. 

Kljub zmagi, ki je celjski 
ekipi prinesla dve p o m e m b 
ni točki, pa zopet n i smo bili 
zadovoljni z igro Celjanov. 
Res, da so nastopili oslablje
ni, saj je poškodovan To
plak, na igrišču pa tudi ni 
bilo Ander luha , toda Celjani 
so zapravili veliko žog, kar 
nekajkrat so brezglavo stre
ljali na vrata gostov. Po dru
gi strani je t reba upoštevat i , 
da so gostili težkega nasprot
nika, ki ima v svojih vrs tah 
tudi bivše reprezentante , za
to lahko rečemo le: konec 
dober-vse dobro. 

V pr ihodnjem kolu bodo 
Celjani gostovali pri Mehani
ki v Metkoviču, ki se bori za 
obs tanek v ligi. q 

Velenjčani prvi, 
Celjani drugi 

Atletski klub Paka iz Tito
vega Velenja je ob 20-letnici 
pripravil prvo večjo letošnjo 
prireditev slovenski spomla
danski kros, kjer je nastopilo 
152 tekmovalcev iz 21 atlet
skih organizacij. 

Kot organizatorji so poleg 
odlične organizacije poskrbeh 
tudi za dobro ekipo, saj so ime-
h svoje predstavnike v vseh 
devetih kategorijah ter ob kon
cu prepričljivo osvojih prvo, 
mesto, saj so zbrali 243 točk. 
Na drugo mesto se je z velikim 
zaostankom uvrstila ekipa Ko-
vinotehne Kladivarja iz Celja, 
ki je zbrala 147 točk. Razvese
ljivo je, da se je na spomladan
skem krosu pojavilo tudi več 
ekip iz manjših krajev; s celj
skega območja so zlasti prese
netili tekmovalci iz Radeč. 

Medalje so iz T. Velenja, Ce
lja in Radeč osvojili: pionirji 
2000 m ekipno 3. Velenje, pi
onirke 2. Krajnc (;Kovinotehna 
- Kladivar), ekipno 1. Kovino-
tehna - Kladivar, 2. Velenje, 
ml. mladinci 1. Vodeb (KI 
- Kov), 2. Pohar (Vel), ekipe 1. 
KI - Kov, 2. Velenje, ml. mla
dinke 1. Mraz (Vel), ekipno 1. 
Velenje, st. mladinke 1. Mihov-
Ijanec (KI - Kov), ekipe 2. Kl-
Kov, 3. Velenje, st. mladinci 1. 
Suhadolnik (Vel), 3. Kramper-
šek (Radeče), ekipno 1. Vele
nje, 3. Radeče, članice 2. Kam-
puš (KI - Kov), ekipno 3. Vele
nje, člani 8000 m 1. Noner (KI 
- Kov), 3. Gorjup (Vel), ekipno 
1. Velenje, 2. KI - Kov, člani 
1200 m 2. Cmok (Vel), ekipno 1. 
Velenje. 

T.VRABL 

Tine Štajner, predsed
nik organizacijskega od
bora republiškega spo
mladanskega krosa 
v T.Velenju: »Republiški 
kros smo dobro izpeljali in 
tako tudi uspešno začeli 
s proslavljanjem 20-letnice 
našega atletskega kolekti
va. Po končanem krosu nas 
ne čaka počitek, k ^ t i že 
v nedeljo, 20. marca bomo 
organizatorji državnega pr
venstva v krosu, kjer tudi 
pričakujemo močno ude
ležbo in dobro konkuren
co. Tekmovanje bo na isti 
progi, kot repubhško pr
venstvo, začelo pa se bo ob 
11.30 uri. Favorite je težko 
napovedovati zlasti zato, 
ker je točkovanje drugačno 
kot na republiškem prven
stvu. Vseeno pa upam, da 
bomo vsaj približno tako 
uspešni, kot smo bili v ne
deljo, to pa pomeni, da smo 
v ožejem izboru za osvoji
tev vseekipnega prvaka.« 

NA KRATKO 
Osmi IVIatej Žnuderi 

v Ljubljani je bilo prvo repu
bliško prvenstvo za slepe in sla
bovidne v šahu, kjer so nastopi
li tudi štirje člani iz Celja. Med 
sedemnajstimi tekmovalci je Ma
tej Žnuderi osvojil osm.o. Viki 
Vrtačnik 10., Alojz Zajelšnik 11. 
in Edo Vodeb 13. mesto. 

Z a dan žena na 
Celjski koči 

Upravnik Celjske koče Stan
ko Zakelšek in telovadno dru
štvo Partizan Kovinar Štore sta 
za dan žena pripravila tekmo
vanje ženskih smučark v vele
slalomu. Nastopilo je petnajst 
tekmovalk. Do 30 let je zmagala 

Simona Tržan, od 30 do 40 Mojca 
Srebot, nad 40 Alenka Kristan in 
nad 50 udeleženka z ohmpiskih 
iger leta 1954 v Cortini de Am-
pezzo v Italiji Amalija Belaj-
Malčka. 

KarateistI v Šmarju 
pri Jelšah 

Karateisti karate kluba »88« 
iz Rogaške Slatine so v telovad
nici osnovne šole v Šmarju pri 
Jelšah pripravili regijsko pr
venstvo za člane in članice. Re
zultati super lahka kategorija 1. 
Novakovič DK Celje, 2. Božiček 
KK »88« Rog. Slatina, 3. Cimper-
man KK Žalec, lahka kategorija 
1. Rabuza Petrovče, 2. Nedič KK 
Oplotnica, 3. Gracelj Društvo za 
karate Celje, 3. Miklavžič KK 
»88« Rog. Slatina, polsrednja ka
tegorija 1. Čretnik, 2. Kunšt, oba 
Društvo za karate Celje, 3. Koželj 
KK Petrovče in 4. Krivec KK 
»88« Rog. Slatina, srednja kate
gorija 1. Zupane, 2. Gajšek, oba 
KK »88« Rog. Slauna, 3. Pilič DK 
Celje m 4. Lesnika, KK »88« Rog. 
Slatina, poltežka kategorija 1. 
Kranjc DK Celje, 2. Vrtič KK 
»88« Rog. Slatina, 3. Pečnik DK 
Celje, 4. KK »88« Rog. Slatina in 
težka kategorija 1. Šemsi DK Ce
lje, 2. Lorger KK »88« Rog. Slati
na m 3. Šljivar DK Celje. 

strelci v Hrastniku 
v Hrastniku so pripravili tra

dicionalno 28. tekmovanje 
z zračno puško za »rudarsko 
svetilko«, kjer je nastopilo 23 
ekip iz Slovenije in Hrvatske. 
Zmagali so domačini, tretji so bi
li strelci Kovinarja Štore (Jože 
Česnik, Franc Hočevar in Bran
ko Malec), četrti strelci Celja (To
ne Jager, Brane Žnidar in Ervin 
Seršen) ter osmi strelci Žalca Ja
ni Pukmajster, Vojko Škodnik in 
Mladen Melanšek). Med posa
mezniki je zmagal domačin 
Franc Rešetar z odličnim rezulta

tom 379 krogov, kar je izenačen 
republiški rekord, 9.Je bil Bran
ko Malec Kovinar Štore in 11. 
Ervin Seršen Celje med 75 nasto
pajočimi. 

Tekmovanje v 
umetnostnem drsanju 
Klub za umetnostno drsanje in 

kotalkanje Tkanina Celje je ob 
koncu sezone pripravil tradici
onalno medklubsko tekmova
nje v umetnostnem drsanju. Re
zultati pionirji D 1. Luka Lustek 
Jesenice, pionirke D 3. Tamara 
Zečevič, 6. Anja Kolar, obe tkani
na, pionirke C 1. Maša Šfeifer, 2. 
Nina Kraje, 3. Nuša Kovačič, vse 
Tkanina, pionirke B 1. Mehta Če
lesnik Jesenice, 2. Tanja Hutin-
ski Tkanina, pionirji C Janez 
Špoljar Tkanina, pionirji A Pri
mož Čelesnik Jesenice, pionirke 
A 1. Polona Eberlinc, 2. Nataša 
Jevšenak, 3. Mateja Planine, vse 
Tkanina, mladinske 1. Špela 
Pere Tkanina in članice 1. Irena 
Vauhnik Jesenice ter 2. Lea Vo-
dušek Tkanma. 

Presenečenje 
Zofija Voler 

Na strelišču na Gričku so pri
pravili občinsko prvenstvo 
z zračno puško za vse kategori
je. Rezultati pionirji 1. Matej Do-
bovičnik Celje, pionirke 1. Simo
na Tkalec Škofja vas, mladinke 
Albina Rezar Kovinar Štore, čla
nice (prijetno, vendar zasluženo 
presenečenje) Zofija Voler Avto 
Celje in člani Branko Malec Ko
vinar Štore. Drugi je bil Franc 
Hočevar tudi Kovinar Štore, tret
ji pa Brane Žnidar Škofja vas. 

V soboto regijsko 
prvenstvo 

v soboto, 19. marca, bo na 
strelišču v Štorah regijsko pr
venstvo z zračno puško za vse 
kategorije. Nastopili bodo naj
boljši strelci celjske, laške in žal
ske občine. 

Mladi se kalijo 
za drugo ligo 

Tone Tjselj, trener rc 
metašev Šoštanja: V u\ 
nem srečanju spomlac 
skega dela prvens tva sm( 
gubili proti Termopolu i) 
zasluženo 27:29, ker nis 
znali zaigrati v obrambi 
cip^inirano in zbrano, f 
igralci so mislih, da se la 
pride do zmage proti zad 
uvrščeni ekipi . Toda go 
so vložili več žara in v 
v igro in zasluženo odn 
obe točki na Gorenjsko. 

Sam sem nastopi l kot 
ner šele v letošnji polsez 
Ker smo se dogovorili , di 
moje delo dolgoročno, se 
uspehov ne bojim. Zave 
se namreč moramo, da 
igrata dva kl jučna ign 
Plaskan in Vrečar, mlad: 
se bodo kalili za prihoC 
sezono, ko bomo že sposc 
za boljše rezultate in tud 
prehod v druš tvo drui 
gašev.« 

Vetirov memorial Grižanom 
Smučarski klub Gozdnik Žalec je tudi letos pripravil, že tradici

onalno, tekmovanje za pokal Vlada Vebra, znanega smučarskega 
delavca iz Žalca. Za to tekmovanje v veleslalomu, ki je bilo na 
smučišču Gozdnik, seje prijavilo okoh 120 tekmovalcev iz 5 športnih 
društev žalske občine, uvrščenih pa je bilo 63 smučarjev. Ekipno so 
bili najboljši in za leto dni osvojili prehodni pokal smučarji Partizana 
Griže. 

Rezultati pionirke: I.Alenka Zore P. Griže, 2. Urška Šon P. Griže, 
3. Jerneja Hrovat SK Gozdnik; pionirji: 1. Tomaž Medved SK Gozd
nik, 2. Marko Krušnik P. Griže, 3. Grega Turk SK Gozdnik; mla
dinke: 1. Nataša Zupane P. Vransko, 2. Danica Turnšek P. Griže, 3. 
Alenka Lesjak P. Tabor; mladinci: 1. Matic Jošt, 2. Dušan Čater, 3. 
Stani Gojzdnik vsi SK Gozdnik; ml. članice: 1. Marija Urankar P. 
Tabor, 2. Pavlica Jereb SK Gozdnik, 3. Breda Zalokar P. Griže; ml. 
člani: Bojan Kos 2. Jože Mastnak oba P. Tabor; 3. Bojan Brinovec SK 
Gozdnik; vsi st. članice: 1. Anica Reberšak P. Tabor. 2. Marijana 
Pečnik P. Galicija; st. člani: 1. Silvester Jošt, 2. Janez Meznarič oba 
SK Gozdnik, 3. Stanko Žagar P. Griže; veterani: 1. Ini Kragl, 2. 
Albert Ramšak oba SK Gozdnik, 3. Branko Hriberšek P. Griže. 

Prvenstvo KS Griža v veleslalomu 
Na smučišču Gozdnik je bilo minulo nedeljo tudi tekmovanje 

krajanov Griž v veleslalomu, ki se ga je udeležilo 58 ljubiteljev 
smučanja. Rezultati cicibani: 1. David Turnšek, cicibanke: 1. Urška 
Kitek, pionirji: 1. Gregor Goršek, pionirke: 1. Barbara Goršek, mla
dinci: 1. Mitja Dohnšek, mladinke: 1. Bojana Grm. člani: 1. Dušan 
Štampar, članice: 1. Breda Zalokar, st. člani: 1. Stanko Žagar, vete
rani: 1. Branko Hriberšek. 

midllžal 

Po izrednem zmagoval
nem nizu košarkarjem Mer-
xa ni uspelo osvojiti točk 
v Borovu pri ekipi borova 
Startasa. Izgubili so z rezul
tatom 123:88(58:37). 

Čeprav smo na t ihem upali 
na uspeh, pa je izid realen in 
pr ičakovan, saj je Borovo 3. 
na lestvici, Merx pa se bori 
za obs tanek v ligi. Le-ta s e j e 
Celjanom po nedeljski tek
mi, ko je Novi Zagreb pre
magal Inexa Vršca v Zagre
bu, močo približal. Dve koli 
do konca potrebuje Merx le 
še eno zmago, da si tudi te
oret ično zagotovi obstoj 
v zvezni ligi, morda pa tudi 
ta ne bo potrebna. V soboto 
bodo košarkarji Merxa odi
grali zadnjo prvens tveno 
t ekmo na domačem *igrišču 
v telovadnici STŠ Maršala 
Tita ob 19.30. uri z moš tvom 
Novega Zagreba, ki ima dve 
zmagi več. Radi bi se oddol
žili zvestim navijačem z no
vo zmag», s katero bi prosla
vili letošnje odlične igre v 2. 
delu l igaškega tekmovanja. 
Treba je omenit i , da v Boro
vu zaradi bolezni Romana 
Urbani je sploh ni bilo, med
tem ko je najboljši strelec 
Aleš P ipan ves teden bole
hal, a kljub vsemu nastopil . 

Koše za Merx so dosegli: 
Govc 3, Gole 29, Cencelj 9, 
Sušin 4, Marinkovič 5, P ipan 
23, Medved 8, Cerar 2, P u c k o 
3 in Bursič 2. Trener Merxa 
Boris Zr inski je po v i sokem 
vodstvu domačinov dal pri
ložnost vsem igralcem, da se 
vpišejo med strelce, kar so 
vsi tudi izkoristili. 

P o tekmi je povedal : »Ve
čina igralcev je razočarala, 
vendar j e to razumljivo, saj 
so precej izčrpani, kajti šest 
zaporednih zmag, šest pod
vigov je pust i lo posledice. 
V soboto nas čaka znova iz
redno p o m e m b n o srečanje 
in v t is tem t renutku , ko bo 

obs tanek zagotovljen, g remo 
z upravo k luba v akcijo, ki bi 
celjski košarki povrnila vr
hunsko kvali teto. J a s n o je, 
da sem sodi tudi osvežitev 
igralske vrste, pa tudi turnir
ji z ek ipami A lige, še večja 
skrb za p o d m l a d e k . . . No, 
najprej pa premagajmo Novi 
Zagreb.« 

II. ZKL ženske - Košarkari-
cam Korsa Rogaške na doma
čem igrišču ni uspelo presene
titi vodilno ekipo lige, zagreb
ško Montmontažo predvsem 
zaradi odsotnosti poškodova
ne Zore Pešič, ki ni nastopila 
že drugič zapored. Tako so 
gostje visoko nadigrale Slatin-
čanke s 95:74(53:33) Znova je 
pri Korsu učinkovito .^.aigrala 
mlada Kokoljeva, dosegla je 21 
točk, ostale pa: Polutnik 23, 
Germ 1, Čepelnik 3, Mraz 4, 
Giglar 13 in Čujež 9. Kors Ro
gaška je na lestvici s šestimi 
zmagami šesta. V prihodnjem 
kolu bo gostovala v Zagrebu 
pri ekipi Lavčeviča, kjer pa ni
ma skoraj nikakršnih mož
nosti. 
_ SKL moški- Košarkarjem 
Železarja se nedvomno dviga 
forma. Vendar kaj jim to po
maga, ko pa so nesrečno izgu
bili v Novem mestu z Novole-
som po podaljških 90:88 (82:82, 
46:44). Zaigrali so borbeno in 
čeprav se taka igra zna obre
stovati, Štorani letos res nima
jo sreče. Koše za Železar so do
segli: Turk 17, Černak 3, Šoster 
2, Kahvedžič 33, Planko 10. 
Ulaga 17 in Šlatau 6, _ 

Daje bila smola za Železar še 
večja, je njegov največji tek
mec, v boju za obstanek, ekipa 
Maribora 87, uspela doma po
raziti konjiški Comet 99:86 
(48:38) in tako zadnje mesto 
prepustiti Štoranom. _ Za Co
met so koše dosegli: Š_mid 32, 
Ritonja 22, Pokorn 10, Železni-
kar 10, Perkič 7, Nerat 3 in Du-
brovski 2. 

Košarkarji Rogaške so 
v Domžalah ob polčasu še vo
dih 39:37, kasneje pa so morah 
priznati premoč domačemu 

Heliosu in celo doživeli v. 
poraz-92:74. Strelci za K, 
ško: Trobiš 11, Sarajlija 16, 
drič 13, Unferdorben Ib m 
larič 18. 

Železar bo v naslednjem 
lu poskusil osvojiti točki p 
tve v Celju proti ekipi Is 
Nove CJorice (9.). Čez 14 dn 
bodo Štorani v medsebojn 
dvoboju z Mariborom 87 
njegovem igrišču odlo 
o svoji usodi v SKL. Comei 
gostil domžalski Helios. k 
mesto zanjim. Rogaška pa 
vouvrščeni Maribor. 

SKL ženske -« ta ekipa 
ko premaga vsakega nasp 
nika v tej ligi, prav tako pa 
ko z vsakim izgubi. Moje ig 
ke imajo res sposobnosti 
znanja, vendar se prevečl 
kar izgubijo na igrišču. T( 
bila pomembna zmaga v b 
za obstanek." Je zadovoljen 
presenetljivi zmagi v Ljublj 
nad vodilnim Slovanom po 
dal trener Metke Aleš Antai 
Celjske igralke so ob polč 
vodile 38: 37, da bi kasneje 
grale še bolje in zmaj 
s 76:68. Strelke za Metko, k 
imela kar 42 skokov pod k( 
ma: Jurše 35(10 skokd 
Obrovnik 20, Podgoršek 2, 
rak 19(11 skokov). Strašk 
se med strelke ni vpisala, v 
dar je odlično zaigi 
v obrambi in imela 12 skok 

Košarkarice Cometa so ii| 
le priložnost zmagati v Merij 
pri ekipi Induplati, vendaii 
niso izkoristile ter izgut 
76:73 (42:31). Strelke za Coni 
Hren 12, Šmid 12, Klančnil 
Šporar 19, Baraga 8, Zdovc! 
Kranjc 11. 

Metka se bo v soboto srei 
v Celju z ekipo Metalsen 
Pomuija, Comet pa v Slov 
skih Konjicah z ekipo Jesen 

II. SKL moški - Šentjur 
na domačem igrišču že dru 
v plav-offu premagal ek 
Ptuja, tokrat z 88:83 (42; 
Strelci za Šentjur: Kukovi 
7, Škorjanc 18, Martič 10, P 
zelj 16, Polutnik 30, ZorkoE 
Grajžl 2. 



Matjaž 
Debelak 
v SavinjkI 

Za odličnega smučarja 
skakalca Matjaža Debela-

iz Braslovč še niso kon
čani vsi sprejemi in pode
ljevanje daril po uspehu 
pa 15. zimskih olimpijskih 
igrah. 

SOZD Merx se je odločil, 
jja mu za te in ostale uspe
he podeli tory motor, kar 
1,0 opravil na ustnem časo
pisu v četrtek, 17. marca ob 
16. uri v blagovnici SA-
VINJKA v Žalcu. Med po
govorom v SAVINJKI bo 
tudi odgovarjal na vpraša
nja obiskovalcev, ljubite
ljev smučarskih skokov in 
poletov ter delil avtograme. 

T. VRABL 

l 8 r x o v e z imske igre 
a icopah 
SOZD Merx je tako kot vsako 
;o tudi letos pripravil zimske 
ortne igre za vse svoje delav-
tozdov in sicer na Kopah. Po-
eriii so se v veleslalomu in te-
X Nastopilo je kar dv£yset 
ip, premočno pa je zmagal Po-
)šnik pred Tkanino. Rezultati 
isamezno veleslalom ženske 
upina C 1. Marija Pungeršek 
[anina Celje, skupina B 1. Mari-
Urankar Savinjski magazin 

ilec, skupina A 1. Vlasta Smon-
ir Potrošnik, moški skupina 
1. Slavko Lisec sozd Merx Ce-
!, skupna B 1. Vlado Črnelič 
ivinjski magazin Žalec, skupi-
; A 1. Tomo Šparlek Tkanina 
ilje, smučarski teki ženske sku-
na C 1. Fanika Jamnik Potroš
it, skupina B 1. Marija Urankar 
i V i n j s k i magazin Žalec, skupi-
A 1. Verica Vrečko Potrošnik, 
)ški skupina C 1. Milan Savelli 
itrošnik, skupina B 1. Zmago 
njšek Zdravihšče Dobrna in 
upina A 1. Borut Pirš Mlinsko 
jdelovalna industrija Celje. 

V vrhu brez veliko cvenka 
Telesna kultura zaostala za drugimi družbenimi delavnostmi 

Konjiška občina je po vi
šini prispevno stopnje za te
lesno kulturo, ali po prera-
čunavi dinarja na prebival
ca, še vedno v zadnji tretji
ni s lovenskih občin. To zao
stajanje za ostal imi področ
ji družbene dejavnosti v ob
čini in drugimi občinami 
traja skoraj deset let in prvi 
večji negativni znaki so že 
vidni. To so ponovno izpo
stavi l i delegati , ki so se mi
nuli četrtek zbrali na seji 
skupščine Telesno kulturne 
skupnosti S lovenske Ko
njice. 

Konjiška občina je ena 
redkih, ki n ima pr iznane 
amortizacije za telesno kul
tu rne objekte, čeprav je le-ta 
s s amoupravn im sporazu
m o m načr tovana in sprejeta 
tudi s strani delovnih organi
zacij. Seveda so slabši in sla
bo opremljeni in ponekod 
slabo vzdrževani objekti po
sledica tega. 

Pr i Telesno kul turn i skup
nosti uspejo z razpoložljivim 
denar jem financirati le do
bro polovico p rograma teles
ne ku l tu re dogovorjenega 
v republiki . Zaradi pomanj 
kanja denarja niso uspel i 
v celoti uresniči t i p r edvsem 
tistega dela, ki j e vezan na 
s t rokovne kadre in na njiho
vo stirriulacijo. Tu pa gre 
p redvsem za špor t mlad ih in 
za dopolni lni p rogram v os
novnih šolah, še posebej 
v vrtcih in na nižji stopnji 
osnovnih šol. Klubi pri t em 
uspejo to vrzel zapolniti le 
delno. „ 

Analiza merjenja gibalnih 
sposobnost i in morfolpških 
značilno.sti učencev od pr\^e-
ga do petega razreda osnov
nih šol, ki jo je opravila Fa
kul teta za telesno ku l tu ro j e 
pokazala, da so učenci šol 
v konjiški občini po teh spo
sobnost ih precej pod sloven
skim povprečjem. Ta poda
tek pa j e zaskrbljujoč in nuj
no bo t reba kaj storiti, da se 
nizka pr ispevna stopnja za 
telesno kul turo ne bo tako 
hudo poznala na ukrivljenih 
otroških hrbt ih . 

So področja v telesni kul
turi, kjer brez ust reznega 
gmotnega deleža ni mogoče 
veliko naredit i , kar pa ne bi 
mogli trdit i za tekmovaln i 
šport , ki je v konjiški občini 
v v r h u s lovenskega športa 
p redvsem po zaslugi zavze
tih posameznikov, med kate
rimi j e veliko Bloudkovih 
nagrajencev in ekip, ki so se 
uvrst i le v vrh s lovenskih le

stvic. Marsikaj športniki na
redijo tudi s prostovoljnim 
delom in s pomočjo zbrane
ga denarja iz združenega 
dela. 

Prizadevni člani Smučar
sko skakalnega k luba Unior 
Zbelovo in krajani so samo 
v šestih letih vzgojili obeta
ven rod mladih smučarsk ih 
skakalcev in zgradili tri ska
kalnice: 13, 22 in 30-metrsko. 
Lani so p redvsem z udarni
škim delom in s pomočjo 
številnih organizacij združe
nega dela, (največji delež je 
prispeval Unior) dve skakal
nici tudi preplastili . 

Podobn ih podvigov in 
uspehov v t ekmova lnem 
športu je še več tako med 
košarkarji , nogometaš i , keg-
Ijavci, strelci in drugimi 
špor tniki v obč inskem in re
publ i škem merilu. 

MATEJA P O D J E D 

Tekmovanja ob Dnevu žena 
Občinski s indikalni svet Celje in ZTKO Celje sta 

pripravila več tekmovanj ob praznovanju Dneva 
žena. 

Tako so v odbojki nastopi le ženske ek ipe deset ih 
s indikalnih ekip. Zmagale so igralke Kl ime pred 
Obnovo, Ljubl jansko banko . Razvojnim cen t rom. 
Zdravs tvenim cent rom in UNZ Celje. 

V kegljanju j e m e d ek ipami zmagala Metka 692 pred 
EMO 647, Obnovo 632, Ljubljansko banko 620 in Bla
govnim cent rom, med posameznicami pa Krajnc 195 
pred Šlogar 195, P r e m š a k 189, Grušovnik 187 in 
Tominc 183 podrt ih kegljev. 

Mehletova iz Ljubljanske banke pa je bila najboljša 
v namiznem tenisu pred Zoreč (LB), Miklavc in Oblak 
(obe Zlatarna"). j 

Bol za obstanek bo težak 
V nedeljo se bo pričelo tek
movanje v s lovenski nogo
metni ligi. 

O tem kako so na start pri
pravljeni nogometaš i Elkro-
ja iz Mozirja je t rener ek ipe 
Elkroja Bojan Prašnikar po
vedal: »S pr ipravami smo le
tos pričeli precej pozno, 31. 
januarja. Trenira 21 igralcev, 
do sedaj pa smo odigrah 
enajst prijateljskih t ekem, 
od kater ih smo j ih devet od
ločih v svojo korist . S trenin

gi i m a m o nekaj težav, ker ne 
hodijo vsi redno. Ek ipa se bi
s tveno ne bo spremeni la . 
Ker smo jesensk i del t ekmo
vanja s labo odigrali, bo sedaj 
boj za obs tanek kar težak. Že 
v p rvem s p o m l a d a n s k e m 
kolu v nedeljo gostujemo 
v Ljubljani. Upam, da b o m o 
v s p o m l a d a n s k e m delu zai
grali bolje kot jeseni.« 

T. TAVČAR 

Za vrh lestvice 
Nogometaši Šmartnega ob Paki, ki so po jesenskem 

delu tekmovnaja »prezimili« na 4. mestu, se že pri-
p r a v l j ^ o na spomladanski del. 

Tehnični vodja Alojz Polak n a m je o pr ipravah pove
dal: »Treniramo štirikrat t edensko , t ren inge pa vodi 
Ivo Berdnik. Ekipo bosta okrepila domač ina Z e r d u m 
in Oprčkal , ki sta se vrnila iz JLA. Do pr ičetka t ekmo
vanja b o m o odigrali dvanajst prijateljskih t ekem. 
Z Rudar jem iz Trbovelj smo d o m a igrah neodločeno 
0:0 ter v gosteh izgubili 3:1, z Rudar jem iz Titovega 
Velenja sirio igrah 1:1 ter s Kladivarjem izgubih 5:0. 
Želje so d rugo mesto.« T.TAVČAR 

New s w m g quar t e t 
v zadnjem času zastopa 
nanager S t ane Sušn ik 
Šišenska 25, Ljubljana), 
d je pripravil tol iko na-
itopov, da posamezn i čla-
li resno razmišljajo o pre
stopu m e d profesionalce 
I Pred časom je bilo pre
cej slišati o razpadu sku
pine DeGazelas, ki pa je 
e dni izdala pn^o kaseto, 
^evki Deji Mušičje uspe-
0 zbrati okoli sebe glas
benike, ki so posneli ma-
erial za to kaseto. Med 
ijimi sta tudi brata Te-
3ež, ki vodita studio Bon-
•on v Rogatcu • Velenj
ski ansambel S a n k Ročk 
Jiične pr ihodnj i t e d e n 
^ ljubljanskem s tud iu 
^etro snemat i mater ia l 
Za novo ploščo in kase to 
• Andrej Koren, eden 
Najboljših trobentačev iz 
Jaše regije, ki je veliko 

* ^-^stopai v internacional-
' skupinah, je pred ča-
^ ponovno zbral okoh 
'̂ <?fc»e skupino glasbeni-

in se odpravil »z glas-
'•Po za kruhom«. Vendar, 
^o t pravjjo gostilniške 
^'^^ke, tudi tokrat ni imel 

Jzbirj srečne roke, ali 
rP'' je narobe k^j druge-
f^-- • Vinko S imek j e 
(Z Uudekom in še k o m iz-
'^^1 novo kaseto, o b e n e m 
Pd ze razmišlja o novih 
*°dvigih, kot j e na pri-
"J^^r Zlata roža' Bernardi -
i"f in podobno. Vseh idej 

rnenda ne b o d o po-
Jjradh • Prve posnetke je 
^s tud iu Radia Celje na-
r'^v{l tudi Stanko Mikula. 
>arn"^"^^^- •^^^'^^^at so to) 
''t:i.i,. instrumentalne{ 

^tij.J^J^^^Pnpravljene tudi 

Marijan in Metka 
Marijan S m o d e j e v s redišču pozornost i kjerkoli se pojavi in mar s ikdo bi se rad fotografi

ral z njim. Tudi na u s tnem časopisu našega uredniš tva v Taboru je bilo tako. ]\^arijan je ostal 
še dolgo po koncu u radnega dela pr i redi tve in zabaval goste s svojimi in pona rodehmi 
sk ladbami . Na fotografiji j e s pevko Hmeljarskega ins t rumenta lnega kvinteta Metko 
Bračko. 

Plesi bolje kot koncerti 
Zabavno glasbeno življe

nje v regiji j e letos nekol iko 
manj razgibano, če odšteje
mo dogajanja v discotekah, 
kjer razen da vrtijo svetovne 
uspešnice , gostijo tudi razne 
ansamble , k i ' nastopajo 
v živo. 

V Zavodu Golovec, ki je 
vsekakor največje prizorišče 
za te prireditve, so se letos 
bolj usmeri l i na plese, ki za
gotavljajo zanesljivo udelež
bo in seveda več denarja. Za
to sta na koncer t ih dosedaj 

gostovala samo Mišo Kovač 
in Novi fosili, načrtujejo pa 
še nas tope Nede Ukraden 

'(30. 3.) ter skupen nas top 
Krunoslava Slabinca, Bilja-
ne Ristič, ansambla Don Ju-
an ter Vinka Š imeka in Du-
deka (1. 4.). Za v bodoče pa 
razmišljajo tudi e nas topu 
manj znanih tujih skupin , ki 
naj bi j ih organizirah skupaj 
z dvorano Tivoli. 

Veliko bolj akt ivni pa so 
v celjskem Kljubu, kjer se 
nastopi v živo vrstijo d rug za 

drugim, so tudi izredno raz
novrs tni in sorazmerno do
bro obiskani , če upošteva
mo, da je njihova dvorana 
majhna. 

V zadnjem času se kot pri-
zbrišče zabavno glasbenih 
prireditev ponovno uveljav
lja tudi žalska dvorana Hme-
zada. Gostovanja Agropopa 
in Martina Krpana so prebila 
led in zato si lahko obe tamo 
še več takih nas topov raznih 
izvajalcev. 



Krivec 
Kaj je res to, da v Celju ni javnega stranišča, 

krivo, da Celjani toliko pijejo. Pravijo, da morajo 
tako na potrebo v gostilne. Samo zato jim je pa 
nerodno - pa zavijejo še za šank. 

No - izgovor je že kar dober! 

Ne kriza mesa, kaj drugo je krivo 
za resnično čudne glase; 
za nekatere je delavnost sumljiva 
in si izmišljajo »neokusne« klobase! 

V s a j n e k a j 
Nad Celje so tudi 

v preteklih dneh nekate
ri še videvali neke svetle 
predmete. 

Nekateri ob tem pravi
jo: vsaj nekaj svetlega! 

V konjiški občini se 
še niso polegla priza
devanja nekaterih, ki 
imajo zelo vsoke na
črte. 

V tej občini želijo 
število občin zvečati 
kar za sto odstotkov! 

K a k o r z a k o g a 
Gorenje želi s svojimi 

izdelki prodreti v višji ce
novni razred. Na srečo si 
to prizadeva v tujini. 

Doma so njegovi naj
novejši izdelki že težko 
dostopni delavskemu 
razredu. 

Višje kazni za nevestne 
Denarne kazni se bodo povečale za osem- do desetkrat 

Veljale bodo le za nevestne voznike; mnogi drugi nevestni bodo 
ostajali še tudi brez žuganja s prstom. Pa čeprav delajo še hujše 
prekrške. 

M r z l i č n o 
Pri nas je vse več de

lovnih organizacij - tudi 
v Celju - kjer najbolj mr
zlično delajo okoli pet
najstega. 

Mrzlično iščejo denar 
za plače. 

Vzdiii tedna: 
Je že tako - bolj ko 

smo''v temi, več je pri
vidov. 

B r e z 
že res, da je bankam uspel boj z limitom. 
Toda zdaj nimajo nesrečnega limita - pa tui 

denarja ne! Je splaval... 

K m e č k a 
Včasih so se kmetje bali, da jih ne bo 

prizadela narava. Pa so se zato proti 
mnogim stvarem zavarovali. 

Zdaj se vse bolj bojijo, da jih ne priza
dene z ukrepi država. 

Proti temu se niti zavarovati ne morejo. 

D r a ž j i d i m 
Cigarete so se podražile. Seveda ne zato, da{ 

zmanjšali kajenje, ki je seveda zdravju škodljivci 
Podražili so jih zato, ker je to za nekatef 

denarno zelo zdravo. 

T A K O H U D O N A M P A Š E R E S N E G R E , 
D A BI S E M O R A L I R E S N I Č N O M E D S A B O Z R E T I 

K r o m p i r p a 
Kaže, da je nekaterim krompir najbolj obrodil od 

jeseni do spomladi! 
Kar poglejte, po čem je krompir v trgovinah. Zdaj 

ima res krompir, kdor ima krompir! 

S o l i d a r n o s t 
Podatki kažejo, da je v velenjski občini vsak dan 

v bolniški skoraj 1700 delavcev. 
Pravijo, da jih je od tega precej v bolniški iz 

solidarnosti; da ima več delacev zagotovljeno delo. 

Predložena ustav
na dopolnila, niso za 
vse prava dopolnila. 

Za mnoge so le do 
pol! 

J e r e s ? 
Nekateri trdijo, da 

zadnji čas v Celju ozn 
je veliko boljše. 

Le zaradi vremena! 
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II. del 
P o d s v o b o d n i m s o n c e m 
Iztok ni šel z njimi. Odbral je petdeset najboljših 

konjenikov in krenil z njimi nazaj proti vzhodu, da 
morda zajame Tunjuša. Radovan je preračunal, da se 
utegne v desetih dneh že vrniti iz Bizanca. Zakaj mudilo 
se mu bo k Ljubinici. 

»In kam ti, očka?« 
Ko so že sedeli na konjih in je zadnja tolpa odhajajo

čih vojščakov ginjla v daljavi, je vprašal tako Iztok 
Radovana. »Greš v gradišče^ Ali z nami? Koristil bi 
nam.« 

Radovan, odet v novo prteno haljo, z razpuščenimi 
nemaziljenimi lasmi in z belo brado kakor strnišče, 
z oprtano plunko in s konjem, obremenjenim z obilnim 
brašnom, je odgovoril naglo in odločno: 

»Ne grem ne v gradišče in ne grem z vami.« 
»Zakaj ne bi šel? Ljubimo te, očka. Ne bo ti sile!« 
»Ne grem v gradišče, ker s takimi kričači pevec ne 

potuje. Oglušil bi. Ne grem pa z vami, ker greste nad 
Tunjuša. Prevelik je moj srd na tega smrdljivca. Ko bi 
ga zagledal, kako bi se premagal? Odjedel bi sladkost 
temule« - pokazal je na Rada - »ki ima edini pravico do 
tega pasjega goltanca. Perun z vami in Morana naj zanje. 
Pevec gre svojo pot. Če udarite na jug, se snidemo. Na 
bogove, da bo tedaj naše veselje veliko!« 

Godec je zamahnil v slovo in odjezdU v veselem diru 
proti jugozahodu. 

Vojaki so gledali za i\jim. Ni se ozrl. Mislil je na ukane 
brez trpljeT\ia. 

»V gradišče da bi se vračal? Ali da bi hodil z vami, 
mladi volcjš? Oj ne! Radovan ne nosi zastonj modrosti 
v glavi. Tako blizu sem pravzaprav Epafroditu in njego
vemu vinu, pa bi hodil v gradišče po sesirjeno mleko ali, 
kar je še bolj nespametno, Hunom pod nož? Nisem 
udarjen po pameti K njemu!« 

Pognal je konja in si zažvižgal okroglo pesem. 
Osem dni so čakaM Iztok, Rado in vojaki ob cesti, ki 

drži iz Bizanca, na Tur^juša. Iztok je te dni užival naslado 
poveljnika. M^čkena je bila njegova legija, kom£^j pol 
kohorte. Toda poslušna brezpogojno. Se misel se ni 
upala roditi v teh glavah samih junakov, ki bi nasproto
vala Iztokovemu povelju. In mladi Svarunič je razmi
šljal ob dolgih nočnih stražah in pojezdih: Dve jezeri 
takih vojakov! Ha! Potrkal bi na drenopeljska vrata. Po 
Osrednji cesti v Bizancu bi zaklopotala kopita. Pred 
hipodromom bi zarezgetali konji Slovenov. 

Tedaj hi si ne želel biti Upravda! In despojni bi bilo 
bolje, daje grška cvethčarka na Kampu, kjer bi ponujala 

rože palatinskim častnikom. 
Napočil je deveti dan preže in čakanja. Od vseh vetrov 

so se vračali jezdeci pozvedovalcL Same nevesele 
novice so pripovedovali. Tunjušev tabor je bil prazen, 
požgan, kakor so ga razdejali Sloveni. Čez Donavo so se 
selili številni rodovi Antov. Od vzhoda so pritiskaM Var-
hunL Nekdo je celo zvedel, da je vojska Herulov dvig
nila kopja in da preti Slovenom. Samo o Hunih, 
o Balambaku, o Tunjušu ni bilo sledu. 

Izteka je zaskrbelo. 
»Da se selijo Anti čez Donavo? Bratje, ah ni to izdaj

stvo?« 
»Izdajstvo,« je zamrmrala četa in se začudila. 
»Tunjuš je bil v Bizancu. Prehod Antov je njegovo 

delo. Ce se gibljejo Heruli, jih je naščuval Upravda. 
Njihova zemlja je bogata in prostrana. Sami od sebe bi 
ne hodih na vojsko. In če ti zalotijo Slovene, so izgub
ljeni. Bratje, sojenice še niso doplele življenja Tunjušu. 
Domov moramo! Naša zemlja je v nevarnosti!« 

Samo z Radovega obraza je blisnil v tem trenutku 
upor. Ali samo blisnil Hitro je upognil glavo. Četa je 
zaobrnila konje in pognala za Iztokom proti severu, 
proti DonavL 

V lagodnem diru je jezdila korijenica, nema in zami
šljena, za poveljnikom. Vseh se je polastila tiha žalost, 
nezadovoljnost. Praznih rok se morajo vrniti Zaman so 
tratili čas, zaman bedeli ponoči Tunjuš jezdi kdove kod 
in se smeje ter prešteva izd^alsko zlato, ki mu ga je dal 
Upravda. Najnesrečnejši med njimi je bil Rado. Brez 
mish, brez upa je topo zrl na grivo svojega konja. Roka 
ni vodila povodcev. Konj je nesel gospodarja za tovariši 
kakor bi dirjal brez njega. Ko ni mogel mladi Sloven 
prehti bridkosti po izgubljeni, prisrčno ljubljeni, v gnev 
in nasititi lačne duše vs^ s curki sovražne krvi so mu 
omagale peruti in kakor bolehen sokol na veji je visel 
v sedlu. Kakor je ljubil Iztoka, pa se mu je šiloma zajedla 
v srce zavist. 

»Da je Irena oteta! In LJubinica morda ugrabljena in 
oskrunjena, tepena sužnja! Morana, daj mi krvi! Perun, 
nasčj vojsko po vsej zemlji!« 

Mrko je pogledal po četi in se ozrl na Iztoka. 
Ali tudi rjjegova glava ni bila veselo in ponosno zrav

nana. Spremljale so ga zmage, pod oklepom se je grelo 
Epafroditovo pismo na ljubezni polnem srcu, ali sestre 
ni bilo. In domisUl se je polblaznih solza starega Sva-
runa, ko se vrnejo v gradišče brez Ljubinice. In kakor bi 
vso sladkost použila v grenkobi je bila veUka skrb, kaj 

z vojsko Slovenov. Če so tolpo napadli HeruM? Razbi 
je! Brez glave, čreda ovšc, plaha zverjad, zakaj ni i 
z njo? Temna slutnja mu je obletavala misli. ČedaJ 
jasnejša in bolj moreča se mu je zasedala v glavo. 

NočevaU so v gozdu. 
Nihče ni zapahi ognja. Po dva in dva sta se šepeta, 

pogovarjala. Razločno seje shšalo hrampljanje konj,\ 
so grizli travo. Kmalu so zaspali - brez stražnika. Ce 
Iztok je legel brez skrbi, poln otožnostl Samo sfe 
Jarožir seje naslonil na bukev, uprl se na silni meč in i 
pol bedel na pol podremaval vso noč. 

Ko se je drugi dan sonce nagnilo preko zenita, se. 
zabUščala pred rijimi gladina veletoka. Iztok je vel 
razjahatl zagnati konje na oddih v senco hrastove^ 
gozdiča, peterim vojakom z Jarožirom na čelu pa 
poveril da poiščejo brodov. 

Stari Sloven je odšel proti Donavi, ostah vojaki 
polegli v senco in čakali 

Ni še pretekla ura, ko zašumi za njimi Iz visoke tra 
je dvignil glavo Jarožir, kije prilezel po vseh štirih i 
počivajočih tovarišev in zašepetal: 

»Tunjuš!« 
Vse je zagomazelo, vse se streslo in zganilo med voji 

ob tej besedi Rado je planil iz trave kakor zver, ko st 
približa plen. 

»Na tla!« je velel Jarožir. 
Po vseh štirih so se preplazili vsi v sredo gozdiča 

konj. Ko so bih dobro zakriti, je izpregovoril Jarožir 
»Huni se vkrcav^jo na brodove! Rdeči plašč m 

v sapi« . J 
»Prekletstvo!« je škrtnil Iztok. »Od kod prihajs^oi 

bi iz gradišča? Po Ljubinicoje šel Morana! Moj oče 
konje! Ne eden n^ ne uteče! Smrti so zapisani! Jan 
kje so ostali drugi štirje?« 













Trubadur z nakovalom 
Mogoče bi Ivan Šoln, ko

vač iz Velenja prišel celo 
v Guinnesovo knjigo rekor
dov. Kdo ve, če je še kje na 
svetu kakšen kovač njegove 
starosti , ki še redno dela. 
A ne samo to, Ivan Šoin je 
pri svojih let ih tudi koope
rant - za Vegrad namreč de
la zidarske sekače in odrske 
spojke. 

»Nemogoče je mogoče,« j e 
povedal v rek lamo sam sebi 

in dodal še številko 70 tisoč 
zidarskih spojk je doslej na
redil. »Sam bog ve ali bi ter
moelekt ra rno Šoštanj ,poo-
drali ' , če ne bi bil tako pri
den,« se je še pohvalil . 

Pri moči je še tudi , sicer 
pa, ko ima kovač 60-letno 
prakso, tudi moči več ne po
trebuje. Tudi ta misel je se
veda iz ust tega medi jsko 
prosvetl jenega in p redvsem 
h u d o m u š n e g a kovača, ki. 

kadar se naveliča tolčenja po 
nakoveilu, vzame v roke svo
j o šes tdeset le tno prijateljico 
ki taro in si kakšno zaigra. 
Okroglo, se razume, ker ga 
t iste ta resne ne zanimajo 
preveč. Okoli vratu si da dr
žalo z us tn imi ha rmon ikami 
(idejo je , kot pravi ukrade l 
Tomažu Domiclju) in poskr
bi še za spremljavo. 

Dela seveda vse, kar kova
či, k i so že precej poredki , 
pač d e l ^ o . Razen koopera-
cijskih poslov popravlja vse 
vrs te orodja, dela verige za 
vleko hlodovine, včasih pa 
še podkuje kakšnega konja. 
To slednje je žal le še bolj 
folklorno opravilo. »Zadnjič 

sem še t raktor popravil . A ni 
zanimivo, jaz tako star, tisti 
mladi na servisu ali kaj jaz 
vem kje, pa ga niso mogli . 
Saj se moram res čudit i sam 
sebi. Ni čudno , da po tem pri
d e m v č a s o p i s . . . « j e povedal 

.1 dodal, da naj to nap išem 
tako, da ne bo zvenelo kot 
samohvala. »Brez humorja 
pač ni dolgega življenja,« je 
zaključil. 
Ivan Šoln j e star 80 let. 

R. P A N T E L I Č 

Obadli 
piki 
Delavcem so obljub
ljali gradove. Naselili 
so jih v barakah. 

Na delo v tujino so od
hajali začasno. Upali 
so, da bodo dopust in 
pokojnino preživljali 
jmJadrmiL 

Potujem k ljudem, ne v muze 
Svetovni pepelnik Zvone Šeruga na Celiskem 

Zvone Šeruga je prvi Ju
goslovan, ki je z motorjem 
obkrožil svet . V treh let ih je 
prevozil Afriko, obe Ameri
ki, Evropo in Azijo, pred le
tom dni pa se je vrnil iz Av
stralije. O svojih doživetjih 
in izkušnjah je napisal sto
tine zanimivih reportaž, 
njegova knjiga. Potovanja 
k ljudem, pa je prava posla

st ica za vse, ki radi pogleda
jo prek domačega praga. 

Pred o d h o d o m na novo 
pot pa se j e odločil, da bo 
pripravil tud i turnejo svojih 
potopisn ih predavanj po ne
kaj večjih s lovenskih me
stih. Tako se b o m o z Zvone-
tom Šerugo lahko na njego
vih predavanj ih srečali tud i 

na Celjskem. V torej, 
marca ob 18, uri bo preda 
v k inu Union v Celju, še p 
bo gost pred mikrofoni ] 
dia Celje m e d 14. in 15. u 
v četr tek, 24. marca ob 19. 
pa bo o svojih doživetjih i 
povedoval v Kul tu rnem i 
m u v Ti tovem Velenju. 

MITJA UMN 

Solidarnostno stanovanje za kužka 
Letošnja in lanska bolj mila z ima je bila naklonjena tudi 

š t i r inožnim č u v ^ e m hiš in d rug im domač im živalim. Kljub 
t emu v celjskem Društvu za varstvo žival i ne mirujejo in 
p o m a g ^ o , opozaiJEUo te r svetujejo kjer se le da. Marsikater i 
kuža j e tako dobi l nov d o m ah zgolj novo kočo po zaslugi 
članov tega društva, ki j e m e d najaktivnejšimi v Sloveniji. 

Ker denarja nimajo veliko, že t ako pa t e rensko delo oprav-
I j^o s k o r ^ d a prostovoljno, j im pri. nj ihovem delu pomagajo 
tud i drugi . Nazadnje so t akšno p o m o č ponudi l i pri Pohištvu 
Celje, kjer so na prošnjo Jožice Vrhnjak izdelali pasjo u to . 
»Sohdarnostno« s tanovanje je dobi l kuža Geri, za katerega 
lastnik sicer dobro skrbi , a m u ni mogel naredi t i novega 
doma. Ne gre sicer za »milijardno« investicijo, a vsaj zaradi 
humanos t i se n a m je zdelo dogodek v redno obeležiti. Na 
sliki: Jožica Vrhnjak in Geri pr i »predaji ključev« novega 
stanovanja. R P 
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Piše Mllenko Strašek 

Na tisti dan torej, ko j e 
mož Zavolovškove odpeljal 
borce prvega bataljona Tom
šičeve br igade v dolino, kjer 
so n a p a d h nemškega motori
sta, dva ubili, šofer pa se j e 
ranjen privlekel v Ljubno, je 
bila pri Zavolovšku - Grosu 
par t izanska zaščitnica, sku
pina štirih part izanov iste 
enote . Bataljon se j e pozneje, 
pomakn i l iz zasede na cesti 
Radmir je - Gornji grad mi
m o kme ta Rajterja po griču 
proti Zgornjim J a m a m mi
m o Ramšaka in Završnika 
do Drobna in na to v bližino 
Pe tka . Napada na motor is ta 
j e bil eden tistih napadov, ki 
so pozneje privedli do popol
n e osvobodi tve Zgornje Sa-
vinsjke doline. 

Med t em časom je h Grosu 
prišla Bakovska Franca, k i j e 
na vprašanje , k a m gre, odvr
nila, da d o m a belijo hišo in 
da gre k sosedu po čopiče. 

Franč i ška Arnič, Bakov
ska F r a n c a j e bila dekla pri 
k m e t u Krumpačn iku . Ko je 
opazila bataljon, ki se je pre
mika l m i m o kme ta Rcyterja, 
j e novico po zvezah sporoči
la napre j , do n e m š k e koman
de, b ržkone na Ljubno ali v 
Gornji grad. Izdala j e torej 
bataljon in ne Milka in Anzo, 

kot se je doslej mnogokra t 
zmotno mislilo. Nekater i so 
tudi mislili in bili t rdno pre
pričani, da je Franca izdala 
part izane, ki so se večkra t za
drževal pri Pe tku , ne da bi 
vedela, da sta bila tisti dan 
prav onadva tam. 

Po izdaji so se na Pe tkovo 
ah bolje, po sledi za bataljo
nom odpravili Nemci iz dveh 
smeri : Gornjega grada in 
Ljubnega. Par t izanska za
ščitnica štirih part izanov se 
je umakni la za glavnino. 

Z Zavolovškom sva se po 
s k o r ^ pol me t ra v i sokem 
snegu odpravila na t anko po 
nekdanj i poti batajona m i m o 
kmeti j do Pe tka . Radmir je 
se j e skrivalo v kopreni sne
ženja, poti so bile zametane , 
stopinje j e sproti zasulo. Za
jela naju je , kl jub poti spomi
nov, o t roška sproščenost , 
misel je poletela k sneženim 
možem, se ukvarjala s sanmi 
in smučmi , prepros to , d o m a 
izdelanimi deskami , kak r šne 
so v domač ih kolarnicah kri
vili in parili kmečk i otroci, 
bregovi so o ž i v e l i . . . to zna
jo pričarati le sanje, vrni tev v 
ot roška leta. In vendar : nad 
smrekami j e lebdel privid 
smrt i Beračevega Anze in 
Milka. 

Ponižno glodanje s t rmine, 
ko narediš dva koraka na
prej in te potegne tri nazaj, te 
napolni z obču tkom, da ti je 
duša na preizkušnji . 

Vsa prepotena sva se usta
vila pri Krebsovih. Gospodi
nja, mož ji je padel četr tega 
novembra 1944 pri Hinjah na 
Dolenjskem, se ni spomni la 
kaj dosti , j e pa vsa vzradoš-
čena pozdravila Zavolov-
ška,« človeka iz rnesta, umet
nika,« Navsezadnje, k d o bi ji 
zameril : to so domačije, zato
čišča part izanstva v Zgornji 
Savinjski dolini, kjer so si 
part izani podajah kljuke, 
kjer so Nemci in njihovi hla
pci n en eh n o vohljali za borci 
in aktivisti , hiše, ki vedo, kaj 
j e gorje, domovanje , ki pom
nijo nešte to obrazov. 

P o dobri uri hoda, razgre
ta, da bi sneg tahl, če bi se 
zleknila vanj, sva se ustavila 
pri Pe tku na s lemenu, sa
motn i kmetiji . Snežni metež 
j e dosegel v rhunec , zdaj 
pred seboj ni bilo videti niče
sar več, domačija se je zavila 
v svetlo nevidnost . Pe tek se 
j e prikazal na vratih in zve
davo zamežikal v vrvenje 
snežink. Po t em smo posedli 
v čisto, prijazno kuhinjo, za
viti v toploto . . . 

»Če bi človek lahko nasli
kal občutja, bi to bile člove
kove najmočnejše stvaritve, 
pribUževanje božanskemu,« 
se spet u t rne iz Zavolovška. 

Ivan Mavric, po domače 
Pe t ek in njegov sin Valentin, 
ki je bil takra t star slabih se
d e m let, nista bila v zadregi . 
Kar ni vedel oče, j e dopolni l 

sin. Mladost si gorje dobro 
vt isne v spomin. 

Dokopah smo se naposled 
do na tančnega da tuma . Zgo
dilo s e j e četr tega aprila štiri-
inšt ir idesetega. 

Zvečer pred u sodn im do
godkom je prišel k Pe tkov im 
Miikov brat. Povedal je , da 
bodo naslednji dan Tomši
čeve! napadl i cesto. 

Milko in Anza, zaradi var
nosti u taborjena v gozdu, sta 
prišla vprašat , če j e br igada 
prišla, kot je bilo dogovor
jen. Pe tkov oče j e odšel s po
d o b n i m vprašanjem na Za-

vršnikovo. Jaka , njegov 
pa na Krebsovo. 

Pe tkov oče se sporni 
da Milko in Anza nista mi 
biti dolgo v hiši, ko so p 
Nemci . Valentin j e bil še 
tančnejši . 

»Milko in Anza,« je d 
»nista bila v hiši niti pet 
nut , ko so se pojavili Ne 
luftschutzi iz Ljubnega, 
neje pa še w e h r m a n i iz ' 
njega grada. ^Pripeljal ji 
ges tapovec Špingler , ^ 
domoval na Ljubnem.« 

D o m a so bili le neki 
člani družine, skupaj z 
ma te rencema, ko so p 
Družina j e p ravkar , 
nala . . . 

»ZaslišaU smo Nemce 
spominja Valentin. »Zur 
začelo pokat i in m a m a s 
kli, naj skočim po enoir 
letnega Tinčka, ki je le; 
zibelki, da se »otroče t 
vstrašilo in jokalo«. 

Hitro sem vstal in v 
'ci« zagledal BeračevegJ 
zo, ki ga j e tisti h ip s pi 
us t rehl N e m e c tik men« 
vem zakaj, vendar sem 
hip pogledal skozi okn 
videl Milka, kako teče 
kašči . V tistih nekaj tr( 
k ih m e je že drugič str 
med t e k o m je Milka zad 
dobil j e rafal čez križ.«i| 

(Nadaljevanje prihodom Zavolovškova mama Ivan Mavric"^. 


